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Първата копка на газопровода е насрочена за 7 декември
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Îòïðèùèõìå "Þæåí ïîòîê",
ãàçúò ñ 20%  ïî-åâòèí

След подписването на нов договор за руските доставки на газ и окончателното решение за "Южен поток" разгово-
рът между премиера Бойко Борисов и шефа на "Газпром" Алексей Милер, придоби неформален характер. Двамата
дадоха съвместна пресконференция в Министерския съвет в присъствието на министъра на енергетиката Делян
Добрев и шефа на подкомпанията "Газпром експорт" Александър Медведев

Завершился официальный 6-
дневный визит патриарха Москов-
ского и Всея Руси  Кирилла на
Ближний Восток, во время кото-
рого он совершил паломничество
к величайшим христианским свя-
тыням и встретился с духовными
и государственными лидерами
стран, расположенных на святой
для христиан земле

Путешествие из Бургаса в Видин
Стр.7

175 лет назад была открыта пер-
вая железная дорога в России

Стр.13

В Великом
Новгороде

сдали в
эксплуата-

цию первый
специализи-

рованный
дом для

участников
Великой

Отечествен-
ной войны

В Казани в Международный день
отказа от курения водителям раз-
давали сладости. Из более чем 1,5
тыс курящих водителей 400 чело-
век бросили курить, благодаря ма-
териальным стимулам на предп-
риятиях

Первый зам.
министра инос-
транных дел РФ
Андрей Дени-
сов заявил, что
Россия и Грузия
готовы перейти
к практическо-
му решению
вопроса о воз-
вращении гру-
зинского вина
на российский
рынок

Среднощен разговор на Владимир
Путин с Бойко Борисов сложи край
на газовите препирни и вчера в Со-
фия бяха подписани двата договора
- за участието на България в "Южен
поток" и за доставките на руски газ.

В присъствието на премиера Бой-
ко Борисов председателят на Уп-
равителния съвет на "Газпром" Алек-
сей Милер и изпълнителният дирек-
тор на Българския енергиен холдинг
(БЕХ) Михаил Андонов подписаха
протокол за окончателното инвес-
тиционно решение за строителство-
то на "Южен поток" на територията
на България. По този начин вече
са приети всички окончателни ин-
вестиционни решения за "Южен по-
ток" - както за сухопътните участъ-
ци на газопровода, така и за морс-
кия участък по дъното на Черно мо-
ре, съобщи РИА "Новости". С теле-

фонния разговор между министър-
председателя на България и прези-
дента Путин беше теглена послед-
ната черта по задълженията, които
бяха поети на междуправителстве-
но равнище, заяви Алексей Милер
пред журналисти след подписване-
то на документите.

България получава над 20% нама-
ление на цената на газа от 1 януа-
ри 2013 г. Борисов обяви, че дого-
ворът за доставките е подписан за
десет години, но на шестата "има-
ме право да намалим с толкова газ,
колкото ще произведем". Министъ-
рът на енергетиката Делян Добрев
обясни, че отстъпката от 11% е дейс-
тваща до 31 декември т.г., а догово-
реното намаление от 20% е спрямо
цената по стария договор. Достав-
ките по новия договор ще се осъ-
ществяват без посредници. Клауза-

та "купувай или плащай" е проме-
нена. Количеството, което страна-
та ни е длъжна да купува, е нама-
лено от 90 на 80 процента от дого-
вореното количество за доставка,
фиксирано на 2,9 млрд. куб. м, по-
сочи Добрев.

"Договорили сме цена, малко по-
висока от цената на Германия. То-
ва е цена - най-ниската възможна
за страна, която не инвестира", до-
бави той. Според шефа на "Газп-
ром" цената на газа за България
ще бъде "най-ниската за страни от
тази категория", а съвпадането на
подписването за "Южен поток" и за
доставките "е случайно". По повод
окончателното падане на всички ба-
риери пред проекта за газопрово-
да Милер заяви, че Русия и Бълга-
рия от днес вече изграждат "обща
газова граница".              На стр. 2
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От стр. 1
"Поздравявам всички

с това знаменателно съ-
битие, с него България
се превръща в една от
най-големите страни-
транспортьори на при-
роден газ", каза той и
посочи, че по този на-
чин страната ни ще по-
лучава съществени фи-
нансови постъпления в
бюджета си от транзит-
ни такси, като достав-
ките ще започнат през
декември 2015 г. Милер
съобщи, че Газпром" е
готов да инвестира в
строителството на две
газови станции у нас.

По думите на Бойко
Борисов "Южен поток"
е приоритет на евро-
пейската комисия. "Пре-
ди месец във Виена ев-
рокомисарят Йотингер
застана зад изгражда-
нето на "Южен поток".
"Набуко" е също наш
приоритет. С днешния
подписан договор има-
ме начало - 7 декември
2012 г. и край 7 декемв-
ри 2015 г. Веднъж изпа-
тихме с газовата криза,
подобна тръба през
България гарантира, че
няма българските граж-
дани да останат без
газ", каза премиерът.

Все още няма реше-
ние дали той ще отиде
в руския град Анапа за
първата копка на "Южен
поток" на 7 декември.
"Имам официално пис-
мо за 7 декември. Това,
което говорихме с пре-
зидента Путин, дали ще
го направим с видеос-
тени, дали ще се отиде
до там, а той на 3 де-
кември пътува за Тур-
ция... Не стои въпросът
пред нас - кой кога и
къде ще отиде. Мога
веднага да отида, може
той да дойде тук. Важ-
но беше да направим то-
ва над 20-процентно на-
маление на цените. От-
ношенията са ни такива
- посещения могат да се
направят. Аз не съм хо-
дил в Москва в послед-
ните три години, може
и аз да отида, но е важ-
но да има резултат. За
7 декември има вариант
с конферентна връзка
между премиерите на
страните, които участват
в проекта "Южен поток",
каза Борисов.

/"Русия днес"/

Îòïðèùèõìå...

Украйна може да се
присъедини към Митни-
ческия съюз между Ру-
сия, Беларус и Казахс-
тан, ако в ЕС продъл-
жи икономическата кри-
за, заяви посланикът на
Украйна в Москва Вла-
димир Елченко пред "Ук-
рИнформ". Посланикът
отбеляза, че "отговорът
по-скоро ще е "да", от-
колкото "не", ако се за-
пазят кризисните явле-

Êðèçàòà â Åâðîïà ïðèáëèæàâà
Óêðàéíà êúì Ìèòíè÷åñêèÿ ñúþç

ния в Евросъюза и тен-
денцията към ръст на
взаимната търговия на
Украйна със страните от
Митническия съюз. Дип-
ломатът добави, че в Ук-
райна изхождат и от ве-
роятността съюзът да
заработи в най-близко
време - според негови
прогнози обединението
трябва да придобие
окончателен вид към
2015 г.

В същото време Ук-
райна не се отказва от
идеята за интегриране
с Евросъюза. Послани-
кът поясни: "Би ни се
искало да видим Украй-
на в Европейския съюз,
но в такъв, какъвто бе-
ше оня ден, а не днес.
Онова, които става в
еврозоната сега, ни ка-
ра да се замислим."

По-рано Украйна бе-
ше канена неведнъж да

се присъедини към
Митническия съюз, но
в Киев отдаваха пред-
почитания на Световна-
та търговска организа-
ция и на сътрудничест-
вото с Европа. По-къс-
но президентът Виктор
Янукович заяви, че Ки-
ев би могъл да участва
в Митническия съюз
във формата 3+1.

Русия, Беларус и Ка-
захстан подписаха спо-

разумение за създава-
не на единно икономи-
ческо пространство в
края на 2009 г. Митни-
ческият съюз между
трите страни заработи
от 1 януари 2012 г. През
септември Таджикистан
обяви намерението си
да се включи в Митни-
ческия съюз. През 2011
г. аналогично желание
изрази и Киргизстан.

/"Русия днес"/

Руският център на Об-
щински културен инсти-
тут "Столична община"
на 18 ноември навърш-
ва една година от съ-
ществуването си. Съз-
даден с организацион-
ната, методическа и
финансова помощ на
фондация "Русский
мир", както и с подкре-
пата на кмета на Со-
фия Йорданка Фандъ-
кова, центърът, тържес-
твено открит преди го-
дина, успя да привле-
че мнозина столичани
- възрастни, деца, сту-
денти, ученици, за кои-
то темата "Русия" във
всичките й аспекти е
интересна и перспек-
тивна. 1802-ма столича-
ни са посетили това

От 14 до 16 ноември в Москва се проведоха
Дни на Рига. Главно събитие бе гала концертът
на именития композитор Раймонд Паулс в Теа-
търа на естрадата. "В рамките на дните е пла-
нирана обширна културна програма, срещи за
обмяна на опит между представители на двата
града и много други инициативи" каза кметът
на Рига Нил Ушаков преди началото на събити-
ето. Нил Ушаков напомни, че в потвърждение
на  добрите отношения с Русия през декември
миналата година в Латвия успешно са преми-
нали Дни на Москва. Московчани имаха въз-
можност да видят изложби на национално лат-
вийско изкуство, спектакли, да се запознаят с
нови книги на латвийски автори. На 16 ноемв-
ри пред столичани ще се изяви джазовият
квинтет Latvian Evergreens

Öåíòúð íà "Ðóññêèé ìèð"
÷åñòâà ïúðâèÿ ñè ðîæäåí äåí

кътче от Русия за из-
миналата година и то-
ва дава кураж на ра-
ботещите там да про-
дължат да работят с
увереност, че все пове-
че хора ще откриват за
себе си това богатство.
Тук посетителите имат
възможност да ползват
книги, справочници,
мултимедийни издания,
електронни версии на
рускоезични медии и
да участват активно в
дейността на центъра.
Във великолепно обо-
рудваните зали се про-
веждат конференции,
семинари и форуми, чи-
ято цел е установява-
не и поддържане на
контакти и обмен меж-
ду представители на

културни, образовател-
ни и научни институции
от България и Русия.

Към центъра са съз-
дадени курс по руски
език за възрастни, шко-
ли за повишаване ква-
лификацията на препо-
даватели по руски език,
клуб на ценителите на
руската култура и из-
куство.

По повод празника
на 19 ноември от 16 до
17.30 ч. центърът орга-
низира кръгла маса на
тема "Русия - история
и съвременност", пос-
ветена на Годината на
руската история. Ръко-
водител на Руския цен-
тър е Мариета Георги-
ева.

/"Русия днес"/

Законопроект, подкре-
пен от РПЦ, даващ въз-
можност в училищата да
с създават молитвени
стаи, предизвика бурни
реакции. За идеята съоб-
щи РИА "Новости", позо-
вавайки се на шефката на
юридическата служба в
Московската патриаршия
игуменка Ксения (Черне-
га). По думите й създава-
нето на молитвени стаи
не нарушава принципите
на светското образование
в държавните учрежде-
ния. Автор на инициати-
вата е Министерството на
образованието и науката,
което уточнява, че стаи за
молитва ще се оборудват
по молба на учащите се
и техните родители.

Първият зам.-председа-
тел на Комитета по обра-
зование на Думата Влади-
мир Бурманов изказа съм-
нение в необходимостта
от създаване на подобни

По време на 67-ата
сесия на генерална-
та асамблея на ООН
в Ню Йорк се произ-
ведоха избори и за
Съвета на организа-
цията за правата на
човека. За първи път
Република Казахстан
бе избрана за член
на съвета, за което
гласуваха 183 държа-
ви, съобщи пресслуж-
бата на МВнР на ре-
публиката. Общо 18
нови страни попълни-
ха 47-членния състав
на съвета. Казахстан
активно подкрепя ра-
ботата на Съвета по
правата на човека и
сътрудничи с право-
защитните механизми
в областта на защи-
тата и реализацията
на правата и свобо-
дите на личността.
Министърът на външ-
ните работи на Казах-

Ìîëèòâåíè ñòàè íÿìàò
ìÿñòî â ñâåòñêîòî ó÷èëèùå

помещения, мотивирайки
се с това, че Русия е свет-
ска държава с различни
вероизповедания, и призо-
ва към подобни инициати-
ви да се подхожда много
внимателно. По думите му
трябва да се потърси и
мнението на представите-
лите на други конфесии. А
реакциите не закъсняха. В
духовното управление на
мюсюлманите в Европейс-
ката част на Русия смятат,
че подобно нововъведение
е излишно и, че общооб-
разователното училище
трябва да е отделно от ре-
лигията, а за желаещите
има неделни училища.

Представители на Феде-
рацията на еврейските об-
щности в Русия коменти-
раха, че подобни инициа-
тиви могат да провокират
у децата ксенофобия и да
предизвикат отвращение
от религиозните организа-
ции.            /"Русия днес"/

Êàçàõñòàí âå÷å å ÷ëåí íà Ñúâåòà
ïî ïðàâàòà íà ÷îâåêà íà ÎÎÍ

стан всяка година
участва в работата на
сесиите на  високо
равнище на Съвета по
правата на човека на
ООН.

През 2010 г. Астана
представи и успешно
защити първия си на-
ционален доклад в
рамките на новия пра-
возащитен механизъм
на съвета - Универ-
салния периодичен
обзор. Избирането на

страната в най-голя-
мата правозащитна
структура на ООН е
признание за прогре-
са й в сферата на ук-
репване и защита на
универсалните права
и свободи на лич-
ността, както и сви-
детелство за актив-
ното сътрудничество
на международно
равнище в тази об-
ласт.

/"Русия днес"/

На 19 ноември, понеделник, от 18 ч. в
РКИЦ стартира филмов празник на казах-
ското кино. Същия ден ще бъде прожекти-
ран документален филм за великия казах-
ски писател, поет и философ Абай, в оста-
налите дни зрителите ще имат възможност
да видят както документални, така и иг-
рални филми. Седмицата на Казахстан в
РКИЦ, организирана от посолството на ре-
публиката в България, ще бъде открита с
фотоизложба, демонстрация на казахски
национални танци и музика.
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Ïðàâîçàùèòíèöè âåòåðàíè
ñå ñàìîîáÿâèõà çà æåðòâè

"Мемориал", "Московската Хелзинкска група"
на Людмила Алексеева, "За правата на човека"
и руското поделение на Transparency International,
са неправителствените организации, отказващи
да се признаят за "чуждестранни агенти", както
изисква новият закон за НПО, който влиза в
сила от 21 ноември. Правозащитните организа-
ции ветерани, попадащи под действието на за-
кона заради финансирането от чужбина заявя-
ват, че ако се подчинят на новите норми това
автоматично ще означава признание, че рабо-
тят във вреда на страната. Не става ясно обаче
защо тези НПО - борци за правата на човека и
срещу корупцията, всъщност изпреварват съ-
битията и се обявяват за жертви преди законът
да е влязъл в сила. Още повече че и след вли-
зането му в сила те могат да бъдат привлечени
към отговорност едва след като се докаже, че
се занимават именно с политическа дейност,
т.е. с борба за власт и формиране на общест-
вено мнение, напомня "КоммерсантЪ"-Власть.

Според приетия тази година от Думата и под-
писан от президента закон организациите, фи-
нансирани от чужбина и занимаващи се с по-
литическа дейност, трябва да се регистрират в
Министерството на правосъдието и да имат съ-
ответната маркировка на продукцията си: "Ма-
териалите са издадени от НПО, изпълняваща
функции на чуждестранен агент".

Промените в закона са заимствани от амери-
канските норми, предвиждащи ограничения за
политически организации, финансирани от чуж-
бина. Подобни мерки се прилагат в Израел и
Франция.

Същевременно приетите промени в Кодекса
на РФ за административните правонарушения
предписват солени глоби за нарушаване на за-
кона за НПО, т.е. ако дадена организация отка-
же да предостави необходимата информация в
съответния държавен орган, да се регистрира в
Министерството на правосъдието като "чуждес-
транен агент" или да бележи материалите си
със съответното клеймо, заплаща глоби вари-
ращи от 100 до 500 хиляди рубли.

Според статистиката сега в Русия действат
220 хиляди НПО, като новите норми ще засег-
нат около хиляда, т.е. по-малко от 0,5%.

На съвещание в Но-
во-Огарьово в сряда
Владимир Путин опо-
вести, че в админист-
рацията имало заявки
от висшите съдебни
инстанции - Върховния
съд, Върховния арбит-
ражен съд и Съдебния
департамент към Вър-
ховния съд, с молба за
разширяване на слу-
жебните площи и оси-
гуряване на жилища
за съдиите. По думите
на Путин би било це-
лесъобразно това раз-
ширяване да стане не
за сметка на центъра

 Лидерите на Чечня
Рамзан Кадиров и на
съседна Ингушетия
Юнус-Бек Евкуров на-
мериха нов повод за
скандал. Този път сблъ-
съкът в пространство-
то на интернет е зара-
ди това как да се пог-
ребват бандитите. Ев-
куров критикува остро
чеченските духовници,
които забраниха бун-
товниците да се пог-
ребват според мюсюл-
манските обичаи и на
общите гробища. Кади-
ров обаче отвърна на
колегата си и съсед ка-
то го обвини в дружба
с бунтовниците и без-
действие в борбата с
тероризма: "За никого
не е тайна, че Евкуров
посещава погребения-
та на бунтовници, из-
разява съболезнова-
ния на роднините им и
дори помага за погре-
бенията" написа Кади-
ров в официалния си
сайт.

В Закона за терориз-
ма има текст, приет
след терористичния
акт на "Дубровка", че
телата на терористите
не се предават на род-
нините, но тези, които
са сътрудничели с бун-
товниците не попадат
под действието на за-
кона и в случай на
смърт телата им  се
предават на близките,
за да ги погребат. Те-
зата на Евкуров е, че
ако този закон не се
спазва и телата не се
погребват "по човеш-
ки", това просто подк-
лажда тероризма.
"Какво да воюваме с
мъртвите? Тях ги няма,
умрели са!", пише Ев-
куров. Сравнявайки
двамата лидери, сред
многобройните комен-
тари по темата в мре-
жата има и такъв:
"Просто Кадиров е
бандит, а Евкуров -
войник. Оттук и разли-
ката в отношението
към победения враг."

В изявлението си
Рамзан Кадиров стига
до там, че обвинява Ев-
куров в желание да си
направи пиар кампания
на негов гръб, т.е. име-

Ñàíêò Ïåòåðáóðã ñòàâà ñúäåáíà ñòîëèöà

През 2008 г. Конституционният съд да се настани в
реставрираните старинни сгради на Сената и Си-
нода на площад "Декабристи" в Санкт Петербург.
Този, по думите на Путин, положителен опит, бе
един от силните му аргументи в полза на идеята за
преместването на върховната съдебна власт

на столицата, а чрез
преместване на съди-
лищата в града на Не-
ва.

Президентът обаче
направи уговорката,
че това не е оконча-
телно решение, а са-
мо покана за начало
на дискусия, но същев-
ременно конкретизира
идеята си: в центъра
на Петербург имало
много хубаво празно
"петно", отредено за
комерчески сгради, но
ако там се появят впи-
сани коректно в архи-
тектурната среда дос-

тойни здания за сери-
озни федерални влас-
ти, градът само щял да
спечели.

Още по-конкретен бе
Владимир Кожин - ръ-
ководителят на управ-
лението, в което рабо-
тят над 50 хиляди ква-
лифицирани специа-
листи от най-различни
сфери и чиято задача
е да  осигурява безп-
роблемната дейност
на държавния глава,
правителството, зако-
нодателите, съдебната
власт. По думите му
предварителните раз-

чети сочат, че за пре-
местването ще са не-
обходими 50 милиарда
рубли, програмата ще
бъде реализирана до
2015 г. Част от необхо-
димите средства по
програмата за премес-
тването на съдилища-
та ще бъдат компенси-
рани от реализиране
на имуществото на ве-
домствата, намиращи
се в центъра на Моск-
ва, където земята и
недвижимите имоти са
най-скъпи, поясни Ко-
жин пред журналисти-
те.

Веднага след приемането на закона за НПО Люд-
мила Алексеева ("Московска Хелзинкска група, ко-
ято работи от 36 години) и колегата й Лев Поно-
марьов (движение "За правата на човека") се обър-
наха с писмо до президента на САЩ Барак Обама
(през предишния му мандат) с молба да разясни
дали тези организации са чуждестранни агенти, т.е.
дали изпълняват нареждания и задачи от властите
в САЩ. Досега няма информация да е получен от-
говор на това писмо

Ìúðòâèòå áàíäèòè ñêàðàõà Êàäèðîâ è Åâêóðîâ
Двамата лидери не чуха призива на федералните
власти да не се карат публично

Рамзан Кадиров е възприел твърдата линия на по-
ведение към бандитите

то му да звучи редом с
това на Кадиров, "на-
дявайки се, че в този
случай, ще го забеле-
жат", и съветва ингуши-
те да обърнат взора си
към проблемите на бе-
зопасността в републи-
ката, които били пре-
калено много.

Всъщност, основата

на спора е по-дълбока
- става дума за подхо-
дите към изкоренява-
нето на салафизма и
съпътстващия го  теро-
ризъм, окопал се в не-
легалност. При това
въпросът не засяга са-
мо двете съседни (до
1992 г. обща републи-
ка Чечено-Ингушетия),
а целия Северен Кав-
каз. За разлика от Чеч-
ня, където твърдо и ре-
шително се насажда
суфиски ислям, Дагес-

тан, Ингушетия, Север-
на Осетия и Карачае-
во-Черкесия вървят по
пътя на по-трудната
борба - търсят начини
за възвръщане към
нормалния живот на
умерени ислямисти от
бандитските групиров-
ки. Що се отнася до
Чечня, твърдата линия

по отношение на бан-
дитите бе въведена
още от първия избран
президент на републи-
ката Ахмат Кадиров,
загинал при терористи-
чен акт. Днес синът му
Рамзан Кадиров казва:
"Човек, който подлага
на опасност живота на
мюсюлманите трябва
да бъде ликвидиран с
всякакви средства".
Самият той участва в
специални операции и
съвещанията му с ръ-

ководителите на сило-
вите структури са пуб-
лични - предават се по
телевизията два пъти
месечно. Тази полити-
ка безспорно има и
своите положителни
резултати - борбата с
нелегалните бандитски
формирования в Чечня
се смята за успешна,
а републиката е най-
динамично развиваща-
та се в размирния ре-
гион. Това обаче има и
обратна страна. Ето
още един коментар от
мрежата по повод
скандала: "Евкуров е
мислещ, адекватен чо-
век, който разбира, че
е тъпо да воюваш с
мъртвите, а неговият
опонент не може да го
разбере. Това, че се
насажда суфизъм в
Чечня също е истина,
младежта обаче все
едно я тегли в друга
посока, но тихомълком.
А що се отнася до раз-
витието на република-
та, как да не се разви-
ваш при такива влива-
ния!"

За Москва конфлик-
тът между двамата ли-
дери стана очевиден
през август, когато на
територията на Ингуше-
тия бяха убити предпо-
лагаемите организато-
ри на нападението над
Центорой - родното се-
ло на Рамзан Кадиров.
Тогава Кадиров обвини
Евкуров в покровител-
ство на бунтовниците,
които от територията
на Ингушетия проник-
ват в Чечня. Евкуров се
опита да потуши пуб-
личния конфликт като
предложи на колегата
си среща на четири
очи, но вместо това Ка-
диров повдигна на фе-
дерално равнище въп-
роса за очертаване на
административните гра-
ници между двете ре-
публики - предмет на
спор от 1992 г. През
септември в спора се
намеси президентският
пълномощник по Се-
верно-Кавказкия феде-
рален окръг Алексан-
дър Хлопонин с призив
двамата лидери да
прекратят публичните
си изявления и оскър-
бления.

Юнус-Бек Евкуров живее втори живот след зло-
вещ атентат срещу него, но въпреки това вярва в
"човешкия" подход към бунтовниците. Евкуров съ-
общи, че през 2010-2011 г. 15 бивши участници в
бандитските формирования са се завърнали към
мирния живот. Лидерът на Ингушетия е публику-
вал номера на личния си мобилен телефон за же-
лаещите да се разкаят бандити
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На 13 ноември, в деня на Зиновий Синичкин, в резервата "Дегунински" започна акцията "Нахранете птиците през зимата", която се провежда всяка
година. Еколозите разказаха на гостите за празника на птиците, които не отлитат на юг - синигерите и червенушките, и обърнаха внимание на факта, че
всяка година 70% от пернатите загиват от глад. Особено трудно е на птичките, които се хранят с насекоми. Акцията "Нахранете птиците през зимата" ще
завърши на 1 април

Творбата на Васи-
лий Кандински "Ес-
киз към импрови-
зация №8" бе про-
дадена на търг в
Ню Йорк за рекор-
дните 23 милиона
долара и така ста-
на най-скъпото до-
сега произведение
на автора. През
1990 г. картината
на Кандински "Фу-
га" бе купена за 21
милиона долара.
"Ескизът" е цветен
етюд към една от
картините от сери-
ята "Импровиза-
ции", създадена през 1903 г. Преди търговете в Ню Йорк Christie's показа
картината в московския Мултимедия Арт музей

На 13 ноември по цял
свят се отбелязва све-
товният Ден на доброта-
та, в който международ-
ните благотворителни
организации призовават
жителите на планетата
Земя да извършат поне
едно добро дело. Топ мо-
делът Наталия Водянова
отдавна се занимава с
благотворителност. Тази
година, щом научи за на-
воднението, сполетяло
град Кримск, веднага за-
мина за мястото на тра-
гедията. Там тя заплати
на висококвалифицирани специалисти, за да окажат помощ на населението,
а неотдавна откри нова детска площадка. С това конкретно се занимава
основаната от Водянова фондация "Открито сърце". Тенисистката Мария Ша-
рапова, която е посланик на добра воля на ООН, е основателка на фондаци-
ята, подкрепяща и помагаща на районите, пострадали от аварията на Черно-
билската АЕЦ в Беларус, Украйна и Русия. Шарапова помага и за развитие-
то на спорта сред децата по цял свят

Хасанският съд в
Приморието осъди
на година и два ме-
сеца изправителен
труд местният жи-
тел Александър Бе-
ляев за убийство-
то на амурски ти-
гър - строго охра-
няван защитен вид.
Освен това винов-
ният трябва да зап-
лати 575 125 рубли
за нанесени на
държавата еколо-
гични щети. Беляев
бе лишен завинаги
от оръжието си,
както и от правото
да се занимава с лов. Той се опитал да заблуди съда, че убил тигъра при
самоотбрана. Но експертизата доказала, че тигърът го е нападнал, след
като е бил ранен и тогава е бил доубит. През последните три години това е
третата осъдителна присъда за посегателство на амурски тигър

Първата в Русия мултиа-
удио зала е вече факт -
с концерт на 13 ноемв-
ри бе открита обновена-
та голяма зала в

Международния дом на
музиката в Москва,
наречена на именития
диригент, композитор и
пианист, народния

артист на СССР Евгений
Светланов (от 1965 до
2000 г. художествен
ръководител и главен
диригент на Държавния
академичен симфоничен
оркестър на СССР, (а от
1991 г - на Русия).
Залата е оборудвана с
техника, която позволя-
ва кристално да звучи
музика от различни
жанрове: класика, джаз,
орган, естрадна.
В това се убедиха
музикантите и журналис-
тите, поканени на
презентацията на
акустичната система
Constellation на компани-
ята Meyer sound /САЩ/,
разработена специално
за зала "Светланов",
която поначало е
строена само за класи-
ческа музика

"Ангел на пътя" се нарича
акцията, която през пос-
ледната седмица предп-
риеха властите в Кали-
нинград. Шофьорите гле-
дат и не вярват на очите
си: изведнъж виждат по

платното срещу
тях да върви
жив ангел.
Всъщност това
е нещатната
сътрудничка на
местния КАТ
Олга Машчен-
ко, облечена
цялата в бяло,
с нимба над
главата и крила
на гърба.
Ш о ф ь о р и т е
спират, а тя
вежлво им при-
помня някои
основни прави-
ла на движени-
ето и главно -
да не сядат
подпийнали зад
волана и да ка-
рат с умерена
скорост.
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Още не е взето реше-
ние кога ще се прове-
де посещението на аме-
риканския президент
Барак Обама в Русия,
предаде РИА Новости.
Белият дом засега не е
взел решение за точни-
те срокове или датата,
съобщи говорителят
Джей Карни. "По вре-
ме на телефонните раз-
говори с президента,
световните лидери се
стремяха преди всичко
да го поздравят за пре-
избирането. Не мога да
ви кажа нищо конкрет-
но за разговора с Вла-
димир Путин", коменти-
ра той. По-рано прес-
секретарят на Путин
Дмитрий Песков съоб-
щи, че Обама е изра-
зил готовност да посе-
ти Русия по покана на
руския си колега, но да-
тата и срокът на визи-
тата ще трябва първо да
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Руският премиер
Дмитрий Медведев се
обяви за безвизов ре-
жим с Финландия, пре-
даде РБК. Според него
причината този въпрос
още да не е решен е
неговата "политизация"
и фактът, че "някои дър-
жави използват тази
тема за вътрешни це-
ли". В момента руските
граждани се ползват с
опростен визов режим
при посещение във
Финландия.

Медведев отдели вни-
мание и на инцидента с
четирите деца на руски-
нята Анастасия Завго-
родна, отнети от майка-
та от финландските со-
циални органи. Те й бя-
ха върнати едва след на-
меса на руското външ-
но министерство и на
представителя по права-
та на децата Павел Ас-
тахов. Възрастта на де-
цата е от 10 дни до 6
години. Руският преми-
ер предложи създаване
на двустранна работна
комисия за решаване на
семейни спорове, като
посочи, че Москва има
опит по създаването на
подобна комисия с
Франция. При възниква-
нето на конфликт в се-
мейството трябва да се
отчитат преди всичко
интересите на децата,
подчерта Медведев.
"Ако детето стане залож-
ник на семеен конфликт,
който стига до медиите,
страда преди всичко де-
тето. И това е най-пе-
чалното", подчерта той.

Комитетът на Камара-
та на представителите
на САЩ одобри обеди-
няването на два зако-
нопроекта, свързани с
Русия, предаде Рой-
терс. Конгресмените
ще гласуват едновре-
менно за приемане на
закона "Магнитски" и за
отмяна на поправката
"Джаксън-Ваник" от
ерата на Студената
война, която огранича-
ва търговските отноше-
ния с Русия.

Очаква се долната
камара на Конгреса да
гласува за обединява-
нето на двата проекта,

Без обединение на
външната и вътрешната
опозиция в Сирия не мо-
же да има общосирийс-
ки диалог, заяви руски-
ят външен министър
Сергей Лавров пред
ИТАР-ТАСС.

"Както констатирахме,
още не е обединена ця-
лата опозиция", подчер-
та министърът, коменти-
райки срещата в Доха,
на която беше създаде-
на обединената коали-
ция на сирийската опо-
зиция. Лавров заяви, че
"водещите вътрешни
опозиционни структури
не отидоха в Доха, те
имат различия във възг-
ледите". Главата на рус-
ката дипломация под-
черта, че Москва се бо-
ри за обединение на си-
рийската опозиция и
провежда срещи с нея.
"Призоваваме всички
опозиционери да се обе-
динят и да сформират
екип за преговори, но да
се обединят на основа-

Áðèòàíñêè
ïîäâîäíè÷àð
ïðèçíà, ÷å
øïèîíèðàë
çà Ìîñêâà

Британски подводничар
призна във вторник, че е съ-
бирал секретна информация
за чуждо разузнаване, пре-
даде "Гардиън". 30-годишни-
ят главен корабен старши-
на Едуард Девени заяви, че
по поръчка на потенциални
врагове на страната е съ-
бирал тайни програмни ко-
дове, използвани във фло-
та. Бившият служител на
подводницата "Vigilant" приз-
на, че се е канел да преда-
де тези данни на двама ду-
ши. Според него те са ра-
ботели за руското разузна-
ване, но тези данни не са
потвърдени. Мотивацията му
е била разочарование от ръ-
ководството и недоволство-
то, че не е бил повишен, а
не идеологически или фи-
нансови причини.

Засега ирландецът е под
стража. Все още няма офи-
циална реакция от руска
страна.

Медведев: С американския президент може да се работи
бъдат съгласувани по
дипломатическите кана-
ли. "Президентите пот-
върдиха заинтересова-
ността си в по-нататъш-
ното развитие на двус-
транните отношения във
всички области, вклю-
чително икономиката ",
добави представителят
на Кремъл. Той каза
още, че Путин е позвъ-
нил на американския
държавен глава, за да
го поздрави още вед-
нъж за победата на из-
борите миналата седми-
ца.

Путин покани Обама
в Русия още на 9 но-
ември. "Очаквам въз-
можността да продъл-
жим нашия съдържате-
лен и откровен диалог.
Надявам се, че ще се
възползвате от покана-
та да посетите Русия
следващата година", се
съобщаваше в телегра-

мата на Путин.
В същото време рус-

кият премиер Дмитрий
Медведев определи
Обама като "човек, с
когото може да се ра-
боти". "Той е човек, кой-
то изслушва аргументи-
те, умее да общува и
да взема решения. Не
винаги сме на едно
мнение, но ако е прие-
мал някакви решения,
ги е изпълнявал", опи-
са го премиерът. Той
добави, че е признате-
лен на Обама за тези
качества, които той е
демонстрирал за годи-
ните на съвместната им
работа, и изрази на-
дежда, че и в следва-
щият си мандат това
няма да се промени.

Медведев определи
"презареждането" в
руско-американските
отношения като "сим-
вол". "Презаредихме

всичко, което можеше.
Сега е нужно не нано-
во да се презарежда и
да се натискат копче-
тата "Reset" или
"Reload", а да се раз-
виват отношенията",
подчерта той. Като при-
мер посочи обема на
стокообмена, който е
практически еднакъв с
Финландия и САЩ. "Но
Америка е по-голяма от
Финландия. А това оз-
начава, че за тях този
въпрос може би не е
толкова важен", доба-
ви той.

Според оценката на
Медведев руско-амери-
канските отношения са
важен елемент от меж-
дународната политика,
предвид, че и САЩ, и
Русия са най-големите
ядрени страни. Той под-
черта задоволството си
от подписания с Оба-
ма Договор за ограни-

чаване на стратегичес-
ките оръжия. "Незави-
симо кой как се отна-
ся към него, в резултат
на този договор ниво-
то на противопоставя-
не се снижи и успяхме
да решим редица въп-
роси. Но не всички".

Президентите на САЩ и Русия Владимир Путин и
Барак Обама на срещата на Г-20 в Лос Кабос, Мек-
сико

Като основен проб-
лем Медведев посочи
европейската противо-
ракетна отбрана. Той
изрази увереност, че
това ще бъде тема на
обсъжданията и с но-
вата американска ад-
министрация.

Êîíãðåñúò íà ÑÀÙ âíàñÿ çà ãëàñóâàíå çàêîíà
"Ìàãíèòñêè", îòìåíÿ ïîïðàâêàòà Äæàêñúí-Âàíèê

а след това да разгле-
да обединените зако-
нопроекти като един
закон.

Проектите се ползват
с широка подкрепа как-
то сред републиканци-
те, така и сред демок-
ратите, съобщава източ-
ник от Камарата на
представителите. Сена-
тът на САЩ е подготвил
и собствен документ,
предвиждащ даването
на по-широки пълномо-
щия на властите във
връзка с нарушенията
на правата на човека.
Въпреки това, повечето
сенатори клонят към

подкрепа на документа
на Камарата. Очаква се
гласуването по закона
"Магнитски" да премине
в Сената до края на но-
ември. Ако документът
бъде подкрепен и от
двете камари, той ще
бъде представен за под-
пис на президента Ба-
рак Обама.

Поправката "Джаксън-
Ваник" към Закона за
търговията на САЩ, ко-
ято ограничаваше тър-
говията със СССР, бе
приета през 1974 г., ка-
то санкция заради на-
рушаването на правото
на съветски граждани

да емигрират. Отмяна-
та й беше одобрена от
Финансовия комитет на
Сената на САЩ и Бю-
джетния комитет на
Конгреса. Последният
препоръча към закона
за отмяна на поправка-
та да се добави и зако-
нът "Магнитски". Въп-
росният документ отно-
во беше приет в отго-
вор на нарушаване на
правата на човека в Ру-
сия. Законът предвиж-
да въвеждане на санк-
ции спрямо руски чи-
новници, заподозрени в
съучастие към смъртта
на Сергей Магнитски

през 2009 г. Смъртта на
адвоката на фонда
Hermitage Capital се
свързва с факта, че раз-
кри разхищаване на 5,4
млрд. рубли от държав-
ния бюджет. В основа-
та на "закона Магнитс-
ки" е списък от 60 чи-
новници, на които се-
натор Бенджамин Кар-
дин предложи да бъде
ограничено правото да
влизат на територията
на САЩ. През октомв-
ри санкциите спрямо
чиновниците от списъ-
ка "Магнитски" бяха
одобрени и от Европар-
ламента.

Ðóñèÿ íÿìà äà ïîçâîëè ïîâòîðåíèå
íà ëèáèéñêèÿ ñöåíàðèé â Ñèðèÿ

та на готовност за диа-
лог". Създадената в До-
ха коалиция отхвърли
възможността за прего-
вори с режима на пре-
зидента Башар Асад в
Дамаск. "Не мисля, че
това е път, който ще поз-
воли да се избегне хао-
са", посочи Лавров.

Министърът подчерта
също, че Русия и Съве-
тът за сътрудничество
на страните от Персийс-

кия залив са единодуш-
ни, че е необходимо да
се гарантират суверени-
тетът и териториалната
цялост на Сирия. "Необ-
ходимо е да се осигури
диалог без намеса от-
вън", добави той. "Кръ-
вопролитието в Сирия
трябва да се прекрати.
Това, което става там, е
ужасно. Има нарушения
на международното ху-
манитарно право и от

страна на правителство-
то, и от страна на опо-
зицията", отбеляза Лав-
ров.

Франция вече призна
създадената в Доха ко-
алиция за единствен ле-
гитимен представител
на сирийския народ.
Опозицията поиска чуж-
дестранна помощ и оръ-
жие за свалянето на
Асад. Френският прези-
дент Франсоа Оланд
заяви, че може да пре-
разгледа решението си
по този въпрос, след ка-
то коалицията състави
правителство.

Според оценката на
директора на института
за стратегически оцен-
ки Сергей Ознобишчев,
изявленията на Оланд
много напомнят тези на
предшественика му Ни-
кола Саркози спрямо
Либия преди време,
предаде РИА Новости.
Пълно повторение на
либийския сценарий
обаче не може да има,
подчерта Ознобишчев.
Той е уверен, че Русия
и Китай ще блокират
приемането на резолю-
ция в ООН.

Член на Сво-
бодната си-
рийска ар-
мия Абу Фи-
да гледа но-
вините в Ме-
ра, Сирия.
Абу Фида е
бивш поли-
цай, дезерти-
рал от сили-
те на реда,
след като,
според твър-
денията му,
получил за-
повед да
убие цивил-
ни
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Сергей Бирюков
Владислав Савин

Какъв ред ще се фор-
мира в утрешния свят?
Кои от старите и новите
играчи ще определят
световната политика?
Тези въпроси бяха вклю-
чени в дневния ред от
сътрудниците на фонда-
ция "Роза Люксембург" и
списанието по междуна-
родна политика Welt-
Trends на 10-12 октомв-
ри в Потсдам по време
на международната кон-
ференция на тема "Хе-
гемония или мултиполяр-
ност - световният ред
през XXI век".

Експерти по външна
политика от 4 континен-
та бяха единодушни, че
САЩ губят доминираща-
та си позиция в света,
въпреки че след края на
Студената война имен-
но те се смятаха за
единствената "суперси-
ла". Някои участници в
конференцията смятаха,
че поради днешното ико-
номическо и военно за-
силване на Китай све-
тът може да стигне до
биполярност, която в
дългосрочен план да до-
веде до китайска хеге-
мония.

В частност професор
доктор Улрих Менцел
(Технически университет
"Брауншвайг") посочва
като дата на тази тран-
сформация за Китай
2030 г. В своят обширен
доклад, анализиращ цик-
личността на възхода и
падението на основни-
те известни велики си-
ли, доктор Менцел пра-
ви принципно разграни-
чение между империите
и "великите държави",
формиращи два качест-
вено различни типа све-
товен ред. Конкуренци-
ята между империите и
великите държави спо-
ред Менцел може да се

Валерий Гарбузов, зам.-директор
на Института по въпросите на САЩ

и Канада на Руската академия
на науките

"Мисля, че за победата на Барак
Обама на президентските избори
ключова роля изиграха колебаещи-
те се щати. В последните дни пре-
ди гласуването той ги обикаляше и
фактът, че Обама успя да обърне
ситуацията и да привлече симпати-
ите към себе си, в крайна сметка
изигра решаваща роля. Защото те-
зи щати, които традиционно гласу-
ват за републиканците, гласуваха
за тях и този път, демократите съ-
що получиха поддръжката на свои-
те щати, а повечето от колебаещи-
те се 9 щата дадоха предпочитани-
ята си на Обама. Всъщност този
фактор наклони везните в полза на
действащия президент.

Смятам, че във вътрешната поли-

Õåãåìîíèÿ íà ÑÀÙ èëè
êâèíòåò îò ñòðàíè?
Системата на световните отношения през XXI век

Пред света стоят два варианта - хегемония на САЩ
или многополярност

проследи в цялата све-
товна история и в край-
на сметка води до по-
бедата на последните,
което от своя страна се
отразява на цялата сис-
тема на международни-
те отношения.

На постановките на
Менцел в известна сте-
пен се противопостави
в своя доклад сътрудни-
кът на китайското вън-
шнполитическо ведомс-
тво Жаи Декуан. Той за-
яви, че Китай не се стре-
ми към никаква хегемо-
ния и според него ста-
ва дума за създаване на
мирни и благоприятни
условия за социално-
икономическо развитие.
Именно Китай, по мне-
нието на доктор Деку-
ан, формира и разпрос-
транява новата глобал-
на политическа филосо-
фия, предполагаща ук-
репване на стратегичес-
кото партньорство меж-
ду световните държави
в решаването на глобал-
ните проблеми, мирно-
то разрешаване на
спорните въпроси, приз-
наването на разнооб-
разни форми и модели
на политическо и иконо-
мическо развитие.

На свой ред професо-
рът от Станфордския
университет доктор Ро-
ланд Бенедиктер заяви,
че сред политическия
елит на САЩ активно се
дискутира преходът от
абсолютна към относи-
телна хегемония. "Пов-
ратът към пацифизъм",
спорд Бенедиктер, ще
означава "радикални
промени" във външната
и военната политика на
САЩ за дълго време.
Следвайки тази логика,
професорът от Стан-
форд предпочете да го-
вори не за американс-
ка хегемония, а за аме-
риканско лидерство, за
утвърждаването на кое-

то способстват мащаб-
ните реформи, осъщес-
твявани от действащия
президент на САЩ Ба-
рак Обама.

Според Бари Бюзен -
професор от Лондонско-
то училище по икономи-
ка - времето на "свръх-
държавите" е отминало.
Системата на междуна-
родните отношения се
развива като следствие
на процесите на глобал-
на индустриализация и
модернизация, като вър-
ви към неизбежно пре-
разпределение на власт-
та и влиянието, създа-
вайки възможност за
формиране на различни
варианти на "капиталис-
тически ред" след фак-
тическия банкрут на
прословутия "Вашинг-
тонски консенсус". САЩ
няма да могат да запа-
зят сегашното си поло-
жение (включително и
по военен път), а нови-
те световни държави -
за пример да дадем от-
ново Китай - няма да мо-
гат да заемат тяхното
място. В дългосрочна
перспектива се оформя
многополярен световен
ред, въплътен в лицето
на няколко регионални
държави, който самият
професор Бюзен пред-
почита да нарича "де-
централизиран глобали-
зъм". За да се прояви
той по-пълно, съществу-
ващата в света "общ-
ност на държавите"
трябва да създаде нови
идеи и институции, кои-
то да стабилизират сис-
темата на международ-
ни отношения и да спо-
собстват за решаване-
то на глобалните проб-
леми. Главното за Запа-
да, според Бюзен, е да
разбере, че бъдещето не
принадлежи само на не-
го.

Следвайки и продъл-
жавайки тази логика,

професор доктор Ачин
Ваниак (Университета в
Делхи, Индия) говори за
"квинтет от държави",
който днес включва
САЩ, Китай, Русия, Ин-
дия и ЕС. Паралелно
доктор Ваниак се спря
в своя доклад на въз-
можния принос на Ин-
дия като динамично раз-
виваща се регионална
сила. Основание за то-
ва, според професора,
дават съвременните со-
циално-икономически
успехи на Индия, конст-
руктивните традиции на
нейната политическа
култура и все по-нарас-
тващото международно
влияние, укрепващо ре-
путацията й като надеж-
ден партньор на основ-
ните глобални играчи.

В представения си
доклад "Русия - нов дър-
жавен подем?" автори-
те на тази статия раз-
съждаваха за бъдещата
роля на регионалните
стратегически формиро-
вания. Те смятат, че съз-
даваният днес Евра-
зийски съюз (Русия, Ка-
захстан и Беларус) е
способен да изпълнява
функцията на мост меж-
ду Западна Европа и
Югоизточна Азия. И
именно Русия, излизаща
извън рамките на моде-
ла на традиционната на-
ция-държава, е призва-
на заедно със стратеги-
ческите си партньори да
формира собствен вари-
ант на регионално стра-
тегическо образувание,
алтернативата на което
са феномените на деин-
дустриализацията и со-
циалната деградация,
крайната победа на ет-
нокрацията и други ар-
хаични политически
форми. Регионалното
формирование, съставе-
но от Русия и Евразия,
е естествен партньор на
другите регионални об-

разувания, значим еле-
мент на оформящата се
"глобална архитектура".

Аудо Арауйо Фалейро
- сътрудник на админис-
трацията на бразилския
президент - се съсредо-
точи върху разглеждане-
то на ролята на негова-
та страна в засилващи-
те се процеси на интег-
рация в Южна Америка.
Времето на хегемония-
та на САЩ според Фа-
лейро отминава, а бъде-
щето на региона ще оп-
ределят прогресивните
сили. За това свидетел-
ства, в частност, неот-
давнашната победа Уго
Чавес на президентски-
те избори във Венецуе-
ла. Мащабните транс-
формации, произтичащи
под егидата на левите
сили според него, ще
способстват за консоли-
дацията на страните от
региона, а също така и
за повишаването на тях-
ната значимост и роля
в глобалните въпроси.

Достигнатият между
участниците в конферен-
цията консенсус се ба-
зираше на положение-
то, че Европейският съ-
юз, независимо от всич-
ките си проблеми, е спо-
собен да играе важна
роля в съвременните
международни отноше-
ния. Някои чуждестран-
ни участници говориха
за германското лидерс-
тво в ЕС. Доктор Богдан
Козел (от университета
"Адам Мицкевич", в Поз-
нан, Полша), в частност
смята, че съвременен
Берлин днес се намира
във фаза на определя-
не на своята позиция в
Европа и в света. И
именно Германия тряб-
ва да създаде конструк-
тивна концепция за бъ-
дещето на ЕС, като при

това остане вярна на об-
щоевропейските цен-
ности и стандарти

Според доктор Ер-
хард Кроме (фондация
"Роза Люксембург"),
"германският въпрос"
отново стои на дневен
ред. Той смята, че Гер-
мания е главният "бе-
нефициент" от въвежда-
нето на еврото и пак
тя би понесла най-го-
леми щети от разпада-
нето на еврозоната.
Спасяването на евро-
то днес е възможно не
чрез установяване на
германска хегемония, а
върху основата на сът-
рудничество между
страните от ЕС. И
именно стратегията, на-
сочена към мирно ре-
шаване на споровете
между страните от съ-
юза в рамките на дейс-
тващите институции, ще
помогне за решаване-
то на съвременните
проблеми.

Волфганг Герке (пред-
седател по външната по-
литика на фракцията
Die Linke в Бундестага)
в своето изказване под-
черта актуалността на
дискусиите за по-ната-
тъшното развитие на
външнополитическата
концепция на левите си-
ли, която според него
трябва да бъде насоче-
на към търсене на ал-
тернативен модел на
световния ред. Според
него Германия в момен-
та се намира на основ-
ната линия на борбата
за национална хегемо-
ния, като е съсредото-
чена предимно към ре-
ализацията на своите
интереси чрез засилва-
не на ролята си в меж-
дународни организации
- от ЕС до Световната
банка и ООН.

Êàêâî äà î÷àêâàìå ïðåç âòîðèÿ ìàíäàò íà Îáàìà
тика при втория мандат на Обама
трябва да се очаква продължение
на същата линия. На първо място
става дума за опити за преодоля-
ване на кризата, свързани с надеж-
дата, че през следващите 3 години
неустойчивият подем на икономи-
ката ще стане устойчив, а пробле-
мите с безработицата ще бъдат ре-
шени. Според мен за 4 години Оба-
ма ще се справи с тези задачи.
Всички останали проблеми - като
държавен дълг например, са дъл-
госрочни. Те ще останат и след не-
го. А снижаването на безработица-
та и проявите на кризата са напъл-
но достижими цели.

Ако на президентските избори бе-
ше победил Мит Ромни, вътрешната
политика, и преди всичко данъчната,
би била различна. Но смятам, че в
основните си параметри админист-
рацията на Ромни би следвала кур-
са, избран от Обама. Във вътрешна-

та политика той беше своеобразно
продължение на курса на админист-
рацията на Джордж Буш. Във външ-
ната политика републиканците биха
започнали да се придържат към по-
твърда линия според традициите си.

Отношенията между Америка и Ру-
сия през следващите 4 години ня-
ма да се променят значително. То-
ва, което Обама не успя да напра-
ви през първия си мандат, ще бъде
направено през втория. Така наре-
ченото "презареждане" има нужда
от вдъхване на нови сили. И всич-
ки проблеми, които предизвикваха
нашата загриженост - ПРО, разши-
ряването на НАТО - както и преди,
ще бъдат в центъра на вниманието.
Но трябва да помним, че ръцете на
Обама са вързани, защото мнозин-
ството в Камарата на представите-
лите остава републиканско, което
е съществен фактор."

"Нова политика"

Президентът на САЩ Барак Обама и
съпругата му Мишел празнуват след
победата в президентските избори, с
която Обама получи втори мандат
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Внесенные в Госдуму
поправки в закон "О
гражданстве РФ" могут
затронуть около 25 мил-
лионов человек, сооб-
щил журналистам один
из авторов поправок,
зампред комитета Со-
вета Федерации по
международным делам
Владимир Джабаров.

По его словам, речь
идет о бывших гражда-
нах СССР, большинст-
во которых осталось на
территории государств
СНГ. Законопроект,
подготовленный рядом

Óïðîùåíèå ïîëó÷åíèÿ ðîññèéñêîãî
ãðàæäàíñòâà êîñíåòñÿ 25 ìëí ÷åëîâåê

членов Совета Федера-
ции, о предоставлении
гражданства России в

скому языку. Вместе с
тем, сенатор отметил,
что такой упрощенный
порядок получения рос-
сийского гражданства
не будет распростра-
няться на всех бывших
граждан СССР. "Не
зная глубины вопроса,
многие решили, что мы
приглашаем практичес-
ки всех граждан
бывшего Советского
Союза стать граждана-
ми России. Это не так.
На упрощенный поря-
док получения граждан-
ства могут рассчиты-

вать именно те сооте-
чественники, к числу
которых относятся
представители ко-
ренных народов, насе-
ляющих территорию
РФ в ее современных
границах", - заявил
Джабаров. По его сло-
вам, в конце ноября
поправки в закон сена-
торы планируют обсу-
дить на парламентских
слушаниях. "Стратеги-
ческой задачей являет-
ся принятие поправок
до Нового года", - со-
общил сенатор.

упрощенном порядке
соотечественникам за
рубежом Госдума на

днях может рассмот-
реть в первом чтении.
Сенатор отметил, что
авторы поправок стави-
ли своей целью отме-
ну барьеров перед со-
отечественниками, ко-
торые хотят стать граж-
данами России, поэто-
му поправки отменяют
необходимость соблю-
дения пятилетнего сро-
ка проживания в Рос-
сии, наличия вида на
жительство, подтверж-
дения законного источ-
ника существования,
сдачи экзамена по рус-

Татьяна Липова,
председатель клуба

"Русь"

Русский клуб Бургаса,
решив не изменять сво-
ей традиции проводить
осенью экскурсию по
Болгарии, в этот раз
выбрал очень сложный
и далекий маршрут - го-
род Видин  и природ-
ные феномены в его ок-
рестностях- пещеру Ма-
гура и скалы возле го-
рода Белоградчик.

Рано утром наша гру-
па из 43 человек вые-
хала из Бургаса,  сос-
тав  которой был раз-
нообразен: от  детей  8
лет до пенсионеров в
возрасте 75 лет.Доро-
га до Видина была дол-
гой и утомительной, но
нас ждали с нетерпе-
нием в городе наши
друзья- председатель
Видинского клуба  Еле-
на Тодорова и члены
клуба.  Отдельно бла-
годарим Лену за  гос-
теприимство, радушие
и заботу- встретила нас
на подъезде к городу,

Алена Суханова,
председатель МОФСС

в Русе

В 2012 году исполня-
ется 200 лет победы Рос-
сии над наполеоновской
Францией в Отечествен-
ной войне 1812 году. Это-
му знаменательному ис-
торическому событию
была посвящена прове-
денная в минувшее вос-
кресенье викторина, ор-
ганизованная Молодеж-
ной организацией Русе
совместно с Русским
клубом. Проведение вик-
торины - инициатива
Консульства РФ в Русе.

Ïóòåøåñòâèå èç Áóðãàñà â Âèäèí
организовала экскур-
сию в крепость Баба
Вида, ужин и встречу с
членами Видинского
клуба в ресторане, на
которой клубы Бургаса
и Видина обменялись
памятными подарками.
Несмотря  на то, что
приехали в город поз-
дно, в первую очередь
мы успели посетить
крепость Баба Вида. Ее
изображение вошло в
герб города, а старые
стены  приютили экспо-
зицию археологическо-
го музея. На стендах
музея представлена
вся история города - от
римлян и до наших
дней. Крепость была
резиденцией Шишмана
- основателя последней
династии болгарских
королей и его сына ца-
ря Иван Срацимира.
Крепость расположена
на территории - 9.5 ак-
ров и окружена рвом
(12 м широким и 6 м
глубоким). Здесь есть  и
театральная сцена, где
идут постановки с ис-
торическим сюжетом, а

так же она использует-
ся для съемок истори-
ческих фильмов.

На следующий день в
воскресенье, наша гру-
па выехала в направле-
нии Белоградчик и пер-
вая остановка была воз-
ле пещеры Магура, из-
вестная своими скаль-
ными рисунками, един-
ственным в своем роде
памятником примитив-
ного искусства в юге
восточной Европе. Спус-
тившись глубоко под
землю, мы увидели мно-
жество просторных за-
лов. Самый большой -
Триумфальный зал. Его
высота 30 м, ширина -
58, длина - 130 м. Неве-
роятная красота  сталак-
титов, сталагмитов и
сталактонов поражает
своими причудливыми
фигурами и композици-
ями. Некоторые кроме
своей красоты поража-
ют и своими размера-
ми. Самый большой ста-
лактон- высотой 20 м, а
диаметр его основы-
4 м. Как показали иссле-
дования ученых, люди

жили здесь еще в эпоху
позднего палеолита,
100 000-40 000 лет до н.э.

Продолжив свою
экскурсию, автобус
привез нас в город Бе-
лоградчик, известный
своими скалами. Этот
природный феномен
участвует в соревнова-
нии в определении са-
мых уникальных при-

родных феноменов в
мире - New 7 Wonders
of Nature. Многие от
скал связаны с инте-
ресными легендами.
Центральная группа
скал расположена юж-
нее Белоградчика.

Хочется поблагода-
рить Ген. консула РФ в
Варне Соловьева Ю.А.
и руководство Лукойл

Нефтохим АД Бургас,
которые помогли осу-
ществлению этой поез-
дки  и оказали огром-
ную помощь.

Этот прекрасный сол-
нечный день октября
запомнится всем учас-
тникам экскурсии неве-
роятной красотой при-
роды Белоградчика и
его скал.

Âñïîìíèëè Áîðîäèíî, à è îäíèì ãðàæäàíèíîì Ðîññèè ñòàëî áîëüøå
На мероприятии присут-
ствовал атташе Андрей
Малакей.

В процессе подготов-
ки мы изучали русскую
историю и много узна-
ли об этой  войне  и
показали хорошие ре-
зультаты на викторине.
Мария Чебанова заня-
ла первое место, вто-
рое место разделили -
Алена Суханова, Вла-
дислав Рощенко и Ели-
забет Владимирова, на
третьем месте - Ярос-
лав Кузнецов и Тома
Павлов. Очень приятно,
что мероприятие прош-
ло в дружественной и

душевной атмосфере -
мы вместе со взрослы-
ми отвечали на воп-
росы викторины, чита-
ли "Бородино" Лермон-
това, а потом пили чай.

Также 11 ноября в
России стало одним
гражданином больше.
Атташе Андрей Малакей
торжественно вручил
российский паспорт Да-
нилу Тодорову, который
скоро присоединится к
Молодежной организа-
ции при Федерации "Со-
юз соотечественников".
Данил также получил в
подарок книгу от Рус-
ского клуба.
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Россия не довольная
мягким приговором су-
да в отношении амери-
канских граждан, усы-
новивших российского
ребенка Максима Баба-
ева. Об этом заявил
уполномоченный Ми-
нистерства иност-
ранных дел России по
вопросам прав челове-
ка, демократии и вер-
ховенства права Конс-
тантин Долгов, переда-
ет МИД РФ.

"Обращает на себя
внимание достаточно
мягкий приговор, ко-

Ãîðå-óñûíîâèòåëè îòäåëàëèñü ëåãêèì èñïóãîì
торый американский
суд вынес приемным
родителям Максима
Бабаева, - Лаверну и
Кристи Трэйлорам.
Несмотря на явно амо-
ральное поведение и
причинение физичес-
кого вреда шестилет-
нему россиянину, его
горе-усыновители по
сути отделались легким
испугом. Флоридский
суд лишил чету Трэйло-
ров родительских
прав. Приемный отец
приговорен к 5 годам
заключения условно,

мать - к году. Оба ли-
шены права усынов-
лять детей, обязаны
пройти программу пси-
хической коррекции и
обучиться "навыкам ро-
дительской заботы".
Адекватным наказани-
ем это никак не назо-
вешь", - заявил Конс-
тантин Долгов. Он от-
метил, что ситуация,
которая сложилась
вокруг Максима Долго-
ва, в очередной раз
наглядно показывает
предвзятость амери-
канского правосудия в

тех случаях, когда речь
идет о соблюдении в
США прав российских
детей.

МИД РФ намерен и
далее добиваться от
американских властей
обеспечения доступа
консульских сотрудни-
ков к гражданину Рос-
сии для оказания ему
необходимой помощи.

Напомним: ранее
сайт Фонда сообщал,
что американские влас-
ти до сих пор не пре-
доставляют возмож-
ности сотрудникам кон-

сульских учреждений
МИД РФ встретиться с
несовершеннолетним
российским соотечест-
венником Максимом
Бабаевым, который
подвергся жестоким из-
девательствам в прием-
ной американской се-
мье Трэйлоров. Россия
требует от государст-
венного департамента
США и властей, отвеча-
ющих за соблюдение
всех подписанных двус-
торонних соглашений,
обеспечить беспрепят-
ственный доступ рос-

сийских консульских
сотрудников к Максиму
Бабаеву и предоста-
вить все материалы
расследования в отно-
шении супругов Трэйло-
ров.

Î ïåðåñåëåíèè ñåìèðå÷åíñêèõ
êàçàêîâ íà Ñòàâðîïîëüå

Проблемы переселения семиреченских каза-
ков на Ставрополье обсудили в управлении мит-
рополии представители УФМС края, духовенст-
ва и казачьих войск. Главным вопросом обсуж-
дения стала необходимость принятия в крае прог-
раммы содействия добровольному переселению
соотечественников, проживающих за рубежом,
сообщает пресс-служба УФМС по краю. Управ-
ление оказывает переселенцам всестороннюю
помощь. Но все-таки на пути семиреченцев воз-
никают преграды. Их удалось бы преодолеть с
принятием программы содействия переселенцам.
К такому выводу пришли на совещании. В нем
приняли участие начальник УФМС России по
Ставропольскому краю Александр Бойков, глав-
ный федеральный инспектор Ставрополья Алек-
сандр Коробейников, митрополит Кирилл, руко-
водство Степновского района и представители
Семиреченского и Терского казачьих войск.

Напомним, на Ставрополье собираются пере-
езжать на постоянное место жительство около
2000 семей семиреченских казаков.

Великая Княгиня в
Ингушетии показала
виртуозное владение
лопатой, пишет "АиФ".

На днях Ингушетию
посетила высокопос-
тавленная гостья из-за
рубежа, но с русскими
корнями и русской ду-
шой - глава Император-
ского дома Романовых
Княгиня Мария Влади-
мировна собственной
персоной. Она была
приглашена в респуб-
лику еще летом на от-
крытие исторического
памятника с изображе-
нием своего двоюрод-
ного деда - Михаила
Александровича, ко-
торый в годы Первой
мировой войны возгла-
вил Дикую дивизию из
добровольцев - уро-
женцев Кавказа. Но
"дела государевы" зас-
тавили отложить визит
аж на несколько меся-
цев.

Нога Княгини ступи-
ла на ингушскую зем-
лю только 8 ноября. У
трапа самолета в горо-
де Магас ее встретил
глава Ингушетии Юнус-
Бек Евкуров с цветами
и желанием показать
августейшей особе все
достижения своего на-
рода. Стоит отметить,
подготовились к приез-
ду Марии Романовой в
республике обстоятель-
но. Где бы августейшая
особа ни появилась,
поднимались российс-
кие императорские
штандарты. Глава Ин-
гушетии в первый же
день визита Её Высо-
чества был удостоен
Ордена святителя Ни-
колая Чудотворца I сте-
пени. Этой высшей мо-
наршеской награды ра-
нее уже удостаивались
многие видные рос-
сийские военачальни-
ки, сообщает пресс-
служба главы РИ.

Возложив цветы у
Вечного огня, она нап-
равилась в музей па-
мяти жертв депортации
ингушского народа в
1944 году. В книге по-
четных гостей музея
она написала: "Наивы-
сшей похвалы заслужи-
вает народ, который

Группа туристов заб-
лудилась во время вос-
хождения к вулкану
Вильярика.

Чилийские спасатели
и полиция ведут поис-
ки группы туристов,
заблудившихся во вре-
мя восхождения к вул-
кану близ природного
заповедника у города
Пукон. Среди них
32-летний россиянин
Дмитрий Сивенков, ко-
торый родился в Ста-
ром Осколе.

По данным МИД РФ,
чилийские правоохра-
нительные органы уве-
домили посольство Рос-
сии о происшествии с
группой иностранных
туристов близ заповед-
ника у города Пукон
(около 800 км к югу от
Сантьяго). 7 ноября уро-
женец Белгородской
области Дмитрий Си-
венков в компании с
двумя молодыми людь-
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ми из Италии и Фран-
ции, не согласовав свои
действия с соответству-
ющими службами, пеш-
ком отправились к кра-
теру вулкана Вильяри-
ка на высоту 2,5 км. К
запланированному вре-
мени группа обратно не
вернулась.

Посольство установи-
ло постоянный контакт
со штабом поисково-
спасательной опера-
ции. Поиск осложняет-
ся плохими погодными
условиями. По мере
улучшения метеообста-
новки чилийские право-
охранители задейству-
ют в операции вер-
толёты. Несмотря на
все принятые меры, по
состоянию туристы по-
ка не найдены. Дмит-
рий Сивенков 1980 го-
да рождения находится
в Чили в качестве ту-
риста с 8 сентября 2012
года.
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памятуя о горьких стра-
ницах своей истории,
устремляет взор в бу-
дущее".

В честь Её Высочест-
ва на Мемориале памя-
ти прошла рота почет-
ного караула Южного
Военного Округа и ка-
детов Горского Кадетс-
кого Корпуса. Юнус-
Бек Евкуров сказал,
что Великий Князь Ми-
хаил Александрович с
особой любовью отно-
сился к Ингушскому
полку. Марии Романо-
вой настолько понра-
вился этот прием, что
она выразила желание

еще много раз здесь
побывать: "Очень бла-
годарна главе респуб-
лики за приглашение в
этот невероятный край,
после многих-многих
лет есть память о чле-
нах царской семьи.

В тот же день Княги-
ня Мария Владимиров-
на посетила ГАОУ "Гим-
назия №1 города Наз-
рань". Где ученики за-
валили ее вопросами.
Из общения с детьми,
стало известно много
интересных подробнос-
тей жизни августейшей
особы. Например, что
она и члены ее семьи
перемещались с пас-
портами беженцев до
1990 годов и отказались
принимать гражданство
других стран из патри-
отических соображе-
ний. Что чувство долга
неотделимо от нее:
"Меня никогда не поки-
дало чувство, что я не

принадлежу себе, а
принадлежу Родине и
народу, должна оказы-
вать всяческую поддер-
жку тем, кто в этом
нуждается. С самого
детства нас так учили".

На третий день спе-
циально для Великой
Княгини в древнем
христианском храме
Тхаба-Ерды впервые с
XIX века была проведе-
на церковная служба.

Княгиня побывала на
строящихся горно-
лыжных курортах Ингу-
шетии и отметила боль-
шой туристический по-
тенциал республики:

"Я, как любой русский
человек, очень люблю
снег и зиму, и с удо-
вольствием посмотрю
на первую горнолыж-
ную трассу в Джейрах-
ском районе Ингуше-
тии. Это красивый
край, и туризм здесь
имеет прекрасные пер-
спективы, - сказала Ма-
рия Романова. - Я не
политик, занимаюсь об-
щественной деятель-
ностью и об увиденных
в этом крае красотах я
буду рассказывать вез-
де в мире".

Но больше всего Ве-
ликой Княгине понра-
вился знаменитый
средневековый зам-
ковый комплекс "Вов-
нушки". Она фотографи-
ровала окрестности на
свой мобильный, а по-
том и вовсе со своей
царской непосредст-
венностью вручила гла-
ве Ингушетии телефон

и попросила Евкурова
сделать ее снимок на
фоне башни. Она ска-
зала, что это место
было бы интересно
иностранцам, и попро-
сила не класть асфальт
вокруг замка, а оста-
вить все в первоздан-
ном виде.

В коррекционной
школе Мария Владими-
ровна дала необычное
интервью. Через педа-
гогов-сурдологов дети
задавали главе Импе-
раторского дома воп-
росы, а она отвечала
на них.

В долгу Княгиня не ос-

талась, взяла лопату и
начала облагораживать
двор возле интерната -
сама посадила ель.

По истечении четырех
дней своего пребыва-
ния в республике, на
встрече с духовенством
Ингушетии глава Импе-
раторского дома сказа-
ла: "За эти дни, прове-
денные в вашем крае,
я могла убедиться, что
в республике мирно со-
существуют и развива-
ются две традиционные
для России конфессий:
ислам и христианство.
Этот положительный
опыт взаимодействия
мне кажется, стоит рас-
пространить на всю
страну", - заявила Вели-
кая Княгиня.

За день до отъезда
глава Ингушетии награ-
дил Марию Романову
высшим отличительным
знаком-орденом "За
Заслуги".
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В Грузии начался сбор
подписей за отставку
президента Михаила Са-
акашвили. В нынешних
реалиях задача собрать
не менее 100 тыс сто-
ронников импичмента
не представляется труд-
новыполнимой. Свои
подписи под документом
за досрочную отставку
президента уже поста-
вили видные представи-
тели культуры и общес-
твенности. Желание
прекратить полномочия
Саакашвили связано с
фактическим двоевлас-
тием в стране, нанес-
шим имиджевый ущерб
Грузии, что проявилось
в ходе первого зарубеж-
ного визита премьер-ми-
нистра Бидзины Ива-
нишвили.

Он в сопровождении
главы МИД Майи Пан-
джикидзе, министра
обороны Ираклия Аласа-
нии и госминистра по
евроинтеграции Алекси
Петриашвили отбыл в
понедельник в Брюс-
сель.

В Бельгии у него были
переговоры с гене-
ральным секретарем
НАТО Андерсом Фог
Расмуссеном, председа-
телем Еврокомиссии
Жозе Мануэлом Барро-
зу и другими видными
представителями альян-
са и ЕС.

Делегацию в аэропор-
ту, как стало известно
от источников в Брюс-
селе, не встретили ни
посол Грузии в НАТО, ни
его коллега в ЕС - воп-
реки дипломатическому
этикету. Представитель
Тбилиси в Североатлан-
тическом альянсе в это
время в Праге встречал
президента Саакашви-
ли, прибывшего в Чехию
для участия в Парламен-
тской ассамблее НАТО,
а оттуда собирающего-
ся в Брюссель пример-
но с той же программой
встреч, что и у Иваниш-
вили.

Конфузную ситуацию
бывший министр иност-
ранных дел Грузии Са-
ломе Зурабишвили объ-
яснила тем, что боль-
шинство руководителей
грузинских дипмиссий
являются личными пос-
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Первый зарубежный визит премьера Грузии приблизил импичмент президента республики

лами Саакашвили, а не
послами в цивилизован-
ном понимании этого
термина. "Меня очень
интересует, по чьему
приглашению Саакаш-
вили из Праги едет в
Брюссель? С кем будет
встречаться? Эти встре-
чи пройдут до или пос-
ле встреч Иванишви-
ли?.. Президент делает
все, чтобы дискредити-
ровать новую власть, и
мешает премьеру..." - на-
писала на своей стра-
нице в Facebook экс-ми-
нистр, между строк дав
понять, что президент
может наведаться в
Брюссель по собствен-
ной инициативе.

Официальное объяс-
нение поведения гру-
зинских послов, воз-
можно, прозвучит поз-
днее. Как, возможно, и
ответы на вопросы, пос-
тавленные Саломе Зу-
рабишвили. Но в одном
она, несомненно, пра-
ва. Происходящее ни-
как не способствует
улучшению имиджа Гру-
зии. Особенно в свете
отношений с НАТО, ви-
зит военного комитета
которого в Тбилиси, зап-
ланированный на конец
ноября, был отложен
именно из-за серьезных
трений в грузинских
верхах.

Весть об отмене ви-
зита последовала вслед

за арестом экс-минист-
ра обороны Бачо Аха-
лаи, начальника Объе-
диненного штаба Воору-
женных сил (ОШВС)
Грузии Гиоргия Калан-
дадзе и командира од-
ной из бригад Зураба
Шаматавы. Бывшая пар-
тия власти - "Единое на-
циональное движение"
(ЕНД) обвинила правя-
щую "Грузинскую мечту"
(ГМ) в срыве сотрудни-
чества с НАТО из-за "не-
обдуманного преследо-
вания Каландадзе по
политическим мотивам".
Представители ГМ обви-
нение парировали: ви-
зит отложен не из-за
ареста бывшего минис-
тра обороны и началь-
ника ОШВС, а из-за то-
го, что эти люди истя-
зали военнослужащих.

Саломе Зурабишвили,
похоже, права в том, что
Саакашвили, лишив-
шись на родине былой
поддержки, будет искать
ее за рубежом. После
встречи с ним в Праге
Андерс Фог Расмуссен
выразил обеспокоен-
ность процессами, ко-
торые протекают в Гру-
зии после выборов, а
также заявил о непри-
емлемости судебных
процессов с политичес-
кой подоплекой.

Если до ареста Ахалаи
и Каландадзе можно
было говорить о более-

менее конструктивном
характере отношений
между ЕНД и ГМ, то пос-
ле этого противоречия
между ними полезли на-
ружу во всей непригляд-
ности. Суд освободил
Каландадзе и Шамата-
ву под залог в 20 тыс
лари (около 13 тыс
долл.) В тот же день пре-
зидент, приняв в своей
резиденции начальника
ОШВС, приказал ему
продолжать выполнение
служебных обязаннос-
тей. Понадобилось еще
одно обращение проку-
ратуры в суд, который
своим решением отстра-
нил обоих офицеров от
деятельности до завер-
шения судебных разби-
рательств. Как сказал
министр обороны Ирак-
лий Аласания перед
выездом в Брюссель, ус-
троить двоевластие в
армии президенту Саа-
кашвили не удалось.

Но не только оборон-
ная сфера оказалась
перед угрозой анархии.
Крайне напряженные
отношения между пра-
вительством страны и
мэрией Тбилиси, возг-
лавляемой одним из ли-
деров ЕНД Гиги Угула-
вой. Неспокойно в ре-
гионах, где активисты
ГМ пытаются добиться
отставок глав местных
администраций, как
правило, являющихся

членами ЕНД, но глав-
ное - избранных на дол-
жности по итогам мест-
ных выборов. Впрочем,
противостояния, кстати,
на большинство ко-
торых полиция смотрит
сквозь пальцы, приоб-
рели столь жесткий ха-
рактер, как, например,
в Тетрицкаройском ра-
йоне, что о юридичес-
ких тонкостях самоуп-
равления уже мало кто
вспоминает. И что гово-
рить о регионах, если
парламентское мень-
шинство (ЕНД) отказы-
вается работать, если
не будут созданы подо-
бающие условия. Как
сказал член ЕНД Давид
Дарчиашвили, "боль-
шинство должно прек-
ратить оголтелые напад-
ки на все, что связано
с прошлым, и дать воз-
можность меньшинству
работать". В свою оче-
редь, видный предста-
витель Республиканс-
кой партии Леван Бер-
дзенишвили проблему
видит в неготовности
ЕНД быть в оппозиции
- "даже проиграв и ока-
завшись в меньшинст-
ве в парламенте, наци-
оналы хотят диктовать
свои условия".

Через месяц после
парламентских выборов
Грузия продолжает ос-
таваться расколотой на
два лагеря по полити-

ческим признакам. Зер-
калом этой опасной
стагнации, как в ходе
избирательной кампа-
нии, служит телевиде-
ние. Телеканалы, симпа-
тизирующие ГМ или ей
принадлежащие, про-
должают "сеансы ра-
зоблачения" коварства
прежних властей. Игра-
ющие на стороне наци-
оналов телекомпании
агрессивную риторику в
отношении ГМ, то есть
нового центрального
правительства, сменили
на неприкрытый сар-
казм и иронию.

В атмосфере нескон-
чаемой поляризации
страны желание убрать
из власти президента
Саакашвили и тем са-
мым окончательно осла-
бить ЕНД понятно. Соб-
рать 100 тыс подписей
и передать их в парла-
мент - это самое легкое.
А как не споткнуться и
не запутаться в юриди-
ческих лабиринтах, да
еще с учетом того, что
высшими судебными ин-
станциями Грузии руко-
водят люди с репутаци-
ей "человек Саакашви-
ли" - это уже другое. Или
уж дотерпеть до оче-
редных президентских
выборов осенью буду-
щего года. Правда, до
чего доведет Грузию
почти годичное двоев-
ластие, сказать трудно.

Трактор МТЗ-80 "Беларус"
отправился из Таллина в
Брюссель в рамках акции,
которую организовали сель-
скохозяйственные организа-
ции Латвии и Эстонии со
ссылкой на Эстонское те-
левидение сообщает РИА
Новости. Участники акции
намерены добиться от Ев-
росоюза увеличения сель-
скохозяйственных субсидий.

Трактор, принадлежащий
латвийским фермерам,
выехал 12 ноября с пло-
щади Свободы в центре
Таллина. Его путь должен
завершиться 22 ноября в

Ïðèáàëòû íà òðàêòîðå îòïðàâèëèñü âûáèâàòü äåíüãè ó Åâðîñîþçà
Брюсселе, когда там будет
проходить заседание Евро-
пейского совета. "Беларус"
сделает несколько остано-
вок в Эстонии, Латвии и
Литве, а также в Берлине.
Глава Эстонской сельско-
хозяйственно-торговой па-
латы Роомет Сырмус сооб-
щил DELFI, что в случае, ес-
ли трактор сломается в пу-
ти, его погрузят в трейлер
(который будет сопровож-
дать участников акции) и
все же доставят в пункт
назначения.

"Мы не надеемся, что он
доберется до Брюсселя

своими силами", - сказал
Сырмус, добавив, что об-
щая продолжительность пу-
ти составит 2,5 тысячи ки-
лометров.

Что именно будут делать
фермеры по прибытии на
тракторе в Брюссель, не
уточняется. Одно из требо-
ваний участников акции к
властям ЕС - в ближайшие
два года установить мини-
мальный размер субсидий
на уровне 80 процентов от
среднего по Европе. Лат-
вийские крестьяне в нас-
тоящее время получают
самые низкие дотации в Ев-

росоюзе - не более 63 ла-
тов (около 90 евро) за
один гектар обработанной
земли, у эстонских земле-
дельцев эта сумма состав-
ляет 117 евро, при сред-
нем показателе по ЕС в 266
евро за гектар.

Ïàñòóõ íàðóøèë ãðàíèöó Àðìåíèè
Житель азербайджанского села Алпоут пересек азер-

байджано-армянскую границу и был задержан на терри-
тории соседней республики, сообщает PanARMENIAN со
ссылкой на министерство обороны Армении.

Инцидент произошел 12 ноября около 7.45 часов по
местному времени. В МВД Азербайджана подтвердили факт
пропажи без вести жителя приграничного села Тельмана
Алиева, 1972 года рождения. Как передает Trend, в ве-
домстве провели расследования и выяснили, что мужчи-
на заблудился, когда пас скот. "Он пересек границу по
незнанию", - сообщил агентству замначальника пресс-
службы МВД Эхсан Захидов. Он сообщил также, что про-
павший Тельман Алиев является глухонемым.

Представитель администрации села Алпоут Гамид Аб-
дуллаев в беседе с агентством "Интерфакс" сообщил, что
пастух пропал утром 11 ноября (согласно сообщению
армянской стороны, он пересек границу спустя сутки).
Собеседник агентства подчеркнул, что в тот день "был
сильный туман".
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ФотофактНесколько строк из жизни

Легендарный советс-
кий разведчик Джордж
Блейк отметил 11 нояб-
ря 90-летие. По этому
случаю президент Вла-
димир Путин направил
ему поздравительную те-
леграмму. "Уважаемый
Георгий Иванович! От ду-
ши поздравляю Вас с
90-летним юбилеем. Вы
по праву принадлежите
к плеяде сильных и му-
жественных людей,
блестящих профессиона-
лов", - говорится в позд-
равлении. Путин также
добавил, что Блейк и его
внесли огромный вклад
в сохранение мира,
обеспечение безопас-
ности и стратегического
паритета. "Эта незамет-
ная для постороннего
взгляда, но очень важ-
ная работа заслуживает
самого высокого призна-
ния и уважения. Желаю
Вам здоровья и всего
наилучшего", - отметил
президент.

Империя США распа-
дется, так же как и Со-
ветский Союз, уверен
Джордж Блейк, который
под псевдонимом "Го-
мер" работал в Великоб-
ритании на советскую
разведку. "Советский
Союз - не первая импе-
рия, которая распалась
на моих глазах. Голлан-
дская, британская,
французская - от них то-
же ничего не осталось.
Мы знаем из истории,
это неизбежно", - ска-
зал Блейк. "Я считаю,

Глава Северной Осетии
Таймураз Мамсуров предс-
тавил званию Героя России
младшего лейтенанта поли-
ции Заура Джибилова, по-
гибшего 23 октября на посту
ГИБДД вблизи администра-
тивной границы между Се-
верной Осетией и Ингуше-
тией. Об этом Мамсуров за-
явил во время поздравле-
ния с профессиональным
праздником сотрудников
МВД республики.

- Я обратился лично к
президенту нашего государ-
ства Владимиру Владимиро-
вичу Путину, и он лично дал
"добро" на то, чтобы прис-

С первым солдатским эшелоном к мес-
там службы отправились 185 призывников
со всей Республики Башкортостан. Им пред-
стоит служить в Москве, Саратове, Нижнем
Новгороде и других регионах страны. Всего в
этот осенний призыв в армию из Башкортос-
тана отправятся около шести тысяч ребят.
75,7 процента призывников признаны годны-
ми для воинской службы в Башкортостане
осенью 2012 года.

Русскоязычную интернет-энциклопедию
"Луркоморье" внесли в реестр сайтов, со-
держащих запрещенную в России информа-
цию 11 ноября по решению ФСКН."Лурко-
морье" называет себя энциклопедией совре-
менной культуры, фольклора и субкультур.
Статьи ресурса формируются пользователя-
ми и представляют собой описания попу-
лярных в интернете терминов и персонажей.
Реестр запрещенных сайтов заработал пер-
вого ноября. В результате экспертизы, без
судебного решения, в список могут включаться
страницы, содержащие детскую порнографию,
пропаганду употребления наркотиков и совер-
шения суицидов. Ранее в реестр попал дру-
гой ресурс, написанием и редактированием
статей для которого занимаются пользовате-
ли, - "Абсурдопедия". Сайт был включен в "чер-
ный список" из-за шутливой статьи "Как пра-
вильно совершать суицид". Позднее статья
была удалена.

Сборная России заняла второе место на
V Кубке мира по рыболовному спорту, ко-
торый прошел
на побережье
и с п а н с к о й
Марбельи. В
состязаниях
приняли учас-
тие более сот-
ни рыбаков-
профессиона-
лов из 40
стран. Наши
уступили толь-
ко соперникам
из Малайзии. В командном зачете Россию
помимо председателя федерации рыболовного
спорта Алтайского края Сергея Казанцева
представляли  сотрудники журнала "Рыбалка
на Руси" Владимир Гебелев и Евгений Конс-
тантинов. Алтайский край входит в число ли-
деров по развитию рыболовного спорта в Рос-
сии. Ежегодно в регионе проводится 46 офи-
циальных турниров, в том числе среди лиц с
ограниченными  физическими возможностя-
ми. Этот спорт входит в программу ежегодных
краевых зимних олимпийских игр сельских
спортсменов Алтая.

Интеллектуальные виды спорта войдут в
школьную программу столичных учебных
заведений, сообщает Интерфакс.  Школьни-
ков будут учить играть в шахматы, шашки, в
го и даже в бридж - единственную карточную
игру, признанную видом спорта. Обучение
школьников интеллектуальным играм будет
проходить по желанию - как в урочное, так и
в неурочное время. Такие игры формируют
логическое мышление и являются полезной
формой организации досуга учащихся. В 50
школах Москвы уже проходят мастер-классы
по интеллектуальным играм для учителей. В
будущем ребята смогут участвовать в между-
народных соревнованиях по шахматам, шаш-
кам, го и бриджу. Городские состязания по
интеллектуальным видам спорта с участием
школьников и студентов пройдут в Москве 24
ноября.

Сергей Казанцев

Художественная инсталляция в Бер-
лине, посвященная Берлинской стене,
23 сентября 2012 года

В Германии отметили 23-ю годов-
щину падения Берлинской стены -
символ "холодной войны". Возведе-
ние всемирно известной стены на-
чалось в Берлине в ночь на 13 ав-
густа 1961 года. Решение было при-
нято в связи с массовым оттоком
рабочей силы в Западную Германию.
Стена протянулась на 155 километ-
ров, ее высота составила 3,6 мет-
ра. Берлинская стена была разру-
шена 9 ноября 1989 года.

Военные достраивают Берлинс-
кую стену, 7 октября 1961 года

Русский виолончелист и ком-
позитор Мстислав Ростропо-
вич играет Баха рядом с Бер-
линской стеной, 12 ноября
1989 года

Ëåãåíäàðíîìó ðàçâåä÷èêó Äæîðäæó Áëåéêó - 90 ëåò!

Ставший при жизни легендой советский развед-
чик Джордж Блейк  встретил 90-летие в своем под-
московном доме, посмотрев в день его рождения
фильм "Две жизни Джорджа Блейка" на канале
"Звезда". Обозреватель "РГ" Николай Долгополов
отмечает, что данный фильм - "путешествие по жиз-
ни необычного человека, бескорыстно и по собст-
венной инициативе начавшего работу на Советс-
кий Союз"

что и американская им-
перия исчезнет, потому
что все, что делается
мечом, от меча погиба-
ет", - отметил он. Ком-
ментируя советский ре-
жим, Блейк отметил, что
он с самого начала ува-
жал русский народ за
то, что тот взял на себя
грандиозный экспери-
мент - построить комму-
нистическое общество.
"Теперь я понимаю, что
советский проект был
обречен. И дело не в
русских, а в человечес-
кой природе. Просто че-
ловечество пока недос-
таточно морально, что-
бы создать такое общес-
тво. Но я верю, что ког-
да-нибудь большинство

государств добровольно
выберут коммунистичес-
кий строй, без насилия,
революций и террора.
Может, это звучит как
утопия, но я в это ве-
рю. Тогда не будет ни
войн, ни конкуренции.
Настанет день, когда и
разведка не понадобит-
ся, но это еще не ско-
ро", - рассказал Блейк.

Блейк Джордж Блейк
(Бехар) родился 11 нояб-
ря 1922 года в Роттер-
даме. Его мать проис-
ходила из знатного гол-
ландского рода, отец -
британский подданный,
был выходцем из Конс-
тантинополя. В 1940 го-
ду молодой человек стал
связным в группе голлан-

дского Сопротивления,
через два года перебрал-
ся в Англию, где выучил-
ся на моряка-спецназов-
ца. Вскоре на офицера
Королевского военно-
морского флота обрати-
ли внимание британские
спецслужбы. Блейк был
зачислен в управление
военной разведки МИ-6.
В 1948 году его отпра-
вили резидентом в Се-
ул. Когда началась ко-
рейская война, вице-кон-
сул Блейк попал в плен.
Там он решил связать
свою жизнь с советской
разведкой. Блейк сам
предложил услуги СССР
- на идейной основе и со-
вершенно бескорыстно.
Почти десять лет
агент "Гомер" передавал
советским товарищам
ценнейшие сведения о
подрывных операциях за-
падных спецслужб про-
тив Москвы. Его рас-
крыли в 1961 году из-за
предательства развед-
чика одной из соцстран.
Процесс по делу Блейка
прогремел на всю Бри-
танию. Он не стал сот-
рудничать со следстви-
ем и получил "по полной"
- 42 года заключения. Но
ему удалось невероят-
ное - сбежать из лондон-
ской тюрьмы Уормвуд-
Скрабс. Помогли друзья
- бунтарь-ирландец и ак-
тивисты пацифистско-
го движения. В декабре
1966-го он благополучно
добрался до восточно-
германского КПП.

Äæèáèëîâ ïðåäñòàâëåí ê çâàíèþ Ãåðîÿ
воить Зауру Джибилову зва-
ние Героя России посмерт-
но, - сообщил глава Север-
ной Осетии. - Знаете, иног-
да мужчина живет и до ста
лет, но от него ничего не
остается, кроме надгробных
речей и памяти в узком кру-
гу своих близких. А иногда
человек живет как комета,
быстро, ярко сгорает, и о
нем память остается навеч-
но. В Беслане и здесь, в сто-
лице республики, будут наз-
ваны его именем улицы,
площади, скверы.

Напомним, 23 октября де-
журивший на посту ДПС на
границе Северной Осетии и

Ингушетии Заур Джибилов в
04:25 утра остановил подоз-
рительную машину для дос-
мотра. Сидящий за рулем
террорист-смертник сначала
предложил ему взятку, что-
бы беспрепятственно прое-
хать на территорию респуб-
лики, но младший лейтенант
настаивал на тщательном
досмотре авто. Убедившись,
что договориться не получит-
ся, смертник привел в дейс-
твие взрывное устройство.
Заур Джибилов погиб на
месте, еще четверо поли-
цейских получили ранения.

- Совершенно очевидно,
что на территории  респуб-

лики готовился крупный те-
ракт, количество перевози-
мой взрывчатки и последс-
твия взрыва не оставляют
сомнений в этом, - сказал
тогда Мамсуров. - И совер-
шенно очевидно, что мой
земляк, бесланский парень
Заур Джибилов ценой сво-
ей жизни предотвратил те-
ракт, который мог произой-
ти в любом месте массово-
го скопления людей.
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КОШЕЛЕК

Один мужик гово-
рит своему прияте-
лю:

- Как все относи-
тельно в этом ми-
ре...

- Ты это о чем?
- Сто тысяч, о которых не зна-

ет моя жена, мне намного доро-
же, чем пятьсот, о которых она
знает.

Кот Бегемот

Департамент торговли и услуг Моск-
вы предлагает приравнять уличные
промыслы к "мелкой рознице" и обя-
зать уличных артистов, музыкантов и ху-
дожников приобретать патенты. Как рас-
сказали в департаменте, сейчас такой вид
предпринимательства никак не легализо-
ван. Милиция гоняет на Манежной пло-
щади ряженых двойников Ленина, Ста-
лина, Николая II, которые зарабатывают
уличным промыслом. Например, фотог-
рафируются с туристами за деньги. То
есть, по сути, являются нелегальными
предпринимателями-одиночками. Патент
даст законное право заниматься сво-
бодным творчеством на территории го-
рода. Причем, в центре Москвы (на той
же Манежной площади) его стоимость
должна быть выше, поскольку место са-
мое что ни на есть доходное.

К декабрю 2012 г. должна завер-
шиться подготовка дорожной карты
"Совершенствование налогового адми-
нистрирования". После этого она будет
внедряться по стандартной схеме: ее
должно утвердить в правительстве РФ,
а затем федеральные министры и губер-
наторы будут отчитываться о ходе ее ре-
ализации. Оценивать претворение дорож-
ной карты в жизнь будут ее разработ-
чики, которые подготовят соответству-
ющий доклад президенту. Между тем,
эксперты отмечают, что качество нало-
гового администрирования в России по-
высилось. Подъем со 120-го на 112-е
место в рейтинге Doing Business обес-
печено в основном упрощением проце-
дуры уплаты налогов. Это произошло за
счет упрощения уплаты НДС, введения
интернет-сервисов оплаты налогов, сни-
жения числа ежегодных платежей с де-
вяти до семи, сокращения времени, не-
обходимого на уплату налогов с 290 ча-
сов в год до 177.

Государственная корпорация "Фонд
содействия реформированию жилищ-
но-коммунального хозяйства" перечис-

Почему каждый год на-
кануне новогодних празд-
ников люди толкаются в
очередях в крупных тор-
говых центрах, если мож-
но обойтись без этого? На-
до только озаботиться по-
купками на месяц раньше.
Есть, правда, другое мне-
ние: в декабре - новогод-
ние распродажи, скидки.
Ради этого можно и в оче-
редях потолкаться. Попро-
буем разобраться, что на
самом деле выгоднее.

- Имитация скидок
Многие считают покупку

домашней техники под
Новый год хорошей приме-
той - вроде как к достатку
в доме. "На самом деле,
однако, декабрь - худший
для крупных покупок", ут-
верждает Дмитрий Янин,
председатель правления
Международной конфеде-
рации обществ потребите-
лей. Он считает, что нас-
тоящие скидки бывают в
январе, когда праздники
заканчиваются и у народа
не остаются денег, а се-
тям надо сбывать остатки
прошлогоднего товара. А в
декабре, когда люди как
никогда готовы расстаться
с деньгами, - торговцы ско-
рее скидки имитируют.

В Ассоциации торговых
компаний и товаропроиз-
водителей электробытовой
и компьютерной техники
уверяют, что предновогод-
ние скидки все же сущес-
твуют. Компании идут на

Об этом сообщают в Фе-
деральной службе по та-
рифам. Там уже разрабо-
тали проект приказа, ко-
торый теперь должны ут-
вердить в правительстве.
Повышение ожидают с 15
ноября. Ведь именно в
этот день РЖД начнет про-
давать билеты на 1 янва-
ря 2013 года. Уже по но-
вым тарифам.

Проезд в более ком-
фортных вагонах вырастет
в цене не так сильно. Ку-
пе и люкс со следующего
года подорожают всего на
5%, сообщают в РЖД. А
стоимость проезда в
спальных вагонах вообще

Следственный комитет
России разработал концеп-
цию по борьбе с финансо-
выми пирамидами, по ко-
торой в Уголовный кодекс
предлагается ввести нака-
зание для организаторов
пирамиды в виде лишения
свободы до десяти лет, пи-
шут "Известия" со ссылкой
на источник в силовых
структурах. По его словам,
документ может быть сог-
ласован главой ведомства
Александром Бастрыкиным
уже ближайшие дни. Поп-
равки предполагают нака-
зывать правонарушителей
штрафов в размере до од-
ного миллиона рублей
и/или лишением свободы
на срок до десяти лет.

Наказание будет зави-

лит Псковской области семь миллионов
рублей на переселение граждан из ава-
рийного жилья. Как сообщает пресс-служ-
ба администрации Псковской области, в
порядке софинансирования регион доба-
вит к этой сумме 2,3 миллиона рублей.
Указанные средства будут направлены на
обеспечение мероприятий по переселе-
нию граждан из аварийного жилищного
фонда в трех районах. финансирование
субъектов РФ, в отношении которых прав-
лением Фонда принято решение о за-
вершении программ по переселению
граждан из аварийного жилья за преды-
дущие периоды, осуществляется по мере
заключения регионами контрактов на при-
обретение жилых помещений и строи-
тельство многоквартирных домов.

Ãîòîâèìñÿ ê Íîâîìó ãîäó
Закупаться заранее или ждать скидок?

них по той причине, что
после праздника поступа-
ют в продажу новые мо-
дели, а старые приходит-
ся уценять. Обычно пред-
новогодние акции торговая
сеть и компания-произво-
дитель проводят совмест-
но: по чуть-чуть уступают
из своей прибыли - и по-
лучается скидка. Но при
такой схеме она никак не
может получиться больше
5-10%, максимум 15.

Откуда же тогда перед
Новым годом в витринах
берутся призывные пла-
каты "минус 50%"? Экспер-
ты утверждают: это случа-
ется, если техника "серая",
завезенная нелегально,
минуя таможню, - поэтому
и дешевая. Понятно, ее на-
до сбыть побыстрее, и
предновогодний ажиотаж
для этого - подходящее
время. Счастливый же вла-
делец выгодной покупки,
когда радость пройдет, мо-

жет обнаружить, что на
технику нет ни гарантий-
ного талона, ни вообще ка-
ких-то документов. Обыч-
но скидки до 50% даются
на отдельные товары - на
5-10 из всего ассортимен-
та. На остальное скидок
нет. Расчет на то, что, уже
придя в магазин, человек
вряд ли уйдет оттуда с пус-
тыми руками. Не получи-
лось купить с хорошей
скидкой - купит по той це-
не, по которой есть.

- Одежда в январе де-
шевле

Здесь все примерно так
же, как с техникой. Даже
в тех торговых сетях, где
перед Новым годом быва-
ют реальные скидки, пос-
ле праздников скидки бу-
дут гораздо большими. То
есть если вам просто хо-
чется приодеться, лучше
поберегите деньги - купи-
те необходимое по гораз-
до более приятной цене в

конце января.
- Игрушки и украшения

лучше покупать за год
Если иметь в виду мак-

симальную экономию, то
вы бы ее получили, если
бы сразу после 1 января
решите закупиться к сле-
дующему. Тогда игрушки и
прочая мишура достанут-
ся в полцены: магазины не
сразу убирают с полок
праздничные товары, но
уценяют их. На практике,
конечно, так стратегичес-
ки мыслить у нас мало кто
в состоянии. Некоторые
магазины начинают зани-
жать цены игрушек еще 30
- 31 декабря, так что мож-
но успеть сэкономить и до
праздника. Но, как прави-
ло, речь идет о "скоропор-
тящихся" новогодних атри-
бутах с символикой года.

- Совет напоследок
Есть и чисто психологи-

ческая причина, по кото-
рой все возможные закуп-
ки к Новому году, кроме
скоропортящихся продук-
тов, лучше делать как мож-
но раньше. Когда в мага-
зинах начинается предп-
раздничный ажиотаж,
сложно ему не поддаться
и не накупить того, что вам
совсем не нужно, и по це-
не, по которой в обычное
время вы бы ничего поку-
пать не стали. Поэтому го-
товьтесь к Новому году
сейчас, на трезвую голо-
ву, вот и сэкономите.

Ñ 1 ÿíâàðÿ áèëåòû íà ïîåçä ïîäîðîæàþò
Вокруг этих субсидий в
последнее время и развер-
нулся спор между Минис-
терством финансов и мо-
нополией.

Министерство хочет сок-
ратить госпомощь РЖД и
оставить льготы только для
молодежи - до 23 лет, и
пенсионеров. Железнодо-
рожники протестуют. По
словам руководства РЖД,
это может привести к рез-
кому подорожанию плац-
картных билетов - на 60%,
для всех остальных пасса-
жиров и отмене 235 поез-
дов дальнего следования.
Пока дискуссия в прави-
тельстве продолжается.

Îò ïèðàìèäû äî òþðüìû åñòü òîëüêî øàã
сеть от объема средств,
привлеченных у населения
организаторами финансо-
вой пирамиды. Крупной пи-
рамидой будет считаться
собравшая с населения бо-
лее 3 млн рублей, особо
крупной - свыше 10 млн
рублей. Документ предла-
гает ввести в УК РФ ста-
тью "О незаконной банков-
ской деятельности" и наз-
вать ее "Создание финан-
совой пирамиды и (или) ру-
ководство ее деятельнос-
тью". При этом уголовное
преследование ждет толь-
ко организаторов пира-
миды, а десятников, сотни-
ков и тысячников, кото-
рые отвечают в ней за прив-
лечение новых участников,
привлекать пока не будут.

не изменится. Напомним,
тарифы на проезд в плац-
картных и общих вагонах
определяются государст-

вом. Их продают ниже ре-
альной стоимости. Разни-
цу железнодорожникам
покрывают из бюджета.
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С 2013 года контро-
леры из автобусов и
троллейбусов будут ра-
ботать в метрополите-
не. Об этом "Извести-
ям" сообщил замруко-
водителя ГКУ "Органи-
затор перевозок" (кон-
тролеров "Мосгортран-
са") Александр Шипула.
По его словам, сейчас
ведутся переговоры с
руководством подзем-
ки о том, чтобы сотруд-
ники ГКУ дежурили у
турникетов вместе с по-
лицейскими и работни-
ками метрополитена.
Кроме того, контроле-
ров могут пустить на
платформы и даже в
вагоны поездов.

- Мы внесли предло-
жение о том, чтобы в
метрополитене, как и в
наземном транспорте,
пассажиры сохраняли
билеты до конца поез-
дки, - пояснил Шипула.
Кроме того, подземке,
скорее всего, придется
убрать урны от турни-
кетов, чтобы у москви-
чей не было соблазна
выбросить туда билет.

В 2013 году в метро-
политене может поя-

Àðõàíãåëüñêîå
В Московской области насчитывается бо-

лее 40 усадьб. Многие из них находятся в
полуразрушенном состоянии. Но есть и та-
кие, посещение которых доставит настоящее
удовольствие. Здесь есть на что посмотреть
и где погулять.

Архангельское - парадная резиденция кня-
зей Голицыных и Юсуповых по праву счита-
ется энциклопедией русской усадьбы. Образ-
цовый для своей эпохи дворцово-парковый
ансамбль, великолепные художественные кол-
лекции, до наших дней сохраняют память о
владельцах имения и славных мастерах, ра-
ботавших здесь.

Цена экскурсии для индивидуальных посе-
тителей в сборных группах - 70 руб. Экскур-
сия проводится при реализации не менее 8
билетов. Так же вы можете и просто прогу-
ляться по парку всего лишь за 50 рублей.

Â ìîñêîâñêîì ìåòðî ïîÿâÿòñÿ êîíòðîëåðû

виться 290 контроле-
ров. На 510 сотрудни-
ков увеличится штат и
в наземном транспор-
те.

К слову, Мосгордума
на днях увеличила
штраф за пользование
чужой соцкартой до 2,5
тыс рублей. По данным
департамента транс-
порта, в этом году было
пресечено 18 тыс по-
добных случаев. Всего
в этом году в метропо-

литене выявили более
1,7 млн безбилетников,
13 тыс "зайцев" были
оштрафованы, ос-
тальных заставили ку-
пить билеты.

Юрист общества за-
щиты прав потребите-
лей "Общественный
контроль" Мария Сви-
ридова отметила, что
во многих странах Ев-
ропы контролеры пат-
рулируют платформы
метрополитена и даже

ходят по вагонам.
- У нас, правда, дейс-

твует совершенно дру-
гая система, и людям
придется долго привы-
кать к контролерам в
подземке. Лучше не
вводить такую меру в
один день, - сказала
она.

Между тем первый
зампред комитета Гос-
думы по конституцион-
ному законодательству
и госстроительству Вя-
чеслав Лысаков пола-
гает, что метрополите-
ну достаточно сотруд-
ников подземки и по-
лицейских, стоящих
возле турникетов.

- "Прыгунов" на самом
деле не так много, что-
бы создавать для них
целые "заградотряды" и
тратить на содержание
контролеров бюджет-
ные деньги, - заявил де-
путат. - К тому же пого-
ни за "зайцами" по плат-
формам и вагонам в
толпе людей могут быть
небезопасны. В конце
концов, метрополитен -
это спецобъект, туда во-
обще не должны допус-
каться нарушители.

Министерство транс-
порта рассчитывает
запретить пассажирам
авиарейсов проносить
на борт спиртные на-
питки, даже если они
куплены в duty free или
непосредственно в са-
молете. Предполагает-
ся, что спиртное будут
изымать на временное
хранение и выдавать
лишь по завершению
полета. Об этом гово-
рится в новом проекте
поправок в воздушный
кодекс, который был
опубликован на сайте
"Российской газеты".
Главная цель нововве-
дения - прекратить не-
контролируемое упот-
ребление алкоголя пас-
сажирами, сами авиа-
компании при этом
вовсе не собираются
отказываться от воз-
можности угощать кли-
ентов спиртным. Сей-
час многие перевозчи-
ки обращаются к кли-
ентам с просьбой не
распаковывать на бор-
ту купленные в duty free
товары, но законода-
тельно эта мера не зак-
реплена.

Большинство участ-
ников рынка считают
мораторий на провоз

Сотрудники ФСБ за-
держали министра
здравоохранения Челя-
бинской области Вита-
лия Тесленко при полу-
чении взятки - части от-
ката - от главврача од-
ной из горбольниц.
Сумма отката - 28 млн
руб. За эти деньги ми-
нистр якобы должен
был обеспечить постав-
ку медтехники в боль-
ницы области на 143
млн руб.

Видео задержания
челябинского министра
здравоохранения в ба-
не появилось в Интер-
нете. Леопардовые по-
лотенца вокруг чресел,
махровые халаты и ап-
петитная закуска (огур-
цы и помидоры, доро-
гая водка). Компанию
Тесленко составляли
советник губернатора
региона Иван Сорокун

Õîòÿò çàïðåòèòü ïðîíîñèòü
àëêîãîëü â ñàìîëåòû

алкоголя трудновыпол-
нимым ограничением.
Так член правления
всемирного фонда бе-
зопасности полетов
Валерий Шелковников,
указывает на то, что
никаких специальных
помещений под хране-
ние алкоголя в сущес-
твующих моделях са-
молетов не предусмот-
рено. Кроме того, ави-
акомпаниям придется
прикреплять на бутыл-
ки дополнительные
бирки, которые свиде-
тельствуют о том, ко-
му именно они принад-
лежат.  Собственная
система контроля пас-
сажиров уже применя-
ется в Международной
ассоциации воздушно-

го транспорта, напоми-
нает Шелковников.
Авиакомпании вносят
особо буйных в черный
список альянсов и в
дальнейшем просто не
продают им билеты. В
России же расправ-
ляться с дебоширами
предполагается не
только с помощью до-
полнительных ограни-
чений, но и при помо-
щи сотрудников служ-
бы авиационной безо-
пасности. В случае
внедрения поправок
они получат возмож-
ность сопровождать
рейсы и применять фи-
зическую силу к пас-
сажирам, нарушающим
общественный поря-
док.

Ìèíèñòðà âçÿëè â áàíå íàãèì ñî âçÿòêîé

и главврач ОКБ № 4
Михаил Шуховцев.

По версии следствия,
задержанные действо-
вали в составе органи-
зованной группы и
включили в документа-
цию по проведению
аукциона по закупке
диагностических комп-
лексов заведомо завы-
шенную стоимость ме-
доборудования, а так-
же создали условия, в
результате которых по-
беду в аукционе одер-
жала подконтрольная
им фирма. При этом, по
данным пресс-службы

УФСБ по Челябинской
области, часть разницы
между стоимостью обо-
рудования у производи-
теля и средствами, оп-
лаченными из бюдже-
та (так называемый от-
кат в сумме 28 млн
руб.), злоумышленники
обналичили.

Возбуждено уголов-
ное дело, задержанным
предъявлено обвинение
по статье "мошенничес-
тво, совершённое груп-
пой лиц, в особо круп-
ном размере". Это тео-
ретически до 10 лет
тюрьмы.

Девятого ноября про-
шёл отборочный этап
конкурса по отбору
школьников Улан-Удэ
для участия в общерос-
сийской новогодней ел-
ке в Кремлевском двор-
це. Всего было предс-
тавлено портфолио 94

Â Óëàí-Óäý ãîòîâÿòñÿ ê Êðåìë¸âñêîé ¸ëêå
участников конкурса.
Были приняты во вни-
мание результаты детей
на региональных, все-
российских, междуна-
родных уровнях, подт-
вержденные дипломами
1,2,3 степеней, и ведо-
мостями об успевае-

мости за последние 2
года. Ко II этапу - пуб-
личной защите - самоп-
резентации "Я и мой
мир" допущено 37 уча-
щихся - участников кон-
курса. Престоит публич-
ная защита, сообщает
пресс-служба мэрии.

"Центр содействия ре-
форме уголовного пра-
восудия" в сотрудничес-
тве с УФСИН осущест-
вляет эксперимен-
тальный проект по обу-
чению восстанови-
тельным способам раз-
решения конфликтов
(медиации) сотрудни-
ков и осужденных вос-
питательной колонии.
Цель данного проекта
- реабилитация осуж-
денных, совершивших
насильственные прес-
тупления. В настоящее
время сертификаты ме-
диаторов получили 52
человека из числа
осужденных и сотруд-
ников колоний, 5 из них
аттестованы как тре-

Â îðëîâñêîé êîëîíèè
ïðîâîäÿò êóðñû ìåäèàöèè

Î÷åðåäè
â äåòñàäû
èñ÷åçíóò

С таким заявлением
выступил Д. Ливанов, ми-
нистр образования и нау-
ки Российской Федерации,
в ходе совещания у прези-
дента страны Владимира
Путина. За три года очеред-
ность в детские сады будет
полностью ликвидирована.
Однако, решение данной
задачи потребует серьез-
ных ресурсов.

 На дальнейшее развитие
учреждений дошкольного и
дополнительного образова-
ния России необходимо
затратить, приблизительно,
290 млрд руб. Примерно та-
кое же финансирование
нужно и на зарплату педа-
гогам этих учреждений.

неры.
- Во время обучения

медиации учащиеся уз-
нают, что правосудие
бывает не только кара-
тельным, но и восста-
новительным, что такое
эффективная и неэф-
фективная коммуника-
ция, овладевают базо-
выми навыками обще-
ния; учатся слушать,
слышать и понимать со-
беседника

К тому же, как отме-
чают специалисты,
опыт применения меди-
ации в Шаховской вос-
питательной колонии
показал, что степень аг-
рессивности осуждён-
ных во время конфлик-
тов снизилась.
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Российской империи еже-
годно 16 апреля отмечался
День основания железнодо-
рожного транспорта. Сред-
ства для выполнения работ
(3 млн рублей) были соб-
раны по подписке в тече-
ние шести месяцев. Насыпь
начали возводить в мае
1836 г. Техническое руко-
водство строительством
осуществляли 17 инжене-
ров, пятеро из которых уже
выполняли подобные ра-
боты на железных дорогах
Англии. Стройку охраняли
30 смотрителей и столько
же солдат и сторожей. Все-
го в период наиболее ин-
тенсивного строительства
насыпи на трассе работали
до 1800 человек. Во вто-
рой половине лета к ним
присоединилось 1400 сол-
дат, снятых с Красносельс-
ких лагерей.

В целом строительством
руководил Франц Герстнер.
По его мнению, принятая в
Европе ширина колеи - 1435

13. НА ПОЛЬЗУ ОТЕЧЕСТВУ

Страницу подготовила
Светлана Михова

11 ноября 1837 г., 175
лет назад, была открыта
первая пассажирская же-
лезная дорога в России -
Петербург и Царское Село
были соединены однопутной
колеей, по которой пошли
поезда. Это событие дало
толчок развитию железных
дорог, экономики и всего
жизненного уклада огром-
ной страны.

Многие технические нов-
шества того времени вошли
в быт благодаря поддержке
Николая I, который как быв-
ший генерал-инспектор по
инженерной части понимал
значение технического прог-
ресса. Многие из них были
внедрены сначала при Им-
ператорском дворе. С мор-
ской резиденцией Петерго-
фом связано широкое ис-
пользование императорских
пароходов, с Царским Селом
- первый опыт железнодо-
рожного строительства, про-
ведение телеграфа и многое
другое. Стремительно насту-
пал век пара. В 1835 г. два
локомотива - "сухопутных
парохода" - были построены
отцом и сыном Черепано-
выми для "чугунки" Выйско-
го завода. По традиции в на-
роде первые паровые локо-
мотивы долго назывались
пароходами, или "сухопут-
ными пароходами". Но, что-
бы можно было железнодо-
рожные локомотивы отли-
чать от "водяных пароходов",
известных в России с 1815
г., именно в это время в рус-
ской печати начал утверж-
даться термин "паровоз". Не
сразу получил распростра-
нение и термин "рельс",
"рельсы". Чугунные тогда
рельсы сначала назывались
"грифами", "брусьями", "по-
лосами", "шинами" и "коле-
сопроводами".

В 1831 г. австрийский ин-
женер Франц Антон фон Гер-
стнер (в то время по его
проекту шло строительство
первой конно-железной до-
роги в Богемии) опублико-
вал в Праге первый том "Ру-
ководства по механике", на-
писанный его отцом Фран-
цем Йозефом Герстнером.
Герстнер-сын посылает кни-
гу в Россию директору Ин-
ститута Корпуса инженеров
путей сообщения Базену с
просьбой передать ее в по-
дарок императору Нико-
лаю I. В письме Базену Гер-
стнер сообщает, что он мог
бы принести пользу России,
поступив на российскую
службу. Будучи талантливым
инженером, Герстнер понял,
что в Австрийской империи,
куда тогда входила Чехия,
его идеи не будут востре-
бованы. Его предложения по
развитию путей сообщения
Чехии на новой основе не
были поддержаны. К этому
времени имя Герстнера уже
было известно российским
промышленным деятелям.

В 1834 году чешский ин-

Èçîáðåòåíèå, êîòîðîìó
ïðèíàäëåæàëî áóäóùåå
175 лет назад, была открыта первая железная дорога в России Франц Антон

фон Герстнер

женер профессор Венского
политехнического института
Франц Антон фон Герстнер
получил официальное приг-
лашение поработать на бла-
го Российской империи, и
в частности её горной про-
мышленности. Отказаться от
такого предложения было
невозможно. Тем более что
в своё время Герстнер
пытался сменить место жи-
тельства и перебраться в
Петербург. Тогда после се-
рьёзного скандала с авст-

рог не получится - России
нужна была "железка".

Наконец, после долгих
бюрократических мытарств,
16 апреля 1836 г. был опуб-
ликован Указ императора
Сенату об утверждении "По-
ложения об учреждении Об-
щества акционеров для со-
оружения железной дороги
от Санкт-Петербурга до Цар-
ского Села с продолжени-
ем до Павловска". Почти
полтора года ждал Герстнер
этого указа. До 1917 г. в

мм, была слишком мала для
создания правильной, с его
точки зрения, конструкции
паровозов и вагонов. Поэ-
тому Царскосельская желез-
ная дорога строилась с ши-
риной колеи 1829 мм. и об-
щей протяженностью трас-
сы 27 км. 3 ноября 1836 г.
на железную дорогу был дос-
тавлен из Англии первый па-
ровоз. Вагоны скорее напо-
минали повозки разных ви-
дов и назывались соответс-
твенно - "шарабаны", "бер-

лины", "дилижансы". Всего к
открытию дороги в Россию
поступили 6 паровозов, 44
пассажирских и 19 грузовых
вагонов, закупленных у Анг-
лии и Бельгии. Паровозы
создавались на основе ис-
пользовавшихся тогда в Ев-
ропе, но в конструкцию вно-
сились изменения, связан-
ные с увеличенной шириной
колеи. По требованию Герс-
тнера, паровозы должны
были иметь мощность в 40
лошадиных сил и быть в сос-
тоянии везти несколько ва-
гонов с тремястами пасса-
жирами со скоростью 40
вёрст в час.

27 ноября 1836 г. из Пав-
ловска отправился поезд из
8 вагонов с паровозом и
256 пассажирами в присут-
ствии Николая I с семьей. А
24 января 1837 г. в воск-
ресенье состоялось публич-
ное опробование поезда с
паровозом в присутствии
иностранных дипломатов.
Среди прибывших был и
убийца Пушкина - Жорж
Дантес. В этой поездке мог
бы участвовать и сам поэт,
знавший о строительстве
дороги и любивший бывать

в Павловске. В журнале
"Современник" Пушкин на-
писал: "Теперь, когда Герст-
нер заканчивает свою чу-
гунную дорогу между столи-
цей и Царским Селом, всем
нам нужно понять и усво-
ить великое изобретение,
которому принадлежит бу-
дущее". Кстати, на следую-
щий день Дантес отметил
свой день рождения, а 27
января состоялась роковая
дуэль, в результате которой
29 января Пушкина не ста-
ло, так и не дождавшись от-
крытия дороги.

30 октября (11 ноября по
новому стилю) 1837 г. сос-
тоялось официальное отк-
рытие дороги на участке Пе-
тербург - Царское Село в
присутствии многочис-
ленных чиновников высоко-
го ранга. Император с сы-
ном Александром в тот день
находился в Москве. Кор-
респондент "Петербургских
новостей" так обрисовывал
событие: "Туда мы ехали с

умеренной скоростью 21
версту в 32 минуты, но от-
туда в 22 минуты; почти по
версте в минуту, то есть 60
вёрст в час. Страшно поду-
мать! Между тем вы сидите
спокойно, вы не замечаете
этой быстроты, ужасающей
воображение, только ветер
свистит, только конь пышет
огненной пеною, оставляя
за собой белое облако па-
ра..." Многочисленные жи-
тели столицы теснились на
Семеновском плацу в ожи-
дании отправления первого
поезда. По звонку станци-
онного колокола поезд, уп-
равляемый самым Герстне-
ром, плавно отошел от плат-
формы. Через 35 мин. под
громкие аплодисменты и
крики встречающих "Ура!"
он прибыл в Царское Село.
Здесь в двух больших за-
лах приехавших ожидали
накрытые столы, состоялся
торжественный банкет.

Открытие железной доро-
ги вызвало небывалый ре-
зонанс в обществе. Всюду,
на плакатах, в газетах и да-
же на конфетах появились
изображения паровозов. На
сцене Александринского те-

атра давали водевиль "По-
ездка в Царское Село". Дви-
жение на участке Царское
Село - Павловск было отк-
рыто 22 мая 1838 г. На вок-
зале в Павловске был соо-
ружен специальный кон-
цертный зал, где с большим
успехом выступал Иоганн
Штраус. Его выступления в
Павловске продолжались де-
сять сезонов подряд. В кон-
це сезона 1865 года он рас-
прощался с публикой. Газе-
та "Голос" опубликовала его
прощальное обращение, ко-
торое заканчивалось слова-
ми: "Приятное воспоминание
останется неизгладимо в мо-
ем сердце. Итак, принося
вам почтительнейшее мое
благодарственное приветст-
вие, да позволено утешать
себя надеждою, что и обо
мне сохранится в петербур-
гской публике благосклонное
внимание. Иоганн Штраус".

Концертный зал на вокзале в Павловске и памятник Иоганну ШтраусуНиколай I

рийским железнодорожным
обществом он направил хо-
датайство в Министерство
иностранных дел, где в кра-
сочных выражениях объяс-
нял своё желание "переме-
нить положение и служить
в России". Оказавшись в
России, Герстнер сразу от-
правился в свою первую ко-
мандировку по просторам
новой "родины". По резуль-
татам поездки он должен
был составить анализ усло-
вий сбыта и транспортиров-
ки продукции горных заво-
дов Урала, а также внести
предложения на сей счёт.
Путешествие оказало неиз-
гладимое впечатление на
иностранного специалиста.
В Санкт-Петербург он вер-
нулся с твёрдым убеждени-
ем - одной из главных при-
чин медленного экономи-
ческого развития государс-
тва является отсутствие
нормальных путей сообще-
ния. При этом решить её
строительством гужевых до-

Памятник Герстнеру
в Питере

Открытие Царскосельской железной дороги -
литография неизвестного автора



16-22 ноември 201214. ВЗГЛЯД

Страницу подготвила
Димитрина
Забаркина

После большевистс-
кой попытки захвата
власти 3-4 июля 1917 го-
да в Петрограде Вре-
менное правительство
издало приказ об арес-
те более 40 видных де-
ятелей большевистской
партии. С 5 по 9 июля
1917 года В. И. Ленин
скрывался в Петрогра-
де, а в ночь с 9 на 10
июля перебрался в Раз-
лив под видом косца.

В 1924 году на одном
из траурных митингов,
посвящённых памяти
В. И. Ленина, рабочий
Сестрорецкого оружей-
ного завода Николай
Емельянов, рассказал,
как В. И. Ленин и
Г. Е. Зиновьев в июле-
августе 1917 года
скрывались под видом
финнов-косцов в шала-
ше на берегу озера
"Сестрорецкий Разлив".
Собравшиеся рабочие
высказали пожелание
увековечить это место,
вошедшее в историю
как "Последнее под-
полье Ильича". В день
десятилетия Октябрьс-
кой революции, в 1927
году, здесь был зало-
жен, а 15 июля 1928 го-
да открыт гранитный
памятник-шалаш. Авто-
ром проекта стал архи-
тектор А. И. Гегелло,
большой вклад в про-
ектирование и строи-
тельство внёс архитек-
тор А. Л. Ротач.

На гранитной стене
памятника высечена
надпись:

На месте, где в июле
и августе 1917 года в
шалаше из ветвей
скрывался от преследо-
вания буржуазии вождь
мирового Октября и пи-
сал свою книгу "Госу-
дарство и революция",
- на память об этом
поставили мы шалаш
из гранита. Рабочие го-
рода Ленина. 1927 г."

Ленин с Зиновьевым
пробыли на берегу Раз-
лива до 8 августа 1917
г., затем перебрались в
Финляндию.

Глухое место, лес, бо-

Ó Ëåíèíà îòáèðàþò çåìëþ
Губернатор Петербурга не считает возможным сохранить
территорию музея "Шалаш В.И. Ленина"

Георгий Полтавченко не разделяет мнение депута-
тов Санкт-Петербурга

По официальной вер-
сии Смольного, в ходе
проводившейся в 2010
году инвентаризации
музей не предоставил
картографический ма-
териал, определяющий
границы земельного
участка площадью 8,3
гектара, который "ле-
нинский шалаш" зани-
мал с 1955 года. Резуль-
татом стал изданный в
нынешнем году приказ
Федерального агентст-
ва лесного хозяйства,
согласно которому тер-
ритория музея сокра-
щается почти вчетверо
- до 2,2 гектара, а лиш-

ние шесть гектаров от-
ходят Курортному лесо-
парку.

Речь идет не просто
о земле. Вместе с ней
у музейного комплекса
отбирают несколько
объектов: "Гранитный
пирс" (на который в му-
зей приходят паромы
из Сестрорецка), па-
мятник Ленину и "Зе-
леный кабинет" - два
пня, на которых летом
1917 года вождь проле-
тариата писал свои тру-
ды, скрываясь в Разли-
ве под видом финско-
го крестьянина. Не го-
воря уже о прогулочных

парковых дорожках, за
которыми тоже всегда
ухаживал музей.

Депутаты Заксобра-
ния Санкт-Петербурга
направили губернатору
Георгию Полтавченко
запрос с просьбой ра-
зобраться в ситуации и
повлиять на возвраще-
ние музею его истори-
ческих границ. По мне-
нию парламентариев,
отнятые шесть гектаров
запросто могут быть пу-
щены под коттеджную
застройку.

Но судя по всему, эти
доводы не показались
Георгию Полтавченко

Петербурга Георгий
Полтавченко, отвечая
на соответствующий
запрос депутатов Зако-
нодательного собрания.

 - Если бы у нас зап-
росили документы, под-
тверждающие террито-
рию "Шалаша В.И. Ле-
нина", мы бы, конечно,
их предоставили, - го-
ворит Наталья Кова-
ленко, директор музей-
ного комплекса в Раз-
ливе. - Ссылки губерна-
тора на документы
выглядят, мягко говоря,
странно. Ведь, есть
постановление Кабине-
та министров от 1955
года, определяющее
границы музея, они
имеется в открытом
доступе во всех обще-
доступных правовых
базах. Георгий Полтав-
ченко, видимо пресле-
дует иные цели, чем
справдливость. И от
этого очень грустно...

убедительными. Терри-
тория музея "Шалаш
В. И. Ленина" не будет

восстановлена в преж-
них границах. Об этом
сообщил губернатор

Страницы истории

Депутаты подозревают, что на место "Зеленого ка-
бинета"  Ленина появятся коттеджи

Памятник Ленину у пл. Тарховка - у Сестрорецкого
Разлива

лото, кустарники и жес-
токие комары... В таких
условиях писалась кни-
га "Государство и рево-
люция", ставшая осно-
вой законов экономи-
ческого развития Рос-
сии на ближайшие 70
лет. Ближайшая желез-
нодорожная станция в
то время - Тарховка -
находилась в 4,5 км от
музея, а единственным
транспортом до шала-
ша была лодка. Позд-
нее инженером архи-
тектором А. А. Блеком
была спроектирована и
построена дорога по
берегу озера.

Во время Великой
Отечественной войны

вблизи Шалаша прохо-
дила линия фронта.
Здесь советские воины
давали клятву на вер-
ность Родине, вруча-
лись гвардейские зна-
мена войсковым час-
тям, награждались сол-
даты и офицеры.

В 1964 году рядом с
гранитным памятником
был выстроен новый
павильон-музей из гра-
нита, мрамора и стек-
ла по проекту В. Д.
Кирхоглани.

Первоначальные сро-
ки окончания работ
планировали к 10 го-
довщине июльских 1917

года событий, но из-за
большого объёма неп-
редвиденных работ эти
сроки постоянно пере-
носились.

В феврале 1927 года
проект был закончен и
утверждён, а 3 июля
1927 года торжествен-
но состоялась заклад-
ка памятника. Одновре-
менно строился пирс
на берегу, где приста-
вала лодка Ильича, и
пешеходная дорога от
него. В начале августа
1927 года основные ра-
боты были закончены.
25 сентября памятник
осмотрели секретарь
ВЦИК СССР Енукидзе
А. С. и руководители
Ленинградского Губко-
ма партии. В книге от-
зывов Енукидзе напи-
сал: "Был, осмотрел па-
мятник, остался очень
доволен. Ленин любил
простоту и прочность.
Памятник как раз та-
кой".

Из-за отсутствия
грунтовой дороги осе-
нью памятник откры-
вать не стали.

До 1940 года памятник
находился на террито-
рии укрепрайона и по-
сетители допускались
только организованны-
ми группами. Приезжа-
ли в основном на кате-
рах через озеро. В
тридцатые годы была
проложена улучшенная
гравийная дорога от
Тарховки. Весной 1941
года в только что пост-
роенном здании близ

памятника Ленинградс-
ким филиалом музея
Ленина была подготов-
лена новая экспозиция.
Во время Великой Оте-
чественной войны к па-
мятнику приходили бой-
цы, где проходило наг-
раждение солдат и офи-
церов Ленинградского
фронта.

После войны в 1955
году были восстанов-
лены стог сена и ша-
лаш, создана заповед-
ная зона, оформлен въ-
езд со стороны При-
морского шоссе, благо-
устроена автодорога. В
2012 году Музей город-
ской скульптуры Санкт-
Петербурга выделил
1,5 млн рублей на оче-
редную реставрацию
памятника и объявил
конкурс на проведение
работ.

В 1996 году комплекс
посетили 19 тысяч че-
ловек, в 2006-м - 18 ты-
сяч, в 2007-м - 22 тысяч,
в 2009-м - 33 тысячи.

Посетителям предла-
гают, ознакомившись с
представленными в му-
зее экспонатами и про-
гулявшись по прекрас-
ному парку, посидееть
в ресторане "Шалаш",
где можно отведать
"изысканные явства,
подававшиеся в Крем-
ле членам политбюро и
ЦК, блюда русской и
европейской кухни"...

"Гранитный пирс"  будет уже в ведении Курортного лесопарка

Знаменитый
шалаш Ленина
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Делегация Русской Православной Цер-
кви, возглавляемая Преосвященным мит-
рополитом Ташкентским и Среднеазиат-
ским Викентием, главой Среднеазиатс-
кого митрополичьего округа, 9 ноября
2012 года приняла участие в состоявших-
ся в Софии траурных мероприятиях по
случаю блаженной кончины 6 ноября это-
го года Святейшего Патриарха Болгарс-
кого Максима, передает служба комму-
никации ОВЦС. От Московского Патри-
архата в похоронах Предстоятеля Бол-
гарской Церкви также участвовали пред-
ставитель Патриарха Московского и всея
Руси при Патриархе Болгарском игумен
Филипп (Васильцев) и сотрудник Отдела
внешних церковных связей иеромонах
Стефан (Игумнов).

Утром 9 ноября члены Священного Си-
нода Болгарской Православной Церкви
во главе с временно председательству-
ющим в малом составе Синода митро-
политом Великотырновским Григорием в
Патриаршем соборе Софии - храме-па-
мятнике во имя святого благоверного кня-
зя Александра Невского - совершили за-
упокойную Литургию по блаженнопочив-
шему Предстоятелю Болгарской Правос-
лавной Церкви. Им сослужили многочис-
ленные представители Поместных Пра-
вославных Церквей, прибывшие в Софию,
чтобы разделить горечь утраты Святей-
шей Болгарской Церкви: митрополит Ак-
сумский Петр (Александрийский Патри-
архат), митрополит Вострский Тимофей
(Иерусалимский Патриархат), митрополит
Ташкентский и Среднеазиатский Викен-
тий, митрополит Черногорский и Примор-
ский Амфилохий (Сербский Патриархат),
епископ Месаорийский Григорий (Кипр-
ская Православная Церковь), епископ
Круйский Антоний (Албанская Православ-
ная Церковь), архиепископ Холмский и
Люблинский Авель (Польская Православ-
ная Церковь) и епископ Годонинский Ио-
аким (Православная Церковь Чешских зе-
мель и Словакии).

В завершение траурных мероприятий
состоялась поминальная трапеза, на ко-
торой Главами и представителями По-
местных Православных Церквей были ог-
лашены соболезнования в адрес Священ-
ного Синода Болгарской Церкви.

Митрополит Ташкентский и Среднеази-
атский Викентий зачитал послание Свя-
тейшего Патриарха Московского и всея
Руси.

В тот же день митрополит Ташкентский
и Среднеазиатский Викентий посетил
Подворье Патриарха Московского и всея
Руси в Софии, где совершил заупокой-
ную литию на месте погребения архие-
пископа Серафима (Соболева). Настоя-
тель Подворья игумен Филипп (Василь-
цев) в приветственном слове отметил,
что блаженнопочивший Святейший Пат-
риарх Болгарский Максим в феврале 1950
года участвовал в погребении владыки
Серафима, которого почитал как подвиж-
ника веры и благочестия.

По приглашению Бла-
женнейшего Патриарха
Иерусалимского Феофи-
ла и Священного Сино-
да Иерусалимской Пра-
вославной Церкви, Свя-
тейший Патриарх Мос-
ковский и всея Руси Ки-
рилл посетил Иерусалим-
ский Патриархат с 9 по
14 ноября 2012 года. Глав-
ным событием визита
Патриарха Кирилла ста-
ло паломничество по
святым местам христиан-
ского мира.

11 ноября 2012 года
Святейший Патриарх
Московский и всея Руси
Кирилл и Блаженнейший
Патриарх Святого града
Иерусалима и всей Па-
лестины Феофил III, отс-
лужили ночную воскрес-
ную Божественную ли-
тургию в Храме Воскре-
сения Христова в Иеру-
салиме. Все молитвы и
песнопения, которые
прозвучали во время ли-
тургии, были произне-
сены на церковнославян-
ском и греческом языках.
Вместе с хором Иеруса-
лимского патриархата,
пел один из лучших ис-
полнителей духовной
музыки в мировом мас-
штабе - мужской хор
московского Сретенско-
го монастыря. За богос-
лужением была возгла-
шена ектения с проше-
ниями об упокоении но-
вопреставленного Патри-
арха Болгарского Макси-
ма. Незабываемое богос-
лужение стало одним из
центральных событий па-
ломнической поездки
главы Русской Правос-
лавной Церкви, на кото-
ром  присутствовало
несколько тысяч мирян.
Патриарх Кирилл в пер-
вый раз посетил Святую
землю в качестве главы
РПЦ.

Патриарх посетил за-
ранее намеченные па-
ломнические маршруты.
Одна из святынь, кото-
рые посетил Патриарх
России - это Гефсимания.
Святое место, о котором
он выразил свои впечат-
ления: "Гефсимания - это
место особое для каждо-
го религиозного челове-
ка, для каждого, кто ве-
рит в служение Пресвя-
той Богородицы. Ведь
она жизнью Своей, пло-
тью, душою Своей пос-
лужила воплощению
Сына Божия. Предстоя
Сыну Своему, Она слы-
шит молитвы тех, кто об-
ращается к Ней. В Рос-
сии люди с давних пор
верят, что Пресвятая
Мать бережет государс-
тво и его народ. Если за-
думаться, так оно и есть
на самом деле: в самые
страшные и судьбонос-
ные моменты истории,
когда не раз решался се-
рьезный вопрос, быть
или не быть Российско-
му государству, возникал
образ Богоматери и
благодаря молитвам пе-

Ïàòðèàðõ Êèðèëë íà Ñâÿòîé Çåìëå
ñîâìåñòèë ïàëîìíè÷åñòâî è äèïëîìàòèþ
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ред чудотворными икона-
ми, Россия избавлялась
от погибели. Мы и сегод-
ня верим глубоко в то,
что Пресвятая Богороди-
ца всегда с нами,  и в
радостях, и в трудностях
наших. С ее заступничес-
твом и помощью, мы
связываем будущее на-
шего Государства, поэто-
му особое значение име-
ет молитва, которую мы
вознесли на этом святом
месте".

Глава РПЦ, также по-
сетил Вифлеем, встре-
тился с верховным рав-
вином Израиля Шломо
Моше Амаром, который
отметил в своем привет-
ственном слове, что для
него огромная честь при-
нять такого гостя, как
Святейшего Патриарха
всея Руси. Верховный
раввин Израиля упомя-
нул, что все еврейские
общины в Российской
Федерации, пользуются
полными правами  и воз-
можностями наравне с
остальными религиозны-
ми общинами и органи-
зациями, подчеркнув, что
РПЦ учит своих чад от-
носится с доброжела-

тельством и любовью к
представителям других
вероисповеданий. В от-
вет, Его Святейшество
Патриарх Кирилл побла-
годарил Шломо Моше
Амара за приветствие:
"Вы произнесли эти сло-
ва от чистого сердца, и
они достигли наших сер-
дец". Также, Его Святей-
шество выразил свою
уверенность в том, что
на данный момент, ког-
да множество людей,
представителей разных
вер, отказываются от
своих религиозных тра-
диций, то всем тем, кто
все еще их придержива-
ется, необходимо
выстраивать крепкую
систему взаимоотноше-
ний: "В то время, когда
люди массово теряют
духовные основы и пре-
небрегают нравствен-
ностью, у нас есть, что
совместно сказать все-
му миру", - сказал Пат-
риарх Кирилл. Еще гла-
ва РПЦ, добавил к сво-
им словам: "Мы тысячу
лет жили бок о бок с иу-
дейскими, мусульманс-
кими общинами, и жили
во взаимном уважении,

без никаких религиозных
войн. Когда же в нашей
стране господствовала
атеистическая идеология,
мы все одинаково стра-
дали. Сегодня, когда мы
все свободны и каждый
имеет право выбора, тем
более не должно возни-
кать каких-либо конфлик-
тов на религиозной поч-
ве".

Патриарх Кирилл ука-
зал два фактора, кото-
рые способствуют поло-
жительному развитию от-
ношений между Израи-
лем и Россией. Первым
фактором, является куль-
турный и языковой ас-
пекты, помноженные на
симпатию  и доброе рас-
положение. Вторым фак-
тором, является развитие
паломничества, которое
имеет значительное вли-
яние на укрепление меж-
дународных связей. В хо-
де визита, Предстоятель
Русской Церкви встретил-
ся с мэром Иерусалима
Ниром Баркатом, прези-
дентом Шимоном Пере-
сом и лидером палестин-
ской автономии Махму-
дом Аббасом. Также по-
сетил одну из главных
святынь христианства -
Храм Гроба Господня
(официально - храм Вос-
кресения Христова), ко-
торый является местом
распятия, погребения и
воскресения Иисуса
Христа. Этот храм разде-
лен между шестью кон-
фессиями: армянской,
греко-православной, коп-
тской, католической, эфи-
опской и сирийской.
Именно здесь, в ночь пе-
ред Пасхой, на глазах
у множество богомоль-
цев сходит благодатный
огонь.

Еще одно значительное
событие осуществилось
вечером 11 ноября - Пат-
риарх Кирилл возглавил
молитвенную процессию,
которая началась от Яф-
фских ворот Старого го-
рода, а возле Иерусалим-
ской Патриархии к шест-
вию присоединился сам
Блаженнейший Патриарх
Феофил с сонмом архие-
реев и духовенства. Мо-
литвенное шествие дос-
тигло до Храма Воскре-
сения. По поводу своего
визита в Иерусалим, гла-
ва Русской Православной
Церкви, заявил: "Как
Предстоятель Русской
Православной Церкви я
благодарен за ту возмож-
ность поклониться иеру-
салимским святыням. Я
прибыл сюда не только
как Патриарх многомил-
лионной паствы, но как
паломник, испытывающий
внутреннюю потребность
вновь ступить на землю,
по которой две тысячи
лет назад ходил Господь
наш Иисус Христос. Бла-
годарю Вас, Ваше Бла-
женство, за приглашение,
общую братскую молитву,
теплое слово и радушный
прием".     patriarchia.ru
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Судоку

Aнекдоты

- Извините, Вы заняли мое место.
- Ваше место, а вы можете доказать?!
- Могу. Я оставил на нем мороженное.

☺ ☺ ☺

- Серега, что тебе подарили твои домаш-
ние на день рождения?

- Вон под окном видишь "Мерс" бирю-
зовый?

- Ух ты ж! Классная тачка!
- Так вот кепку такого цвета.

☺ ☺ ☺

- Милый, помнишь ту пару с которой мы
познакомились на Багамах? Ты еще напил-
ся в баре в последний день и все приста-
вал к ним, чтобы приезжали к нам в гости.

- Да, припоминаю.
- Так вот. Эти идиоты завтра приезжают.

☺ ☺ ☺

Перед экзаменом папа студента прихо-
дит к преподавателю:

- Мне кажется мой сын завтра не сдаст
экзамен.

Преподаватель:
- А спорим на десять тысяч, что сдаст.

☺ ☺ ☺

Директор прощается с работником, пе-
реходящим на другую работу:

- Очень жаль. Я так привык к вам. Вы
мне были как родной сын, такой же безот-
ветственный, ленивый и неорганизованный.

Страницу подготовила  Светлана Мацагор
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19 - 23 ноября
18.00ч. Малый зал
Неделя Казахского кино
19 ноября
15.00ч. Большой зал,

Фойе I этажа. Виртуальная
прогулка "Из Болгарии че-
рез Россию в Казахстан"

18.00ч. Фойе I этажа, Ма-
лый зал. Открытие фото-
выставки "Казахстан". По-
каз фильма

18.30ч. Мраморный зал
Открытие выставки "Рус-

ские художники в Болга-
рии" "Зарубежная класси-
ка" - концерт певицы Мар-
гариты Писаренко

20 ноября
16.30ч. Зал 211. Вечер со-

фийского общества "Рус-
ский клуб"

18.30ч.  Большой зал. Мю-

зикл "Муха цокотуха" в ис-
полнении Театральной сту-
дии "Радуга" средней шко-
лы при Посольстве РФ в
Болгарии

21 ноября
18.00ч. Муз. салон. Сту-

дия им. П.И.Чайковского.
Опера П.И.Чайковского
"Пиковая дама" (видео)

22 ноября
18.00ч. Большой зал
Открытый урок - концерт

Школы эстетического раз-
вития РКИЦ. Мастер-класс
Срацимира Савова - руко-
водителя студии "Юный ку-
кольник"

18.00ч. Муз. салон
Презентация книг Вален-

тина Качева "Незабыва-
емый Михаил Ульянов" и
"Дух старого дома"

� Держать под спудом
В старославянском языке

слово "спуд" означало сосуд
типа горшка, кадушки или
кринки, для чего-нибудь
сыпучего (крупа, мелкие
предметы и пр.). "Под спу-
дом" - значит "под сосудом".

В крестьянских домах на
протяжении многих веков
ключи от дома или хозяйс-
ких пристроек не носили с
собой, а прятали под пере-
вёрнутым спудом. Со време-
нем выражение "держать под
спудом" стали применять для
обозначения всего, что не ис-
пользуется в повседневной
жизни. В судебных инстан-
циях даже родились выраже-
ния "положить под сукно",
"дело лежит под спудом" - то
есть дело откладывают, ему
"не дают хода".
�Живая вода
В старину живой водой

называли родниковый источ-
ник и вообще всякую про-
точную воду. Она всегда
была свежа и чиста. А мёрт-
вой водой называли воду
застойных водоёмов, с неп-
риятным запахом и непри-
годную для питья.

Живая и мёртвая вода час-
то упоминаются в русских
сказках и легендах, где она
приобрела новый смысл,
особое магическое значе-

Почему мы так говорим?

ОТВЕТЫ СУДОКУ 43 НОМЕРА

Оч. умелые ручки

ние. Мёртвая вода необхо-
дима для заживления ран и
восстановления тканей. Жи-
вая же вода наделяется жи-
вотворной силой, окропле-
ние ею может вернуть умер-
шему жизнь.
� Демьянова уха
Выражение пришло из од-

ноименной басни И.А. Крыло-
ва. В ней крестьянин Де-
мьян угощал ухой соседа Фо-
ку и, желая казаться гостеп-
риимным, всё предлагал ему
добавки. Фока не выдержал,
сбежаал из дома соседа и
"с той поры к Демьяну ни но-
гой". Великий русский басно-
писец показал, что чрезмер-

ная услужливость, даже с
добрыми намерениями, не
приводит к добру.

Существует немало остро-
умных способов отопления
жилища с помощью энергии
солнца и нагретого им воз-
духа. А все это в комплексе
позволяет без особых зат-
рат сделать свое жилье не
только энергонезависимым
(ну или существенно эконо-
мить на расходах), но и, что
называется, быть в тренде.
Ведь за экологически чис-
тыми источниками энергии,
которые пока еще называ-
ют альтернативными, - буду-
щее.

Солнечные коллекторы -
простая в изготовлении  и
эффективная вещь в быту.

Чтобы обеспечить себя го-
рячей водой в загородном
доме, нужно, на самом де-
ле совсем немного. Для на-
чала нужно найти старый хо-
лодильник и снять с него

змеевик, который закреплен
на задней стенке. Затем
нужно промыть его водой и
укрепить в деревянной ра-
ме, передняя стенка которой
будет закрыта стеклом, а
задняя - отражающим эле-
ментом, например фанерой
с фольгой. К змеевику нуж-
но будет подвести две труб-
ки, а места их соединений
сделать герметичными. За-
тем укрепить всю конструк-
цию так, чтобы солнечные
лучи попадали на нее под
прямым углом и соединить
трубки с баком для аккуму-
лирования горячей воды.

Циркуляция воды в создан-
ной системе будет происхо-
дить путем  естественной
конвекции. При нагреве во-
да будет подниматься вверх
по коллектору и через тру-
бу поступать в верхнюю

часть бака. А более прохлад-
ная вода у днища бака бу-
дет вытесняться в нижнюю
часть коллектора. Таким об-
разом, получается порта-
тивный и энергонезави-
симый водный нагреватель,
способный доводить темпе-
ратуру воды до 70 градусов.
Очень эффективно подобную
схему нагрева воды исполь-
зовать в домиках и неболь-
ших гостиницах, располо-
женных в горах, где уровень
солнечной радиации доволь-
но высок, а с электричест-
вом часто возникают проб-
лемы. Для этого превратить
в своеобразный солнечный
коллектор можно целую сте-
ну или скат крыши дома,
выходящий на солнечную
сторону, а в качестве змее-
вика использовать плотно
уложенный черный шланг.

Ãîðÿ÷àÿ âîäà áåç òðóäà



16-22 ноември 201217. TV

 Пятница, 16 ноября (время болгарское)

Воскресенье, 18 ноября

Понедельник, 19 ноября

Вторник, 20 ноября

Среда, 21 ноября

Четверг, 22 ноября

Пятница, 16 ноября  (время болгарское)

Суббота, 17 ноября

Воскресенье, 18 ноября

Пятница, 16 ноября  (время болгарское)

Воскресенье, 18 ноября

Понедельник, 19 ноября

Вторник, 20 ноября

Среда, 21 ноября

Четверг, 22 ноября

Понедельник, 19 ноября

Вторник, 20 ноября

Среда, 21 ноября

Четверг, 22 ноября

07:00 Новости 07:10 Среда обитания. "Как сэкономить на еде" 07:55
Александр Збруев в детективе "Кольцо из Амстердама" 09:25 "Иг-
рай, гармонь любимая!" 10:00 "Умницы и умники" 10:45 "Слово пас-
тыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак" 11:50 Премьера.
"Первая любовь" 12:45 "Смешарики. Новые приключения" 13:00 Но-
вости (с субтитрами) 13:15 "Абракадабра" 15:00 Галина Польских,
Фрунзе Мкртчян в комедии "Суета сует" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:15 "Суета сует". Продолжение 16:40 "Да ладно!" 17:15 "Народ-
ная медицина" 18:10 "Жди меня" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:15
"Человек и закон" с Алексеем Пимановым 20:15 Премьера. "Минута
славы" шагает по стране 22:00 "Время" 22:20 "Сегодня вечером" с
Андреем Малаховым 23:50 К юбилею Эльдара Рязанова. Леонид
Филатов, Татьяна Догилева в фильме "Забытая мелодия для флей-
ты" 02:00 Дмитрий Харатьян в комедии "Частный детектив, или Опе-
рация "Кооперация"" 03:30 Елена Соловей, Михаил Боярский в му-
зыкальном фильме "Лишний билет" 04:55 Лия Ахеджакова, Армен
Джигарханян в фильме "Куда исчез Фоменко?"

06:10 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе
утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Конт-
рольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Обручальное кольцо".
Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сердито" с Дарьей Дон-
цовой 15:00 Другие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Ново-
сти (с субтитрами) 16:30 "Федеральный судья" 17:15 "Убойная
сила". Многосерийный фильм 18:10 "Неравный брак". Многосе-
рийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Про-
стить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Вре-
мя" 22:30 "Золотой капкан". Многосерийный фильм 00:20 "Вечер-
ний Ургант" 00:50 "Свобода и справедливость" с Андреем Мака-
ровым 01:45 Ночные новости 02:00 "Пусть говорят" 02:55 "Время
обедать!" 03:30 "Модный приговор" 04:20 "Неравный брак". Мно-
госерийный фильм 05:10 "Золотой капкан". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Золотой капкан". Продолжение 07:00 Но-
вости 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Теле-
канал "Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить
здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитра-
ми) 13:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10
"Дешево и сердито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости
15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:30 "Фе-
деральный судья" 17:15 "Убойная сила". Многосерийный фильм
18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм 19:00 Новости
(с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Давай поженим-
ся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Премьера. "Доро-
га в пустоту". Многосерийный фильм 00:20 "Вечерний Ургант"
00:50 Ночные новости 01:05 "Давай поженимся!" 02:00 "Пусть
говорят" 02:55 "Время обедать!" 03:30 "Модный приговор" 04:20
"Неравный брак". Многосерийный фильм 05:10 "Дорога в пус-
тоту". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Дорога в пустоту". Продолжение 07:00 Ново-
сти 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал
"Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сер-
дито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20 "Время обе-
дать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:30 "Федеральный судья"
17:15 "Убойная сила". Многосерийный фильм 18:10 "Неравный брак".
Многосерийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "По-
нять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят"
22:00 "Время" 22:30 Премьера. "Дорога в пустоту". Многосерий-
ный фильм 00:20 "Вечерний Ургант" 00:50 Ночные новости 01:05
"Давай поженимся!" 02:00 "Пусть говорят" 02:55 "Время обедать!"
03:30 "Модный приговор" 04:20 "Неравный брак". Многосерийный
фильм 05:10 "Дорога в пустоту". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Дорога в пустоту". Продолжение 07:00 Ново-
сти 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал
"Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10 "Дешево и сер-
дито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости 15:20 "Время обе-
дать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:30 "Федеральный судья"
17:15 "Убойная сила". Многосерийный фильм 18:10 "Неравный брак".
Многосерийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "По-
нять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят"
22:00 "Время" 22:30 Премьера. "Дорога в пустоту". Многосерий-
ный фильм 00:20 "Вечерний Ургант" 00:50 Ночные новости 01:05
"Давай поженимся!" 02:00 "Пусть говорят" 02:55 "Время обедать!"
03:30 "Модный приговор" 04:20 "Неравный брак". Многосерийный
фильм 05:10 "Дорога в пустоту". Многосерийный фильм

7:20 Сам себе режиссер 8:00 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 8:25 Утренняя почта 9:00 Вести
9:10 Вести-Москва 9:45 В мире животных 10:15
Мультфильмы 10:30 Любовь и разлука (3 серия)
11:15 Любовь и разлука (4 серия) 12:00 Вести 12:20
Вести-Москва 12:25 Государственник 13:10 Боль-
ше, чем любовь 13:50 Власть факта 14:30 Абсолют-
ный слух 15:15 Не забудь... станция Луговая. Х/ф
16:40 Смеяться разрешается 18:00 Вести недели
19:30 Маша. Х/ф 21:10 Воскресный вечер с Влади-
миром Соловьевым 22:45 Ключ от спальни. Х/ф
1:10 Преступная страсть. Х/ф 2:40 Смеяться раз-
решается 4:00 Маша. Х/ф

06:00 Новости 06:05 "Золотой капкан". Продолжение 07:00 Но-
вости 07:05 Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Теле-
канал "Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить
здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитра-
ми) 13:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 14:10
"Дешево и сердито" с Дарьей Донцовой 15:00 Другие новости
15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:30 "Фе-
деральный судья" 17:15 "Убойная сила". Многосерийный фильм
18:10 "Неравный брак". Многосерийный фильм 19:00 Новости
(с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Поле чудес" с
Леонидом Якубовичем 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30
"Золотой капкан". Многосерийный фильм 00:20 "Вечерний Ур-
гант" 01:10 Людмила Гурченко, Станислав Любшин в фильме
"Пять вечеров" 02:50 "Время обедать!" 03:20 "Модный приговор"
04:15 "Неравный брак". Многосерийный фильм 05:05 "Золотой
капкан". Многосерийный фильм

6:00 Утро России 9:55 Вся Россия 10:10 1000 мелочей 10:40
О самом главном 11:15 Опера. Хроники убойного отдела.
Непутевая 12:00 Вести 12:25 Вести-спорт 12:35 Городок 13:25
Ефросинья. Таежная любовь (40 серия) 14:10 Институт бла-
городных девиц (194 серия) 15:00 Вести 15:25 Новости куль-
туры 15:40 Гении и злодеи. Петр Кропоткин 16:10 Academia.
Андрей Панин. "Система исчисления времени в мире и в
России" 16:55 Мама напрокат. Х/ф 17:40 Вести-Москва 18:00
Вести 18:30 Мама напрокат. Х/ф 19:15 Прямой эфир 20:00
Юрмала-2012. Фестиваль юмористических программ 21:35
Дочь баяниста. Х/ф 23:15 Белая студия. Дипак Чопра 0:00
Культурная революция 0:50 Опера. Хроники убойного от-
дела. Чужая 1:40 Тайная власть генов 2:30 Вести.ru 3:00
Прямой эфир 3:40 Институт благородных девиц (194 се-
рия) 4:25 Услышь мое сердце. Х/ф
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06:05 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:10 Татья-
на Догилева в фильме "Вам телеграмма..." 08:15 Александр Панкра-
тов-Черный, Владимир Меньшов, Валентина Теличкина в комедии "Где
находится нофелет?" 09:35 "Армейский магазин" 10:00 "Здоровье" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:10 "Непутевые заметки" с Дмитрием Кры-
ловым 11:30 "Пока все дома" 12:15 "Фазенда" 12:45 "Смешарики. ПИН-
код" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 К юбилею Эльдара Рязанова.
Лариса Голубкина, Юрий Яковлев в комедии "Гусарская баллада" 14:55
Премьера. "Эльдар Рязанов. Моей душе покоя нет" 15:55 К юбилею
Эльдара Рязанова. Смоктуновский, Ефремов, Папанов, Аросева, Ми-
ронов в комедии "Берегись автомобиля" 17:30 "Первая любовь" 18:25
"Большие гонки. Братство колец" 19:50 К дню рождения "КВН". Кубок
мэра Москвы 22:00 Воскресное "Время". Информационно-аналитичес-
кая программа 23:00 Премьера сезона. "Настя". Вечернее шоу 00:00
"Познер" 01:00 Алексей Булдаков в комедии "Особенности националь-
ной охоты в зимний период" 02:10 Валерий Яременко, Ирина Розано-
ва в фильме "Привет от Чарли-трубача" 03:30 Музыкальная комедия
"Любовью за любовь" 04:50 Приключенческий фильм "Над Тиссой"

6:00 Вести 6:10 Вести-Москва 6:20 Дочь баяниста. Х/ф
8:00 Обыкновенный концерт с Эдуардом Эфировым 8:30
Пряничный домик 9:00 Вести 9:10 Вести-Москва 9:20 Тай-
ная власть генов 10:10 Мультфильм 10:30 Любовь и раз-
лука (1 серия) 11:15 Любовь и разлука (2 серия) 12:00
Вести 12:20 Вести-Москва 12:25 Честный детектив 12:55
Минутное дело 13:40 Городок 14:05 "Это я и музыка...".
Дмитрий Хворостовский 14:50 Старые стены. Х/ф 16:25
Субботний вечер 18:00 Вести в субботу 18:50 Танцы со
звездами. Сезон-2012 20:55 Любви целительная сила. Х/
ф 22:30 Романтика романса 23:30 Линия жизни. Андрей
Смоляков 0:25 Трава под снегом. Х/ф 3:30 Субботний ве-
чер 5:05 "Это я и музыка...". Дмитрий Хворостовский 5:55
Любви целительная сила. Х/ф

6:00 Утро России 10:00 1000 мелочей 10:35 О самом главном 11:15
Искатели 12:00 Вести 12:25 Вести-спорт 12:35 Городок 13:25 Ефро-
синья. Таежная любовь (41 серия) 14:10 Институт благородных
девиц (195 серия) 15:00 Вести 15:25 Новости культуры 15:40 Все-
ленная Вячеслава Иванова. Фильм 5-й 16:10 Academia. Наталия
Басовская. "Карл VII и Жанна д'Арк". 1-я лекция 16:55 Вкус грана-
та (1 серия) 17:40 Вести-Москва 18:00 Вести 18:30 Вкус граната (2
серия) 19:15 Прямой эфир 20:00 Земский доктор. Продолжение (1
серия) 20:50 Земский доктор. Продолжение (2 серия) 21:35 Тайны
следствия-11. Переходящее пиво 22:30 "Один день Ивана Денисо-
вича". 50 лет спустя... 23:20 "Тем временем" с Александром Архан-
гельским 0:05 Новости культуры 0:25 Опера. Хроники убойного
отдела. Фото на память 1:15 Вести + 1:30 Девчата 2:05 Жизнь
Клима Самгина. Х/ф. 8-я серия 3:10 Вести.ru 3:40 Институт благо-
родных девиц (195 серия) 4:25 Земский доктор. Продолжение (1
серия) 5:10 Земский доктор. Продолжение (2 серия)

6:00 Утро России 10:00 1000 мелочей 10:35 О самом главном
11:15 Опера. Хроники убойного отдела. Фото на память 12:00
Вести 12:25 Вести-спорт 12:35 Городок 13:25 Ефросинья. Таежная
любовь (42 серия) 14:10 Институт благородных девиц (196 серия)
15:00 Вести 15:25 Новости культуры 15:40 Вселенная Вячеслава
Иванова. Фильм 6-й 16:10 Academia. Наталия Басовская. "Карл
VII и Жанна д'Арк". 2-я лекция 16:55 Вкус граната (3 серия) 17:40
Вести-Москва 18:00 Вести 18:30 Вкус граната (4 серия) 19:15
Прямой эфир 20:00 Земский доктор. Продолжение (3 серия) 20:50
Земский доктор. Продолжение (4 серия) 21:35 Тайны следствия-
11. Переходящее пиво 22:30 Специальный корреспондент 23:25
Магия кино 0:05 Новости культуры 0:25 Опера. Хроники убойного
отдела. Фото на память 1:15 Вести + 1:35 Жизнь Клима Самги-
на. Х/ф. 9-я серия 2:40 Вести.ru 3:00 Прямой эфир 3:40 Институт
благородных девиц (196 серия) 4:25 Земский доктор. Продолже-
ние (3 серия) 5:10 Земский доктор. Продолжение (4 серия)

6:00 Утро России 10:00 1000 мелочей 10:35 О самом главном 11:15
Опера. Хроники убойного отдела. Фото на память 12:00 Вести
12:25 Вести-спорт 12:35 Городок 13:25 Ефросинья. Таежная любовь
(43 серия) 14:10 Институт благородных девиц (197 серия) 15:00
Вести 15:25 Новости культуры 15:40 Вселенная Вячеслава Ивано-
ва. Фильм 7-й 16:10 Academia. Юрий Васильев. "Клетка - чудо
динамической архитектуры". 1-я лекция 16:55 Вкус граната (5 се-
рия) 17:40 Вести-Москва 18:00 Вести 18:30 Вкус граната (6 серия)
19:15 Прямой эфир 20:00 Земский доктор. Продолжение (5 серия)
20:50 Земский доктор. Продолжение (6 серия) 21:35 Тайны след-
ствия-11. Последние часы 22:30 Выстрелы в Далласе. Новый след
0:05 Новости культуры 0:25 Опера. Хроники убойного отдела. Тело
и дело 1:15 Вести + 1:35 Жизнь Клима Самгина. Х/ф. 10-я серия
2:40 Вести.ru 3:00 Прямой эфир 3:40 Институт благородных девиц
(197 серия) 4:25 Земский доктор. Продолжение (5 серия) 5:10 Зем-
ский доктор. Продолжение (6 серия)

6:00 Утро России 10:00 1000 мелочей 10:35 О самом главном 11:15 Опера.
Хроники убойного отдела. Тело и дело 12:00 Вести 12:25 Вести-спорт 12:35
Городок 13:25 Ефросинья. Таежная любовь (44 серия) 14:10 Институт благо-
родных девиц (198 серия) 15:00 Вести 15:25 Новости культуры 15:40 Вселен-
ная Вячеслава Иванова. Фильм 8-й 16:10 Academia. Юрий Васильев. "Как
клетка становится опухолевой". 2-я лекция 16:55 Вкус граната (7 серия) 17:40
Вести-Москва 18:00 Вести 18:30 Вкус граната (8 серия) 19:15 Прямой эфир
20:00 Земский доктор. Продолжение (7 серия) 20:50 Земский доктор. Про-
должение (8 серия) 21:35 Тайны следствия-11. Последние часы 22:30 Поеди-
нок 0:05 Новости культуры 0:25 Опера. Хроники убойного отдела. Тело и дело
1:15 Вести + 1:30 Жизнь Клима Самгина. Х/ф. 11-я серия 2:45 Вести.ru 3:00
Прямой эфир 3:40 Институт благородных девиц (198 серия) 4:25 Земский
доктор. Продолжение (7 серия) 5:10 Земский доктор. Продолжение (8 серия)

Канал 1

Суббота, 17 ноябряСуббота, 17 ноября

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
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05.00 Нощни птици/п/ 06.00 Днес и утре/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище
06.30 Денят започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00
По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.30
Малки истории - коментарно предаване 12.40 Телепазарен прозорец 13.00
Вяра и общество с Горан Благоев/п/ 14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен
Тропе - тв филм /198 епизод/ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Доктор Снагълс
- аним. филм 15.50 Частен случай - публицистична рубрика с водещи Владо
Береану и Мая Димитрова 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език
16.20 Апартаментът с Марта Вачкова - ток шоу 17.05 Дързост и красота - тв
филм /3082 еп./ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света и у нас 18.40 Зелена
светлина - еко рубрика на "По света и у нас" 18.45 Завръщане в Брайдсхед- тв
филм /8 епизод/ 19.45 Лека нощ, деца!: Випо - приключенията на летящото
куче 20.00 По света и у нас 20.45 Спортни новини 21.00 История.bg - диспут за
Храм-паметник "Свети Александър Невски" 22.00 В кадър - публицистична руб-
рика за док. филми 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена светлина - еко
рубрика на "По света и у нас" 23.00 Денис и приятели - късно вечерно шоу
00.00 Срещу новините/п/ 00.45 Апартаментът с Марта Вачкова /токшоу/п/
01.30 Завръщане в Брайдсхед - тв филм /8 епизод/п/ 02.25 По света и у нас /
п от 20:00/ 03.10 Днес и утре/п/ 03.35 Видеоклипове 03.55 Икономически нови-
ни/п/ 04.20 Малки истории/п/ 04.30 Денис и приятели - късно вечерно шоу/п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота - тв
филм /3082 епизод/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище 06.30 Денят започва
09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас
10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.30 Малки истории -
коментарно предаване 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Студени следи с
Надя Обретенова/п/ 14.00 Заседание на Временната парламентарна анкетна
комисия за проверка на проекта АЕЦ "Белене" - 15.10 Телепазарен прозорец
15.25 Доктор Снагълс - аним. филм 15.50 Частен случай 16.00 По света и у нас
16.10 Новини на турски език 16.20 Апартаментът с Марта Вачкова 17.05 Дързост
и красота - тв филм /3083 епизод/ 17.30 Бързо, лесно, вкусно 18.00 По света
и у нас 18.40 Зелена светлина - еко рубрика на "По света и у нас" 18.45
Завръщане в Брайдсхед - тв филм /9 еп./ 19.45 Лека нощ, деца!: Випо-приклю-
ченията на летящото куче 20.00 По света и у нас 20.45 Спортни новини 21.00
Референдум 22.00 Sofia Contemporary: "Изкуството и изразните средства: Ху-
дожникът Мирча Кантор" - док. филм 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена
светлина - еко рубрика на "По света и у нас" 23.00 Денис и приятели - късно
вечерно шоу 00.00 Срещу новините/п/ 00.45 Апартаментът с Марта Вачкова /
токшоу/п/ 01.30 Завръщане в Брайдсхед - тв филм /9 епизод/п/ 02.25 По
света и у нас /п от 20:00/ 03.10 Днес и утре/п/ 03.35 Видеоклипове 03.55
Икономически новини/п/ 04.20 Малки истории/п/ 04.30 Денис и приятели /п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота - тв
филм /3083 епизод/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище 06.30 Денят започва
09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00 По света и у нас
10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По света и у нас 12.30 Малки истории -
коментарно предаване 12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Референдум - публи-
цистично шоу/п/ 14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен Тропе - тв филм /199
епизод/ 15.10 Телепазарен прозорец 15.25 Доктор Снагълс - аним. филм 15.50
Частен случай 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20 Апарта-
ментът с Марта Вачкова - ток шоу 17.05 Дързост и красота - тв филм /3084
епизод/ 17.25 Бързо, лесно, вкусно 17.55 Баскетбол: "Лукойл Академик" - "Геск-
рап" Билбао /Испания/, среща от турнира за Юрокъп - пряко от зала "Арена
Самоков" 19.45 Лека нощ, деца!: Випо-приключенията на летящото куче 20.00 По
света и у нас 20.45 Спортни новини 21.05 Барбароса - тв филм /3 епизод/ 22.00
Открито с Валя Ахчиева 22.30 Икономически новини 22.55 Зелена светлина -
еко рубрика на "По света и у нас" 23.00 Денис и приятели - късно вечерно шоу
00.00 Шоуто на Канала/п/ 00.55 Апартаментът с Марта Вачкова /токшоу/п/
01.40 По света и у нас /п от 20:00/ 02.25 Барбароса - тв филм /3 еп./п/ 03.15
Япония днес/п/ 03.35 Видеоклипове 03.55 Икономически новини/п/ 04.20 Малки
истории/п/ 04.30 Денис и приятели - късно вечерно шоу/п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота - тв
филм /3084 еп./п/ 06.25 В час ли си: Моето училище 06.30 Денят започва 09.00
По света и у нас 09.10 Денят започва в библиотеката 10.00 По света и у нас
10.10 Денят отблизо: Зелената линейка - здравно реалити 11.00 Денят отблизо
с Мария 12.00 По света и у нас 12.30 Малки истории - коментарно предаване
12.40 Телепазарен прозорец 13.00 Открито с Валя Ахчиева/п/ 13.30 В кадър/п/
14.00 Телепазарен прозорец 14.15 Сен Тропе - тв филм /200 еп./ 15.10 Телепаза-
рен прозорец 15.25 Ангели приятели - аним. филм/п/ 15.50 Частен случай 16.00
По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20 Апартаментът с Марта
Вачкова 17.05 Дързост и красота - тв филм /3085 еп./ 17.30 Бързо, лесно,
вкусно 18.00 По света и у нас 8.25 Зелена светлина 18.30 Теглене тиражите на
ТОТО 2 18.45 Завръщане в Брайдсхед - тв ф. /10 еп./ 19.45 Лека нощ, деца!:
Випо-приключенията на летящото куче 20.00 По света и у нас 20.40 Спортни
новини 20.50 Барбароса - тв ф. /4, последен еп./  22.05 Футбол: "Ливърпул" -
"Йънг Бойс"/Берн, Швейцария/, среща от турнира за Лига Европа - пряко от
стадион "Анфийлд", Ливърпул 23.50 По света и у нас 23.55 Зелена светлина 00.00
Кечистът - игрален филм/САЩ, 2009г./ (16) 01.45 Апартаментът с Марта Вачкова
/токшоу/п/ 02.30 Завръщане в Брайдсхед - тв филм /10 еп./п/ 03.25 По света и
у нас /п от 20:00/ 04.05 Барбароса - тв филм/4, последен еп./п/

05.30 Бързо, лесно, вкусно - кулинарно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота -
тв филм /3081 епизод/п/ 06.25 В час ли си: Моето училище 06.30 Денят
започва 09.00 По света и у нас 09.10 Денят започва с Култура 10.00 По света
и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 11.00 Парламентарен контрол - пряко от
НС 14.00 Светът на живо: “Земята на Кръстника” /Италия/п/ 14.35 Памет
българска с проф.Божидар Димитров /п/ 15.05 Олимпийски хроники 15.35
Европа на фокус 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20
Специализирано предаване за хора с увреден слух 16.35 Салон на изкуства-
та: “Танго диалози” - инструментално дуо Стоянова - Теофилова 17.35 Бързо,
лесно, вкусно /п/ 18.00 По света и у нас 18.40 Зелена светлина- еко рубрика
на “По света и у нас” 18.45 Завръщане в Брайдсхед - тв филм /7 епизод/
19.45 Лека нощ, деца!: Випо-приключенията на летящото куче/п/ 20.00 По
света и у нас 20.40 БНТ такси 20.50 Спортни новини 21.00 Панорама с Бойко
Василев 22.00 Падащи звезди - сатирично шоу с водещи Стефан Щерев и
Яна Грудева 23.00 По света и у нас 23.05 Зелена светлина 23.10 Цената на
хладнокръвието - игрален филм /САЩ, 2006г./, режисьор Дъглас Макграт (16)
01.10 По света и у нас /п от 20:00/ 01.50 БНТ такси/п/ 02.00 Завръщане в
Брайдсхед - тв филм /7 епизод/п/ 02.55 Панорама с Бойко Василев/п/ 03.55
Видеоклипове 04.15 Праведно убийство - игрален филм/п/

05.55 Олимпийски хроники/п/ 06.25 Днес и утре/п/ 06.55 Денят отблизо: Зеле-
ната линейка/п/ 07.45 Телепазарен прозорец 08.05 Смърфовете - аним. филм
08.30 Ангели приятели - аним. филм 09.00 Животът и други неща 11.00 Денят
отблизо с Мира 12.00 По света и у нас 12.30 Бразди 12.50 Иде нашенската
музика 13.50 Малки истории 14.35 Умно село: “Рицарят, дяволът и Алиса” /
художникът Ясен Гюзелев/ 15.30 Концерт на Представителен ансамбъл на
въоръжените сили на Република България 16.30 Памет българска с проф.Бо-
жидар Димитров 17.00 Вяра и общество с Горан Благоев- предаване за рели-
гия и култура 18.00 Виж БиБиСи: “Рейгън” - док. филм /2 част/ 19.00 Срещу
новините - сатирично ток шоу 19.45 Лека нощ, деца!: Малкият принц 20.00 По
света и у нас 20.45 Шоуто на Канала 21.45 Инспектор Валандер: Задънена
улица - 3-сериен игр. филм /копродукция, 2008г./, 1 еп., режисьор Филип
Мартин (12) 23.20 По света и у нас 23.25 БунтАрт - актуално предаване за
лайфстайл и изкуство 23.55 Каквото дойде - игр. филм /копродукция, 2009г./,
режисьор Уди Алън, в ролите: Лари Дейвид, Ивън Рейчъл-Уд, Патриша Кларксън
и др.(12) 01.30 Виж БиБиСи: “Рейгън” - док. филм /2 част/п/ 02.30 Цената на
хладнокръвието - игр. филм /п/(16) 04.25 Видеоклипове 04.35 Инспектор Ва-
ландер: Задънена улица - игрален филм

06.05 Бразди/п/ 06.25 Иде нашенската музика/п/ 07.25 Телепазарен прозо-
рец 07.40 Неделно Евангелие 07.45 Кукучка - документален филм 08.30 Мал-
кият принц - анимационен филм 08.55 Денят започва... в неделя с Жоро
Любенов- развлекателно предаване с водещ Жоро Любенов 11.00 Денят
отблизо с Мира - магазинно предаване с водещa Мира Добрева 12.00 По
света и у нас 12.30 Неделя х 3- ток шоу с водещи Андрей Захариев, Мария
Силвестър, Александър Сано 15.30 Двойникът - игрален филм /България,
1979г./, режисьор Николай Волев, в ролите: Тодор Колев, Йорданка Кузма-
нова, Павел Поппандов, Радосвета Василева, Георги Русев, Надя Тодорова
и др. 17.05 Спортна треска- обзорно спортно предаване 17.45 Теглене тира-
жите на ТОТО 2 18.00 Студени следи с Надя Обретенова 19.00 Срещу нови-
ните- сатирично ток шоу с водещи Косьо Лунгов и Играта 19.45 Лека нощ,
деца!: Малкият принц 20.00 По света и у нас 20.45 Венецианският търговец
- игрален филм /копродукция, 2004г./, режисьор Майкъл Радфорд, в ролите:
Ал Пачино, Джеръми Айрънс, Лин Колинс и др. 23.00 По света и у нас-
информационна емисия 23.10 Нощни птици- вечерно ток шоу с водещ Ис-
кра Ангелова 00.10 Джаз линия: Концерт на Амир Гвиртцман /Израел/, 01.00
Добрият, лошият и странният - игрален филм /Южна Корея, 2008г./, режись-
ор Ким Джи Ун, в ролите: Сон Кан Хо, Лий Бюн Хун, Джон Во Сун и др.
03.05 Видеоклипове 03.25 Каквото дойде - игр. филм/п/(12)
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12 ноября Людмиле
Марковне Гурченсо ис-
полнилось бы 77 лет, к
дню рождения великой
актрисы вышла в свет
книга-альбом "Людмила
Гурченко. Иные грани",
в которой искусство-
веды исследовали фир-
менный стиль актрисы.

Даже во времена то-
тального дефицита она
выглядела как западная
дива, пишет "Комсо-
мольская правда". Нап-
ример, на одном из
концертов Гурченко об-
молвилась, что в нача-
ле 90-х на гастролях в
Саратове зашла в "Дет-
ский мир". За копейки
купила два подрост-
ковых платья в мелкий
горошек, из которых в
течение нескольких
дней с добавлением
кружев, плечиков, вста-
вочек, пуговиц сделала
одно. Но какое! "Это у
вас Гуччи, Кавалли?" -
спрашивали коллеги. А
еще из-за миниатюрной

Âûøëà â ñâåò êíèãà-àëüáîì "Ëþäìèëà Ãóð÷åíêî. Èíûå ãðàíè"

талии в 56 сантиметров
(актриса до последних
дней сохранила де-
вичьи объемы) и жела-
ния выглядеть так, как
хочется, Гурченко при-
ходилось перешивать
даже платья от-кутюр.

- Тонкий графичный
силуэт, фантастические
наряды и невероятный
декор на них. Кокетли-
вые фасоны туалетов,
причудливые декора-
тивные линии аксессу-
аров, сочный, смелый

грим, яркая ювелирная
группа - все придава-
ло ей блеск, - говорит
кандидат искусствове-
дения, автор проекта
книги Оксана Донская.
- Людмила Гурченко ос-
тавила большое насле-
дие - среди костюмных
марок в гардеробе есть
туалеты отечественных
и зарубежных модных
домов: Валентин Юда-
шкин, Гуччи, Диор, Пра-
да и, конечно, Кавал-
ли. Особым блоком сто-

ят сложносоставные
ансамбли, смоделиро-
ванные самой актри-
сой. Шляпки, платки,
перчатки, сумочки, по-
яса, ставшие фир-
менным предметом в
гардеробе.

- При жизни Людмилы
Марковны немногие до-
гадывались о ее талан-
те - даре модельера, -
продолжает Оксана. -
"Купишь в комиссион-
ном идиотское платье
большого размера. А
фантазия, фантазия на
что? Сидишь, крутишь,
вертишь, выходишь -
все ахают!.. А одно пла-
тье перешивала рекор-
дное количество раз. И
моя приятельница гово-
рила мне по телефону:
"Я так понимаю, что се-
годня на тебе будет ва-
риант номер семь", -
вспоминала актриса.
Стиль Людмилы Гурчен-
ко можно назвать ко-
шачьим. Пластика и
легкость актрисы раск-

рывали свойство ткани,
приводили в движение
складки, заставляли ра-

ботать в полную мощь
пайетки, стеклярус, би-
сер, стразы.

Âîëî÷êîâà ïîáûâàëà íà
áàëó â ñòàðèííîì çàìêå

 Анастасия Волочко-
ва не устает сообщать
поклонникам обо всех
своих передвижениях
через Твиттер. Звезда,
которая является час-
той гостьей на раз-
личных светских ме-
роприятиях в российс-
кой столице, в минув-
шие выходные реши-
ла порадовать своим
присутствием Бело-
руссию. Эти дни Анас-
тасия провела на ба-
лу в минском замке,
где встретилась со
своими знакомыми
пред с т а в и т е л ями
аристократии.

Анастасия Волочко-
ва блеснула на балу
в Несвижском дворце
в Белоруссии. Этот
бал стал первым двор-
цовым приемом, про-
веденным в замке за
последние два века. В
честь такого события замок посетили самые
сливки общества: чиновники, представители биз-
неса, старой аристократии и, конечно, шоу-биз-
неса.  Балерина предстала на мероприятии в
двух образах: как почетная гостья и как гвоздь
программы, исполнительница эффектного тан-
цевального номера. Организаторы мероприятия
особо подчеркнули свое трепетное отношение
к танцам Анастасии Волочковой, заказав для
пола особое покрытие.

На балу Настя встретила
своего старинного знако-
мого графа Шереметьева

Пятикратный чемпи-
он США в танцах на
льду Петр Чернышев
открыл в Санкт-Петер-
бурге Школу Петра
Чернышева. Школу наз-
вали в честь знамени-
того дедушки - в 30-е
годы Петр Чернышев
был чемпионом по фи-
гурному катанию. Это
был очень разносто-
ронний человек, ему
удавалось совмещать
работу на заводе глав-
ным инженером со
спортивной карьерой.
По всей видимости, за-
нятия спортом способ-
ствуют развитию интел-
лектуальных способ-
ностей.

В России об этом фи-
гуристе мало что извес-
тно, но в Штатах он
был популярным спор-
тсменом. В этом году
он отмечает 35 лет сво-
ей жизни в спорте.

Дедушка был тем са-
мым человеком, ко-
торый привел Петра в
первую спортивную
секцию. Ему тогда было

Ïåòð ×åðíûøåâ - ñåìüÿíèí ñ âíåøíîñòüþ ïëåéáîÿ

шесть лет. С восьми лет
юный фигурист ездил по
спортивным сборам.
Двести дней в году про-
водил вдали от дома,
окончил школу с сереб-
ряной медалью. В 16
лет, когда решил уехать,
уже мог самостоятель-
но принимать решение,
как поступать со спор-
тивной карьерой. И ока-
зался в Америке.

За 18 лет там было
все хорошо: катался,
тренировал. Никуда не
собирался уезжать. Но

жизнь непредсказуема.
Человек предполагает,
а Бог располагает.
Пригласили поучаство-
вать в России в теле-
шоу, где он и встретил
свою любовь - извест-
ную актрису Анастасию
Заворотнюк. Женился
и сразу же стал геро-
ем светских хроник.

"Я не знал, что аме-
риканский ситком "Ня-
ня" адаптирован в Рос-
сии и называется "Моя
прекрасная няня". В
Америке он мне не нра-

вился. У меня не было
ни малейшего предс-
тавления о том, кто та-
кая Анастасия Заворот-
нюк. Я был удивлен, что
Настя сыграла в этом
моем нелюбимом сери-
але, да еще и стала
после этого звездой в
России. Об этом я на-
чал узнавать позднее",
- рассказывает Петр.

- Вы приучаете жену
к спорту?

- Настю к спорту я не
приучаю. Вы же помни-
те, что у нас монархия.
Королева сама выбира-
ет то, что хочет. Но она
присоединяется ко мне,
когда у нее есть воз-
можность. Просто из-
за занятости не всегда
получается.

- Как вы совмещае-
те внешность плейбоя
с образом порядочно-
го семьянина?

- Внешность у меня от
родителей. Что касает-
ся плейбоя, тут на вкус
и цвет товарищей нет.
Но могу точно сказать,
что я семьянин.

"ß ëþáëþ òåáÿ, Ðîññèÿ!"
Кричала со сцены в Санкт-Петербурге заоке-

анская дива Дженнифер Лопес. За сутки артис-
тка успела получить от поклонников кучу по-
дарков, сфотографироваться в шапке-ушанке и
даже обучиться искусству троекратного русско-
го поцелуя. Причем учителем знаменитой Джей
Ло выступил не кто иной, как... Дима Билан.

Вместе со своим бойфрендом Каспером Смар-
том и артистами из подтанцовки поп-дива с удо-
вольствием сфотографировалась в шапках и
выложила снимок в свой Твиттер.
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Êîí÷àëîâñêè & Òðåéî =
ñëàâà è âå÷íà äðóæáà

Андрей Кончаловски има четири дъщери (Алексан-
дра, чиято майка е французойка, сестрите Наталия
и Елена и най-малката - Маруся, освен това преди
пет години признава и извънбрачната си дъщеря
Даша) и двама сина - най-големият Егор - днес е
известен и талантлив кинорежисьор, и Пьотр - най-
малкият от всички. Бащата не ги дели и еднакво
грижовно се отнася към всички. С последната си
съпруга - актрисата Юлия Висоцка (от която са Ма-
руся и Пьотр), Кончаловски живее от 1997 г., както
изглежда е щастлив и няма намерение да поглеж-
да настрани. Двамата (по зодия Андрей и Юлия са
лъвове) са си харесали да живеят в Тоскана и след
като си купили къща там, вече наричат себе си ита-
лианци. За младостта, браковете и увлеченията Ан-
дрей Кончаловски пише в мемоарите си "Низки ис-
тини" и "Възвишена лъжа"

Страницата подготви
Димитрина Забаркина

- Как станахте учас-
тник във фестивала на
Андрей Кончаловски?

- Андрей направи
много за мен. Той ме
въведе в киното и се
гордея, че мога да се
нарека негов приятел.
Затова, когато ме по-
кани да представим об-
новената версия на
филма "Влакът беглец",
не можех да откажа.

- Как ви се вижда
работата с руски ак-
тьори и режисьори?

- Прекрасно се рабо-
ти с тях! Всички, с кои-
то имах възможност да
общувам, са много за-
бавни. А ако нещо не
им хареса, те могат да
заприличат на истинс-
ки руски мечки - ста-
ват яростни. Неотдав-
на завършихме комеди-
ята "Билет за Вегас"
(режисьор Гор Кирако-
сян) и заснехме още
един филм - в Малта,
също с руски екип.

- Имате ли любим
филм, в който участ-
вате?

- "Мачете" - бих оби-
чал този филм, дори да
не участвах в него. Друг
любим филм е "Схват-
ка", където работехме
заедно с Ал Пачино и
Роберт де Ниро.

- Какви са усещани-
ята ви от новия филм
"Мачете убива"?

- На фона на новия
филм за Мачете пред-
ходните изглеждат ка-
то детска игра. С "Ма-
чете убива" ще разби-
ем всички.

- Защо предпочитате
да играете лоши мом-
чета?

- Харесва ми. Не че
толкова обичам лоши-
те момчета, обичам ек-
шъна. За филмите на
Роберт Родригес или
Андрей Кончаловски,
за разлика от много
други режисьори в Хо-
ливуд не е необходимо

Андрей Кончаловски, или по-точно - Андрон Сер-
геевич Михалков-Кончаловски навърши 75 годи-
ни. Събитието, което бе на 20 август, юбиля-
рят отпразнува със семейството си, а емоции-
те от този и от още един юбилей - 50 години в
киното, сподели в срещи със зрителите, коле-
гите и приятелите по време на ретроспектива
на филмите си, започнала през октомври и прик-
лючваща на 16 ноември. Познати и не толкова
ленти на именития съветски, руски и холивудс-
ки режисьор и сценарист бяха представени в
Русия (Москва, Санкт Петербург, Ростов на Дон,
Волгоград и Новосибирск) и в чужбина (включи-
телно и в България).

В ретроспективата бяха включени и ленти, зас-
нети в Америка, които за първи път след 20 годи-
ни излизат на екраните в Русия. Една от тях -
"Дует за солист", бе представена лично от леген-
дарния актьор Макс фон Сюдов, работил заедно с
Марчело Мастрояни и Ингмар Бергман и продъл-
жаващ актьорската си кариера, въпреки възраст-
та си - той е на 83 години. "Нямах предубеждения
да работя с руски режисьор. Това беше прекрасно
приключение! Андрей Кончаловски има ясен поглед
върху нещата, знае каква трябва да бъде психоло-
гическата драма", казва артистът. Московските

зрители видяха и знаменития филм на Кончаловс-
ки "Танго и Кеш" със Силвестър Сталоун и Кърт
Ръсел в главните роли.

Особено емоционална бе творческата среща
на Кончаловски и пристигналият специално за
тържествата легендарен актьор Дани Трейо със
зрителите в кинотеатър "Художественный". Пуб-
ликата, изпълнила до краен предел залата, нап-
раво полудя при появата на колоритния мекси-
канец с руска ушанка, украсена с червена звез-
да. Самата съдба на Дани Трейо прилича на филм:
15-секунден епизод във филма на Кончаловски "Вла-
кът-беглец" преобръща живота на бившия зат-
ворник и наркоман и го прави световноизвес-
тен актьор, цар на епизодите. Трейо, който се
появил случайно на снимачната площадка - по-
магал на един от членовете на снимачната гру-
па да се пребори с наркоманията, бил забелязан
от режисьора. Оттогава актьорът без специ-
ално образование се е снимал в 250 филма и вече
40 години не близва алкохол. Той сам се похвали
пред събралите са на представянето на филма
"Влакът-беглец", предизвиквайки бурните апло-
дисменти на публиката.

А в интервю за в. "Известия" открехна момен-
ти от живота си.

да изглеждаш като
Брат Пит, Леонардо ди
Каприо или Джони Деп.
Макар че много харес-
вам Джони Деп. Но в
Холивуд не може да из-
глеждаш като обикно-
вено момче. А на мен
ми харесва да изобра-
зявам най-обикновени
хора. Е, добре де, аз
наистина изглеждам не
съвсем обикновено

(смее се).
- 11 години от живо-

та си сте прекарали в
затвора. Как стана та-
ка?

- Наркотици и грабе-
жи... Обичайни развле-
чения за младежи в ло-
ши условия (смее се).
Всъщност това бе раз-
плата за избрания път,
а той беше неправилен.

- Коя е главната по-
ука от това?

- Никога да не попа-
дам в затвора. Там има
два типа хора: хищници
и жертви. Ако си жерт-
ва, могат да ти се слу-
чат много лоши неща.
Ако си хищник, се нала-
га да правиш много ло-
ши неща. И в единия, и

в другия случай си гу-
бещ. Това не е като в
реалния живот, където
можеш да избегнеш зло-
то. В затвора няма как
да стане това. Там си в
затворен кръг, няма къ-
де да избягаш.

- Мечтал ли сте да
станете артист?

- Не, дори не съм си
помислял. Бях консул-
тант по наркотиците, в

смисъл, помагах на те-
зи, които ги отказваха,
да не тръгнат отново по
този път. Веднъж един
от подопечните ми се

обади и ме помоли да
отида при него на ра-
бота да го подкрепя.
Оказа се, че работи в
киното, беше асистент
на продуцента на фил-
ма "Влакът беглец" с
Джон Войт и Ерик Ро-
бъртсън на режисьора
Андрей Кончаловски.
Сценаристът Еди Бан-
дер знаеше, че съм бил
в затвора и се поинте-

ресува дали продължа-
вам да се боксирам -
трябвало им треньор за
Ерик Робъртсън. После
Андрей Кончаловски

видя тренировките ни и
ми предложи роля - аз
трябваше да победя
Ерик при това за $ 320
на ден. Съгласих се.

- Вярвате ли в съд-
бата?

- Аз винаги казвам, че
всичко, което става с
мен е хубаво. Дори ако
за някого това е лошо.
Когато се старая да съм
добър, ставам такъв. А
когато искам да съм лош
- ставам такъв. Животът
ми стана много по-дос-
тоен, когато започнах да
помагам на други хора.
Разбрах го, защото с
мен започнаха да ста-
ват хубави неща. Нап-
ример визитата в Моск-
ва. Бил съм в Чехия, Ру-
мъния, но никога не съм
идвал тук, а Москва е
потресаваща. Днес бях
на Червения площад -
направо ми секна дъхът,
не можех да се откъсна
от фотоапарата. Неверо-
ятни сгради, никъде не
съм виждал нищо подоб-
но. Това е истинска при-
казка.

- Имахте ли някаква
представа за Русия,
преди да дойдете тук?

- Малко изучавах рус-
ка история, тя е завла-
дяваща. Но в действи-

Дани Трейо толкова харесал ушанката, че нищо
чудно да не я е свалял и докато е спал...

Андрей Кончаловски и Дани Трейо представят филма "Влакът беглец" в  мос-
ковския киносалон "Художественный"

телност сградите, пло-
щадите и църквите се
оказаха потресаващи.

- Помага ли киното
светът да стане по-до-
бър?

- Разбира се. Киното
е страст. Но то придо-
бива още по-голямо зна-
чение, когато не можеш
да обясниш нещо на де-
тето, но е достатъчно да
включиш филм и извед-
нъж осъзнаваш - ето то-
ва е! Киното е прекра-
сен начин да привлечеш
вниманието към важни
неща чрез собственото
си възприятие.

- Какво означава ус-
пехът за вас?

- Успехът това е, ко-
гато са здрави и щаст-
ливи твоите деца, и то-
гава ти самият си щас-
тлив. Когато всички го-
ворят за пари и колко
си богат, а ти ги хар-
чиш, без да се замис-
ляш. Но при все това
не ми се иска да съм
най-богатият човек в
света. Виждал съм бо-
гаташи и те са страш-
но нещастни - постоян-
но се заяждат. За мен
успехът е това - да про-
дължа да правя добро.
И добрите събития ще
стават сами по себе си.
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Страницата подготви Светлана Михова

В ход е подготовката
за подписване на дого-
вор между правителст-
вата на Македония и Ру-
сия за "Южен поток",
съобщи преди дни "Ут-
рински вестник", цити-
ран от "Интерфакс". На
Скопие му остава да из-
готви финансовата рам-
ка за газификацията,
чиято подготовка върви
много професионално.
Според изданието ма-
кедонското правителст-
во имало добра програ-
ма в тази насока за
следващите 35 години,
която ще се осъществя-
ва стъпка по стъпка, до-
като не се газифицира
цялата страна.

Сега е ред да се нап-
равят необходимите за-
конови стъпки, смята
Леонид Чуганов, главен
директор на проекта

Москва настойчиво
работи за превръщане-
то си в световен финан-
сов център и вече пос-
тига успехи в тази на-
сока, писа неотдавна
британският в. "Фай-
неншъл таймс", цитиран
от ИТАР-ТАСС.

"Ако плановете на
висшето руско ръко-
водство бъдат осъщес-
твени, Москва ще се
превърне в междунаро-
ден финансов център
равен на Ню Йорк и
Лондон, а рублата ще
стане световна резер-
вна валута. Въпреки
изявленията на скепти-
ците Русия се придви-
жи напред по пътя към
отваряне на пазарите
си", отбелязва вестни-
кът. Според изданието
през октомври Москва

Êîìøèéñêè âúëíåíèÿ
êðàé þæíàòà òðúáà
Загреб съжалява, че изтърва влака, Скопие бърза да го хване

Иво Йосипович Сергей Куприянов

"Южен поток" в "Газп-
ром". "На този етап не
бих могъл да дам пре-
цизни срокове - кога ще
започне и кога ще за-
върши газификацията в
Македония, но е в ход
активната подготовка
около подписването на
договор между прави-
телствата на Македония
и Русия", заяви той.
Според говорителя на
"Газпром" Сергей Купри-
янов в Македония и в
Гърция няма да се стро-
ят нови системи, а две-
те държави ще се свър-
жат с "Южен поток"
чрез системите на Бъл-
гария или Сърбия. Под-
готовката около проек-
та е интензивна и е в
ход законовата проце-
дура с Европейския съ-
юз за подписване на
договор между Русия и

страните от ЕС, които
ще дадат на "Южен по-
ток" статут на трансна-
ционален проект.

В момента във Вар-

на вървят теренните
проучвания, както и
процедурите за набавя-

не на тръби за проек-
та, който ще бъде с дъл-
жина от 1455 км. Най-
напред ще започне
строителството на мор-

ската част на га-
зопровода и
крайбрежните
обекти, а след то-
ва - ще започне
изграждането на
частта с микроту-
нели. "България и
Унгария вече са
по-напред, тъй
като имат необхо-
димата законова
уредба за газоп-
ровода, а през
ноември това
трябва да напра-
ви и Сърбия, а
след това и Сло-
вения. В Сърбия

в края на декември ще
бъде направена първа-
та копка на компресор-

на станция, в близост
до границата с Унга-
рия", заяви Куприянов.

Неотдавна хърватски-
ят президент Иво Йоси-
пович, който се надява-
ше "Южен поток" да ми-
не през територията и
на неговата страна, из-
рази съжаление за ре-
шението на "Газпром" да
избере трасе през съ-
седна Унгария. Според
него страната му тряб-
ва да се отвори повече
за руските инвеститори.
"Това е лоша новина. То-
ва е резултатът от лип-
сата в продължение на
години на ясна енергий-
на политика. Надявам
се решението да ни на-
кара да разсъждаваме
стратегически. Истина-

Разклоненията на
"Южен поток"

та е, че имахме неко-
ректно отношение към
някои руски инвестито-
ри, което продължава и
днес", каза хърватски-
ят президент. Бившият
президент Стипе Месич
също открито обвини
предишните консерва-
тивни правителства за
този провал заради
враждебното им отно-
шение към проекта. В
края на октомври "Газ-
пром" подписа оконча-
телно споразумение с
унгарските власти за
изграждането на учас-
тък от 229 км от газоп-
ровода. Така Унгария
стана втората страна,
която даде зелена свет-
лина за проекта само
два дни след Сърбия.

Ìîñêâà ïðàâè êðà÷êà êúì ôèíàíñîâèÿ Îëèìï

При посещението на
Дмитрий Медведев във
Виетнам миналата сед-
мица двете страни се
споразумяха да започ-
нат преговори за спо-
разумение за свобод-
на търговия. "Разгово-
рите трябва да се със-
тоят догодина и се на-
дявам, че ще бъдат ус-
пешни", заяви руският
премиер на пресконфе-
ренция с виетнамския
си колега Нгуен Тан
Зунг. Клаузите на очак-
ваното споразумението
ще трябва да се отна-
сят и до търговията с
другите две страни,
членуващи заедно с Ру-
сия в Митническия съ-
юз - Беларус и Казахс-
тан, между които от
юли 2011 г. действат об-
щи правила на свобод-
на търговия.

Московската валутна борса

е направила най-важ-
ната стъпка за присъе-
диняване на финансо-
вия си пазар към све-
товния, като даде дос-
тъп на белгийската гру-
па за финансови услу-
ги Euroclear Bank до На-
ционалния депозитар
за плащания - подраз-
деление на групата
"Московска борса".

"Това е много важно,
тъй като дава на чуж-
дестранните инвестито-
ри възможност за пряк
достъп до руски обли-
гации в рубли, включи-
телно корпоративни об-
лигации и някои от най-
активно търгуваните
класове федерални об-
лигации. Използването
на системата на
Euroclear Bank ще на-
мали разходите и за

чуждестранни клиенти
ще ускори процедура-
та за сключване на
сделките. Същевремен-
но системата отстраня-
ва редица препятствия
за чуждия капитал, го-
тов да инвестира в рус-
ки облигации", пише
"Файненшъл таймс".

Според експерти та-
зи мярка има и страте-
гическо значение за
икономика на страната,
тъй като тя ще осигури
условия за реализира-
не на новата програма
за приватизация на
стойност 100 млрд. до-
лара. Миналата седми-
ца се получи още едно
потвърждение за избра-
ната посока на участи-
ето на Русия в светов-
ните финансови пазари.
"Русия създава центра-

лен депозитар за чуж-
дестранни финансови
книжа, търгувани в
страната, чиято цел е да
направи пазарите по-
прозрачни и по-отворе-
ни за чуждестранните
инвеститори", обяви
московският борсов
оператор, цитиран от
ИТАР-ТАСС. В комюни-
ке на Micex-RTS се по-
сочва, че Национални-
ят депозитар за сетъл-
мент, неговият филиал,
отговарящ за книжата,
които се търгуват на
московската борса, е
натоварен от федерал-
ните регулаторни влас-
ти да играе ролята на
централен депозитар.

Тази организация поз-
волява да се съхраня-
ват централизирано
книжата, да се просле-

дяват транзакциите и да
се гарантира изпълне-
нието им. Освен това
той влиза във връзка с
другите депозитари - ев-
ропейски и американс-
ки. Създаването на цен-
трален депозитар "беле-
жи решителен етап за
руските капиталови па-

зари, ще увеличи тяхна-
та прозрачност и ще по-
добри ефективността
им, а освен това ще
предостави на между-
народните инвеститори
по-удобен достъп да
руските капитали", се
казва в комюникето на
Micex-RTS.

Òúðãîâñêà ìàãèñòðàëà îò Ìèíñê äî Õàíîé

Особено внимание в
разговорите между
двамата премиери бе
отделено на общия
спектър от двустранни
икономически връзки.
Медведев подчерта, че
за първите девет месе-
ца на т.г. стокооборо-
тът между Русия и Ви-
етнам е нараснал със

150 процента и към
2015 г. се очаква да
достигне 7 милиарда
долара. Виетнам изна-
ся за Русия предимно
дрехи, селскостопанс-
ки продукти и морски
дарове, а внася оръ-
жие, петрол, стомана и
торове.

Двамата премиери се

споразумяха за задъл-
бочаване на сътрудни-
чеството в енергетика-
та. На срещата бе об-
съдено и изграждането
на първата атомна
електроцентрала във
Виетнам. Ще има и но-
ви проекти с участието
на "Газпром", а на ви-
етнамския пазар се по-
явяват нови компании
като "Лукойл" и ТНК-БП,
допълни Медведев. Ос-
вен това Москва и Ха-
ной ще развиват сът-
рудничеството в елект-
роенергетиката, маши-
ностроенето, селското
стопанство, разработ-
ката на находища на
полезни изкопаеми,
както и в банковия от-
расъл. Има проект и за
основаване на Руски
технологичен универси-
тет във Виетнам.

Кипърското правителство
категорично отхвърли твър-
денията, че руски магнати
ще се възползват от финан-
совата помощ за Кипър. Гер-
манското сп. "Шпигел" пи-
са, че доклад на германска-
та разузнавателна служба за
прането на пари в Кипър со-
чи, че от милиардите на ев-
ропейските данъкоплатци ще
се възползват руски олигар-
си. Според списанието Ки-
пър е офшорен данъчен рай
за руските бизнесмени. Го-
ворител на кипърското пра-
вителство заяви, че публи-
кацията е пореден опит да
се очерни репутацията на
страната като международен
инвестиционен център. Той
посочи, че Никозия е въве-
ла "ефективни закони за
борбата с прането на пари,
които напълно съответстват
на нормите на ЕС". През юни

Разговорите на двамата премиери в Ханой

На дребно
кипърските власти се обър-
наха към Еврогрупата за
спешна финансова помощ,
а през юли поискаха помощ
и от Русия.

За първите десет месеца
на т.г. руският автомобилос-
троител "АвтоВАЗ" е продал
над 508 000 автомобила, ко-
ето е с 3% повече от същия
период на миналата година,
когато са били продадени 493
000 коли, съобщи пресцен-
търът на компанията, цитиран
от ИТАР-ТАСС. През октомв-
ри са били продадени 56 562
автомобила "Лада" - с 4,3%
повече спрямо същия месец
на 2011 г. За износ през ок-
томври са заминали 6540
лади, а за първите десет ме-
сеца - 59 177. Спрямо сеп-
тември увеличение на вът-
решния пазар отчитат "Лада
Калина" - с 13,3%, и "Лада
4х4" - с 6%.
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В концертната зала "Чайковски"
се проведе финалът на конкурса
"Щелкунчик" 2012 г. Допуснатите до
третия етап участници трябваше да
докажат своите умения заедно със
симфоничния оркестър "Новая Рос-
сия", дирижиран от един от воде-
щите европейски диригенти Ян Ла-
там-Кьониг от Великобритания. За
младите изпълнители участието в то-
зи конкурс е една нова възможност,
която им открива големи перспек-
тиви. Голям шанс е да свирят заед-
но с едни от най-големите музикан-
ти, както и да се изявят пред мно-
гобройната телевизионна аудитория.
Преди началото на конкурса жури-
то призна, че изборът на победи-
тел ще бъде много сложен, тъй ка-

Ðóñèÿ èçáðà ñâîèòå ìëàäè ìóçèêàíòè
Завърши XIII телевизионен конкурс за млади музиканти "Щелкунчик"

то всеки изпълнител е с еднакво
равни шансове да спечели. След
края на sms-гласуването и прецен-
ката на журито бяха избрани по три-
ма финалисти във всяка от катего-
риите. Златен медал в категорията
"Струнни инструменти" получи Ма-
рия Артеева, в категория "Духови и
ударни инструменти" със "Золотой
Щелкунчик" бе удостоен Ерик Мир-
зоян, а със златен медал в катего-
рия "Пиано" беше награден Алексан-
дър Доронин. Най-много зрителски
симпатии събра Александър Доро-
нин.

Специалната награда на телеви-
зионния канал "Россия-Культура" по-
лучи Вячеслав Кузнецов - любими
книги на изявени дейци на култура-

та с техни автографи. Благотвори-
телната фондация на Владимир Спи-
ваков по традиция покани изпъл-
нителите да участват в музикалния
фестивал "Москва посреща своите
приятели" и им връчи парични наг-
ради. Младите музиканти бяха ува-
жени и от главните партньори на
конкурса: група "Зенит", Yamaha
Music, Ferrero Russia и много дру-
ги. А новият партньор в тазгодиш-
ния конкурс - Дом на цигулката
Scroll Fine Instruments, поднесе уни-
кална награда - цигулка ръчна из-
работка, направена в Италия (град
Кремона) по специална поръчка.
Мария Артеева стана притежател на
уникалния инструмент.

"Мисля, че този конкурс е много

важен. За милионната аудитория,
както и за цялата страна това беше
един голям празник. Гледайки кон-
курса, у децата ще се появи жела-
ние да се занимават с музика. А то-
ва е най-прекрасното нещо в живо-
та" - сподели Владимир Спиваков.

В поредния концерт
под наслов "Джазова
провинция" във Воро-
неж участваха етног-
рафският ансамбъл
"Росстань" от Курска
област, който изпълни
старинни обредни пес-
ни в съпровод на бас
китара, саксофон и
ударни инструменти,
обединявайки две тра-
диционни музикални
импровизации - на рус-
кия фолклор и на джа-
за. Гласът на вокалист-
ката Светлана Егорова
се преливаше със зву-
ците на саксофона на
Николай Винцкевич, ха-
рактерните фолклорни
ритми - с ударите на
барабаниста Доел Тей-
лър, а уникалните ме-
лодии на руските пес-
ни без притеснение се
лееха от китарата на

Един от създателите на
популярното развлека-
телно предаване "Горо-
док" - Иля Олейников, на-
пусна този свят на 11 но-
ември на 64-годишна
възраст. По този повод
президентът Владимир
Путин изпрати съболез-
нователна телеграма до
роднините и близките на
обичания ар-
тист.

Народният
артист на РФ
Иля Олейни-
ков (истинска-
та му фами-
лия е Клявер),
е роден през
1949 г. в Киши-
нев. Завър-
шил е клоуна-
да в Москов-
ското държав-
но училище за
цирково и ес-
традно изкус-
тво и оттогава
е на сцената,
радвайки зри-
телите с из-
куството си.
Снима се в
десетки фил-
ми. Дуетът
Иля Олейни-
ков - Юрий
Стоянов се
появява за

Ôàíäîðèí îòèâà â Áàêó
Новата книга на Борис Акунин "Черният

град" ще бъде пусната в продажба на рус-
кия пазар на 21 ноември. Романът раз-
казва за поредните приключения на де-
тектива Ераст Фандорин. Действието се
развива в Баку - великолепния и стра-
шен град на нефта, новобогаташите, те-
рористите и разбойниците. Този път ве-
ликият детектив се среща с противник,
който на пръв поглед е невъзможно да
победи... Първоначално романът носи име-
то "На лов за Одисей", но впоследствие
това става заглавие на първата глава от
"Черният град". Романът е бил завършен
още през 2008 г. за проект на френския
вестник La Figaro за хомеровския "Оди-
сей". Първоначално Борис Акунин плани-
ра да пусне книгата в средата на 2012 г.,
но се налага да отложи премиерата.

За първи път детективът Ераст Фандо-
рин се появи през 1998 г. в романа "Аза-
зел", който поставя началото на историко-
детективския цикъл с един и същ центра-
лен герой. Три от романите на Акунин са
екранизирани: "Азазел", "Турски гамбит" и
"Статски съветник". На театрална сцена в
Ераст Петрович се превъплъщават актьо-
ри, сред които Пьотр Красилов, Алексей
Весьолкин и Дмитрий Паламарчук.

Предишната книга на Акунин - "Целия
свят е театър", излезе през 2009 г. и още
в първия ден стана номер едно по про-
дажби. Всички истории за Ераст Фандо-
рин са поместени в десет романа, две
повести и сборник разкази. Както казва
авторът, след "Черният град" читателите
могат да очакват още един сборник с
разкази, след който серията от детек-
тивски романи ще бъде завършена.

Àìåðèêàíñêè äæàç è ðóñêè ôîëêëîð íàìåðèõà îáù åçèê
Кип Рид. Артистите
пляскаха в такт с му-
зиката, облечени в тра-
диционни носии отпре-
ди 200 години и свире-
ха на цевни, а Леонид
Винцкевич беше
магьосник на електрон-
ните клавиши. Един от
най-търсените в Амери-
ка универсални кита-
ристи Майк Милър бе-
ше видян в нетипична
за него ситуация - гле-
даше омаян Винцкевич
(баща и син) и курски-
те "Росстань". Воронеж-
ските зрители  приеха
експеримента с любо-
питство, но имаше и
смутени от смесването
на две епохи и корен-
но различните стилове,
както и от визията на
солистката, облечена в
"полународен" къс кос-
тюм, с изрисувани нок-

ти и модерна причес-
ка. Но изпяването на
типично фолклорно "ой,
лели-лели" в джаз ва-
риант учудващо не се
оказа в дисонанс. Ня-
кои от песните на този
международен джаз-
фолк проект са издаде-

ни на диск. Предвижда
се в бъдеще и пуска-
нето на видеоклипове
към песните или фил-
миране на някой от
концертите.

Уникалният проект,
който няма нищо общо
с естрадния фолклор, е

отдавнашна мечта на
арт-директора Леонид
Винцкевич. Той започ-
ва да се интересува от
автентичната руска му-
зика още през далеч-
ната 1970 година. По-
късно, работейки в Кур-
ската филхармония, по
време на едно от тур-
нетата намира записи
на селски баби, събра-
ни от преподаватели и
ученици от музикално-
то училище в град Су-
джа. Винцкевич остава
безмълвен: ето къде са
корените на музиката
на Прокофиев и Стра-
вински. От този момент
Леонид прави много ек-
сперименти с руските
мотиви като компози-
тор. А когато в същото
училище се създава ан-
самбъл "Росстань" под
ръководството на Ва-

лентина Савенко се по-
ражда идеята за съв-
местен проект.

Суджанският колектив
изпълнява народни пес-
ни, чути от съседните се-
ла в автентичен вид. По
думите на Валентина Са-
венко в деня на концер-
та всички изпълнители
разговарят на местния
диалект, за да "хванат"
местната интонация и
произношение, а що се
отнася до импровизаци-
ята, тя била неразделна
част от народните пес-
ни. "Публиката навсякъ-
де ни посреща много
топло, но ми се струва,
че все още не сме дос-
тигнали до възможност-
та за големи експери-
менти. Трябва да вник-
нем по-дълбоко в джа-
за", отбелязва Леонид
Винцкевич.

"Ãîðîäîê" îñèðîòÿ
първи път през 1990 г., ко-
гато двамата се снимат
във филма на Виктор Ти-
тов "Анекдоти", и започ-
ват работа в Петербургс-
ката телевизия. През 1993
г. създават предаването
"Городок", което им носи
слава и обичта на зрите-
лите. За това време Олей-
ников и Стоянов се пре-

въплъщават в повече от
6000 персонажа. През
1996, 1999 и 2002 г. "Горо-
док", който досега има
280 издания, получава
най-голямата телевизион-
на награда - "Тефи".

Между другото, Иля
Олейников и Юрий Сто-
янов са родени в един и
същи ден, но с разлика
от 10 години. Когато през
2002 г. единият навърш-
ва 55 години, а другият -
45, правят специално из-
дание на предаването
си, наречено "Столетие-
то на Городок".

Сега съдбата на "Горо-
док" е неизвестна, ще из-
лязат няколко вече зас-
нети премиерни издания,
но по-нататък едва ли
предаването може да
продължи само с Юрий

Стоянов. Той толкова
скърби за най-близкия си
приятел и колега, че от-
казва разговори с журна-
листите.

Актьорът Иля Олейни-
ков почина в болница в
Санкт Петербург. По све-
дения на лекарите той е
имал тежко белодробно
заболяване, за което не
искал да се разгласява -
знаели са само роднини-
те и най-близкият му при-
ятел Юрий Стоянов. След
траурната церемония в
петербургския Естраден
театър в сряда Иля Олей-
ников бъ[е погребан на
Казанското гробище в
Санкт Петербург.

Иля
Олейников

С Юрий
Стоянов
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Учени от Сибир раз-
работиха иновационна
микроВЕЦ с мощност 5
киловата. Първият про-
мишлен образец на цен-
тралата нейните създа-
тели от Сибирския фе-
дерален университет
(СФУ) и Научно-произ-
водственото обединение
"Радиосвяз" планират да
пуснат до края на но-
ември в Красноярск.

В момента специалис-
тите са в подготвител-
ния етап на серийното
производство. Известно
е, че след старта на по-
точната линия цената на
продукта се понижава
едновременно с пови-
шаването на потреби-
телските му качества,
напомня ученият от СФУ
Евгений Спирин. "При

Русия и Китай - вся-
ка страна самостоятел-
но, създават перспек-
тивни граждански са-
молети, за да си заво-
юват място на пазара.
Там обаче доминират
Boeing и Airbus. Няма
да е лесно те да бъдат
изместени.

Инвестициите в съз-
даването на руския
"МС-21" са 5,2 милиар-
да долара, заяви пре-
зидентът на Обединена-
та авиостроителна кор-
порация Михаил Пого-
сян в интервю за теле-
визия Russia Today. Той
съобщи, че доставките
на серийни самолети
"МС-21" за клиенти мо-
же да започнат през
2017 г.

Китайската компания
COMAC реализира про-
ект за създаване на
гражданския самолет
"C-919". Появата му е
планирана за 2016 г., а
бюджетът на програма-
та е 9,7 милиарда до-
лара. За окончателни-
те разходи в рамките
на тези програми ще
може да се съди, след
като започне серийно-
то производство на
двата самолета.

Интересно е, че два-
та самолета имат мно-
го общо. И в руския, и
в китайския модел ста-
ва дума за тесни кор-
пуси с вместимост на
китайския - 168 пътни-
ци, а на руския -180. Ба-
зовата модификация
"МС-21" може да лети
на далечина до 5000 км,
а "C-919" - до 4075 км.
В модификацията с по-
вишена далечина на
полета - до 5555 км.

И двата проекта се
реализират на базата
на широко междуна-

Учени от Санкт Петербург създа-
доха нова тъкан, която има 3D
свойства. Основна роля в реали-
зирането на идеята принадлежи на
сътрудника от Санк-Петербургския
държавен електротехнически уни-
верситет Николай Сафяников.

Досега инженерите не бяха ус-
пявали да постигнат ефект на обем-
но изображение на тъканите. След
много експерименти Сафяников
разбира, че проблемът може да бъ-
де решен с помощта на особено
"диагонално" преплитане на ниш-
ките, образуващи тъканта. Освен
това на нейната повърхност в раз-
лични посоки се втъкват релефни
ивици, които по особен начин се
прекъсват. В резултат на това и на
особеностите на възприятие на чо-
вешкото око зрителният ефект е на-
лице - тъканта се възприема като
обемна. Рисунката се създава със
специална компютърна програма,
разработена от Сафяников, а пла-
тът се изработва на обикновен
стан. Над своето изобретение уче-
ният работи от 2008 г. Патентът за
него е вече 33-тият в колекцията
на Сафяников.

Тъканта 3D открива нови възмож-
ности за леката промишленост и
индустрията на модата. "Предста-
вете си колко ефектно може да из-
глеждат спортни фланелки, блузки
и връзки с обемни рисунки. При
това в зависимост от ъгъла, под

На 9 ноември т.г. на 107-
годишна възраст почина
най-старият руски учен -
академик Сергей Николс-
ки. За своето дългогодиш-
но служене на науката той
направи редица фундамен-
тални открития в областта
на висшата математика. От
1940 г. и до последните си
дни Николски работи в Ма-
тематическия институт
"Стеклов", беще професор
в Московския държавен
университет и прочутия
Московски физико-техни-
чески институт. Неговият ав-

ÌèêðîÂÅÖ çà ìåñòíî
åëåêòðîñíàáäÿâàíå
В Красноярск готвят серийно производство на централи с малка мощност

Сибирската микроВЕЦ

строителството на мик-
роВЕЦ и централи с
мощност по-малка от
един мегават в действие
се включва факторът ма-
щаб. Тоест водните елек-
троцентрали стават мно-
го по-скъпи, отколкото
големите централи, при
това не толкова на етап
строителство, но на
всички следващи етапи
от жизнения цикъл на
ВЕЦ. Днес в опитните
образци стойността за
киловат е 200 000 руб-
ли. При строителството
на голяма ВЕЦ цената
за киловат е 40-80 хиля-
ди. Така че, засега тази
електроенергия излиза
доста скъпо", отбелязва
той.

След пускане на се-
рийното производство

обаче, цената веднага
пада. Главната пречка
за развитието на мал-
ката хидроенергетика е
високата стойност на
строителството на хид-
росъоръженията. В та-
зи насока сибирските
учени са направили
пробив и със своето от-
критие предлагат техно-
логия за изграждане
ВЕЦ, която не изисква
издигане на големи бен-
тове и извършване на
геодезични проучвания.
МикроВЕЦ може да бъ-
де сглобена от блоко-
ве, не се нуждае от
сложни инженерни ра-
боти на терена на стро-
ителството, екологично
чиста е и в крайна смет-
ка стига до 20-процент-
но намаляване цената

на тока.
Такива перспективи

обикновено предизвик-
ва възторт, но не всич-
ко е толкова просто,
предупреждава профе-
сорът от Московския
строителен университет
Валентин Берлин. "Ако
електроцентралите се
правят серийно, те мо-
же би, ще бъдат малко
по-евтини. Но все пак,
в конструкцията им има
много метал, като съ-
щевременно централа-
та трябва непрекъсна-
то да бъде на повърх-
ността на водата и да
бъде закрепена някъде.
Това са доста сложни
инженерни конструкции
и затова големи иконо-
мии не може да се нап-
равят". Освен всичко

според професора таки-
ва малки станции се уп-
равляват много трудно.

Изводът е, че всяка
микроВЕЦ е полезна в
условия, при които не
може да бъде получена
друга енергия. Значител-
на част от огромната те-
ритория на Русия няма

централизирано елект-
роснабдяване и проек-
тът за микроВЕЦ е дос-
та изгоден. Въпросът е
иновациите бързо да
стават промишлени об-
разци и да намират своя
потребител, заинтересо-
ван от тяхната приемли-
ва цена.

Ïàðàëåëíè ïëàíîâå çà àâèàöèîííèÿ ïàçàð

родно сътрудничество.
"МС-21" ще използва
американските двигате-
ли Pratt&Whitney PW
1400 G, а за интериора
на салона, системите
за управление и елект-
роснабдяването ще бъ-
дат привлечени амери-
кански и френски ком-
пании. "С-919" предс-
тавлява сборна конст-
рукция, в която китайс-
ки на първо време ще
бъде само планера. И
Русия, и Китай разчи-
тат в бъдеще да дос-
тигнат по-високо равни-
ще на локализация на
производството на сво-
ите самолети за смет-
ка на усвояване на съ-
ответните технологии.

Проектите "МС-21" и
"C-919" имат и сходни
цели, които надхвърлят
търговските съображе-
ния. Русия в миналото
имаше доста мощна
гражданска авиострои-
телна индустрия, която
в годините след раза-

пада на съветския съ-
юз сериозно пострада.
През 90-те години зна-
чителна част от граж-
данското авиостроене
бе загубена. През 2011
г. страната произведе
едва 13 големи граждан-
ски самолета. Китай в
миналото въобще не се
строил големи граждан-
ски самолети, а опитът
да започне такова про-
изводство през 80-те го-
дини (проектът Y-10) за-
върши неуспешно.

Днес и Русия, и Ки-
тай - ако искат да зае-
мат достойно място в
света, нямат друг из-
бор, освен реализаци-
ята на такива сложни
проекти. И в двете
страни съзнават, че ус-
пехът няма да дойде
бързо. Излизането на
пазара на граждански-
те самолети, контроли-
ран от двата западни
монополиста, е невъз-
можен без загуби и
трудности, чието прео-
доляване е възможно и
задължително.

Îáëåêëî çà ëåíèâè
è âîåííè

който се гледа предмета или рисун-
ката, той може да става обемен, или
отново двумерен, или част от ри-
сунката да се променя. Тези свойс-
тва на тъканта ще бъдат особено
ефектни при движението на човек.
Дори без орнаменти тъканта 3D
трябва да привлече вниманието на
моделиерите, тъй като изработени
от нея, дрехите визуално променят
обема си", казва Сафяников.

По такъв начин, без да се използва
помощта на пластически хирурзи, об-
личайки например блузка от плат 3D,
красавиците ще изглеждат по жела-
ние с по-голям бюст. Други, без да се
потят с досадни упражнения в спорт-
ната зала, ще могат да дефилират по
подиума с по-тънки талии. Една от
фабриките в Ивановска област вече
е изработила образци на новата тъ-
кан. Сега се подготвя масовото й про-
изводство. Предвижда се първата
партида облекла от 3D да бъде за-
щитна форма за военните.

Николай Сафяников и неговия плат 3D

Еврика

торитет на талантлив учен
бе безспорен в цял свят и
колегите му го наричаха "Ле-
гендата на века".

Първият старт на амери-
канската ракета "Тауръс-2-

Антарес" с двигателя "НК-
33" може да се състои в на-
чалото на 2013 г. Споразу-
мението бе постигнато меж-
ду представители на компа-
нията "Аероджет" и завода
"Кузнецов" в град Самара.
Двигателят "НК-33" е създа-
ван за съветската Лунна
програма, но проектът бе
замразен, като значително
изпреварващ времето си. И
едва сега лунните двигатели
са признати за най-ефикас-
ни за новите ракети - както
американските, така и рус-
ките "Съюз-1".
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Големият руски дого-
вор за доставка за во-
енна техника на Ирак
беше изправен пред
провал. Представителят
на правителството на
Ирак Али Мусави обяви,
че властите са намери-
ли корупционен компо-
нент в подписаните с
Москва споразумения и
са ги разтрогнали. И ма-
кар че по-късно иракс-
кият министър на отбра-
ната заяви, че нищо не
заплашва изпълнението
на договорите, явно с
това темата за достав-
ките на руско оръжие за
Багдад няма да завър-
ши. Работата е там, че
в Ирак се сблъскват ин-
тересите на няколко
държави, които се опит-
ват да се вклинят в го-
лямата програма за пре-
въоръжаване на тази
страна.

В началото на октом-
ври руското правителс-
тво обяви, че през вто-
рото полугодие Ирак е
подписал с Русия някол-
ко договора за достав-
ка на въоръжения и во-
енна техника на обща
стойност 4,2 млрд. дола-
ра. Подробности не се
уточняват, но руските
медии въз основа на
свои източници писаха,
че става дума за 42 зе-
нитните ракетни комп-
лекси "Панцир-С1" и 30
ударни вертолета Ми-
28НЭ. Съобщаваше се,
че е постигната догово-
реност за водене на
преговори за продажба-
та на Ирак на изтреби-
тели МиГ-29М/М2 и бро-
нирани машини.

Споразумението за
доставка на Ирак на
доста голяма партида
военна техника беше
възприето като успех на
Русия на външния пазар
- след завършването на
американската военна
операция Ирак се възп-
риемаше като икономи-
ческо владение на САЩ.
Така например скоро
след формирането на
новото иракско прави-
телство преобладаващи-
ят брой договори за до-
бив на нефт получиха
американски компании.
Багдад закупи от САЩ
36 изтребители F-16 и въ-
оръжение към тях, 140
основни бойни танкове
М1А1 "Абрамс", над
двеста гъсенични и ко-
лесни бронирани маши-
ни с различно предназ-
начение.

На 10 ноември предс-
тавителят на правител-
ството на Ирак Али Му-
сави обяви, че Багдад
разтрогва договора с
Москва, тъй като преми-
ерът на страната Нури
ал Малики съзрял в не-
го корупционен компо-
нент. Мусави каза още,
че министър-председа-
телят се разпоредил да
се преразгледат услови-
ята на сделката с Русия
и да започне разслед-
ване. Не бяха разкрити
никакви други подроб-
ности относно иракски-
те подозрения. Не е яс-

Äà èìàø òðè æåíè
Русия, Украйна и САЩ влязоха в борба
за иракския оръжеен пазар
но например кой имен-
но е заподозрян в ко-
рупция и кой е взел ре-
шението за разтрогване-
то на договора. Русия не
е получавала никакви
официални уведомления
по този въпрос.

По-късно министърът
на отбраната на Ирак
Саадун Дулейми излезе
с опровержение. Той за-
яви, че изпълнението на
споразумението е в ход,
а в самия договор няма
никакви корупционни
компоненти. Според Ду-
лейми Ирак не бил пре-
вел нито динар по рус-
кото споразумение. Во-
енният министър пред-
положи, че подозрения-
та в корупция биха мог-
ли да възникнат, тъй ка-
то властите в страната
прекалено късно са пре-
дали детайлите на спо-
разумението на антико-
рупционния комитет.
Въпреки всичко след оп-
ровержението на минис-
търа на отбраната тема-
та за военните достав-
ки в Ирак не затихна.

Руското правителство
обяви за сключването
на договора с Ирак на
9 октомври. Сведенията
за сумата на сделката
се съдържаха в доку-

менти, подготвени за
срещата между преми-
ерите на двете страни
Дмитрий Медведев и Ну-
ри ал Малики. Тогава ня-
кои медии съобщиха, че
на срещата на минис-
тър-председателите мо-
гат да бъдат подписани
споразумения за дос-
тавка на въоръжения и
военна техника на Ирак
за пет милиарда дола-
ра, но това не се случи.
Според Халид Алвани -
член на парламентар-
ния антикорупционен
комитет на Ирак, имен-
но тази организация е
поискала от премиера
да спре сделката с Ру-
сия, тъй като сключили-
те договора иракци мо-
гат да са замесени в
корупция, което озна-
чава, че в близко вре-
ме в Русия ще бъде из-
пратена нова иракска
делегация, която ще се
заеме с преразглежда-
нето на военните сдел-

ки с Москва.
В. "КоммерсантЪ" пи-

ше, че руската Федерал-
на служба за военнотех-
ническо сътрудничество
и "Рособоронэкспорт" не
са получавали уведом-
ления за разтрогването
на сделката. Москва не
е получавала информа-
ция за анулирането на
договора и по диплома-
тическите канали. Меж-
ду Русия и Ирак вече са
започнали преговори,
целта на които е да се
изясни създалата се си-

туация. В хода на пре-
говорите Москва има
намерение да поиска от
Ирак обяснения относ-
но заявлението за разт-
рогване на сделката.
Подробности от тези
преговори засега не са
известни.

Прави впечатление, че
слуховете за разтрогва-
не на договора с Русия
се появиха на фона на
корупционния скандал
около руското Минис-
терство на отбраната,
заради който се лиши-
ха от постовете си ми-
нистърът на отбраната
Анатолий Сердюков и
началникът на Генерал-
ния щаб на Въоръжени-
те сили Николай Мака-
ров. Не е изключено за-
явленията на иракската
страна за необходимост
от проверка на услови-
ята на военната сделка
с Москва да са реакция
на събитията в Русия,
макар че и Сердюков, и

Макаров нямат никакво
отношение към иракския
договор.

Като се позова на из-
точник в отбранително-
промишления комплекс,
на 10 ноември РИА "Но-
вости" съобщи, че про-
мяната на отношението
към иракския договор е
свързан еднозначно с
натиск от страна на
САЩ. Източник на "Ком-
мерсантЪ" в руските
правителствени кръгове
казва, че "американци-
те не са водили толко-

ва години операция в
Ирак, че да отстъпят па-
зара на въоръжения на
Русия". Друг източник на
вестника отбелязва, че
в тази конкурентна бор-
ба може да бъде заме-
сена и Украйна.

Сега САЩ са най-го-
лемият военен достав-
чик на Ирак. Багдад е
подписал с Вашингтон
договори за доставка на
въоръжения и военна
техника на стойност над
12 млрд. долара. Стра-
ните започнаха вече но-
ва серия преговори. С
договора за 4,2 млрд.
долара Русия стана вто-
ри най-голям военен
доставчик на страната.
Третото място е за Ук-
райна, продала на Ирак
въоръжения и военна
техника за два милиар-
да долара.

През последните ня-
колко години Русия се
опитва да извоюва бла-
горазположението на

иракското правителство,
използвайки за тази цел
всички достъпни полити-
чески и икономически
инструменти. Ирак, как-
то и Русия, подкрепя
Иран по въпросите на
снабдяването на въоръ-
жените сили на Сирия.
Против това се обявя-
ват САЩ, Саудитска
Арабия, Турция и пове-
чето европейски страни.
Ирак зависи от финан-
совата помощ на САЩ,
но по иранския въпрос
не отстъпва, тъй като

благодарение на Техе-
ран държи под контрол
шиитите, представени в
коалиционното прави-
телство.

За сключването на
руско-иракския договор
стана известно скоро
след като Ирак пусна
през своята територия
ирански транспортен са-
молет, летящ за Сирия.
Тогава САЩ поискаха от
Багдад да ограничи въз-
душните превози през
иракска територия в Да-
маск, като заплашиха,
че ще съкратят военна-
та помощ и ще спрат ня-
колко военни договора,
включително и за изтре-
бителите F-1. Така под-
писването на споразу-
мение с Русия стана
един вид акт на непод-
чинение от страна на
Багдад, който се стре-
ми да диверсифицира
военните покупки.

Освен това през фев-
руари 2008 г. Русия

опрости на Ирак дълг в
размер на 12 млрд. до-
лара. Предполагаше се,
че всички тези действия
ще позволят на руски
компании да получат по-
голям дял на нефтения
и на оръжейния пазар.
Реално обаче Русия дос-
тави на Ирак само ня-
колко многоцелеви вер-
толета Ми-17 на обща
сума 200 млн. долара.
Споразумението за дос-
тавка на ЗРК "Панцир-
С1"  вертолетите Ми-
28НЭ още не е реали-
зирано и засега е неиз-
вестно кога се планира
да бъде доставена тех-
никата.

По данни на "Коммер-
сантЪ" противниците на
руско-иракската сделка
се опитват да убедят
Багдад, че цената 4,2
млрд. долара е прека-
лено голяма за тези въ-
оръжения. Като потвър-
ждение се дава пример
договорът между Русия
и Сирия за доставка на
50 "Панцир-С1", чиято су-
ма е 900 млн. долара.
Изданието твърди, че ко-
гато Москва и Багдад са
обсъждали положенията
в договора, не е имало
никакви претенции и не
е ставало дума за ни-
каква корупция.

При всички случаи
продажбата на Ирак на
36 американски изтреби-
тели F-16 не може да се
нарече евтина, особено
като се има предвид, че
самолетите, доставяни в
Ирак, не са от "най-све-
жите" конфигурации. Су-
мата на тази сделка се
оценява на шест мили-
арда долара.

Заявлението на Ирак
за разтрогване на сдел-
ката с Русия и послед-
валото след това опро-
вержение свидетелст-
ват за сериозна конку-
рентна борба за перс-
пективния пазар на въ-
оръжения - Министерс-
твото на отбраната на
страната реализира ма-
щабна програма за пре-
въоръжаване на арми-
ята. В тази борба се
сблъскаха няколко стра-
ни и нейна жертва ед-
ва не стана Украйна.
През 2011 г. Киев заба-
ви доставката на заку-
пените от Ирак БТР-4Е,
тъй като иракски спе-
циалисти бракуваха
оръдията, установени
на тези машини. След
като доставката на ма-
шините все пак се със-
тоя, в медиите се поя-
ви информация за не-
доволството на иракс-
ките военни от устано-
вените на БТР системи
за управление на огъ-
ня. Накои издания пи-
саха, че Ирак може да
глоби Украйна за закъс-
нялата доставка на бро-
нираните машини и тях-
ното ниско качество и
да разтрогне сделката.
По-късно и двете стра-
ни опровергаха тези ин-
формации. Сега вероят-
но дойде ред на Русия
и вътрешният корупци-
онен скандал е от пол-
за на противниците на
сделката.

Ми-28НЭ

"Панцир-С1"

Министърът на отбраната на Ирак Саадун Дулейми
опроверга информацията за анулиране на оръжей-
ния договор с Русия
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В Български пощи
Вестник ЗЕМЯ кат. №21 180 лв.
Абонамент в редакцията 174 лв.

В Български пощи
Вестник за дома кат. №137 30,00 лв.

ЦЕНИ АБОНАМЕНТ 2013 ГОДИНА

ЗЕМЯ + Вестник за дома
Абонамент в редакцията 200,00 лв.

КИТАЙ днес кат. №381
(2 пъти месечно
в сряда) 18,00 лв.

В Български пощи
Вестник РОССИЯ СЕГОДНЯ-РУСИЯ ДНЕС  кат. №605 36 лв.

Н а ц и о -
н а л н и я т
ф у т б о л е н
отбор на
Русия за-
върши на-
равно с ти-
ма на САЩ.
И двата
състава из-
лязоха на терена с го-
лямо желание за побе-
да. Треньорите експери-
ментираха с нови фут-
болисти и един от тях
при руснаците - Фьодор
Смолов - се отличи още
в 9-ата минута. Амери-
канците изиграха целия
мач в ролята на догон-
ващи, но в драматичния
край на двубоя все пак
се отърваха от загуба-
та.

През всичките 90 ми-
нути на играта почти
трийсет хиляди фенове
на стадион "Кубан" под-
крепяха "сборная".
След всеки гол стадио-
нът сякаш избухваше.

Статистиката на мача
сочи колко напрегната
беше срещата - четири
гола във вратите по ня-
колко ъглови удара, по
шест смени... Изходът
от двубоя не беше ясен
до последните минути,
характерът на играта се
променяше непрекъс-
нато - ту руският отбор,
ту американците разпо-
лагаха с преимущество

Êðàñíîäàð èñêà ìà÷îâå
îò Ñâåòîâíîòî
ïúðâåíñòâî ïðåç 2018 ã.

Председателят на
футболната федера-
ция на Краснодарс-
кия край Иван Пе-
ронко заяви, че е
предложил на Рус-
кия футболен съюз
(РФС) да премести
от Сочи и Ростов на
Дон в Краснодар
част от мачовете от
световното първенс-
тво по футбол през
2018 г., съобщи изда-
нието "Спорт-Эксп-
рес".

На 29 септември
ФИФА обяви списък на градовете, които ще при-
емат мачовете от първенството на планетата
през 2018 г. Сред тях не се оказа Краснодар,
който се смята за един от най-футболните гра-
дове в Русия.

Перонко заяви, че РФС и Организационният
комитет на световното първенство "не са изх-
върлили Краснодар от надпреварата". Според
него в града продължава строителството на
обектите за най-големия световен шампионат.
В средата на 2016 г. трябва да завърши изграж-
дането на новия стадион на футболния отбор
"Кубан". "Ако някой град се препъне (не поже-
лавам на никого това), Краснодар е готов за
смяна", отбеляза Перонко.

Председателят на краевата футболна федера-
ция даде като пример Украйна, която малко пре-
ди европейското първенство по футбол през тази
година смени Днепропетровск с Харков. Спо-
ред Перонко по-добре да не се сменя един град
с друг, а просто част от мачовете в Сочи и
Ростов на Дон да бъдат прехвърлени в Красно-
дар. "Всичко ще зависи от това как сме се под-
готвили и най-главното - в какъв срок ще пост-
роим стадиона", заяви той.

На 10 ноември в Краснодар се състоя митинг
на феновете, които изразиха недоволството си
от решението на ФИФА да лиши града от мачо-
ве за световното първенство по футбол през
2018 г.

Ïîáåäè ðóñêî-àìåðèêàíñêàòà äðóæáà

Началото на мача
премина при пълно пре-
имущество на българс-
кия отбор, който се опи-
та да организира кла-
сически домакински на-
тиск пред вратата на ук-
раинците. Отчасти въз-
питаниците на старши
треньора Любослав Пе-
нев успяха, тъй като из-
вестно време футболис-
тите от Украйна рядко
притежаваха топката.
От друга страна обаче
преимуществото на бъл-
гарите не се превърна
в нито едно чисто голо-
во положение. Можем
да отбележим само уда-
ра на Миланов от лява-
та част на наказателно-
то поле, след който топ-
ката премина встрани
от гредата.

Към 15-ата минута
атакуващата агресия на
българския национален
отбор постепенно спад-
на, украинците поеха
контрола върху играта
и я пренесоха в полето
на българите. В 23-ата

Çàâúðøèõìå ãîäèíàòà ñúñ çàãóáà

минута "жълтите" имаха
прекрасен шанс - Бут-
ко даде пас на Селез-
ньов, който излезе очи
в очи с вратаря Колев,
но не успя да стреля с
първото докосване, из-
мъкна топката вляво и
не успя да преодолее
затворилия ъгъла бъл-
гарски вратар. Минути
след това Бутко подаде
вдясно, където в нака-
зателното поле на до-
макините Безус се опи-
та да затвори подава-
нето с удар с глава, но

се размина на санти-
метри с топката.

Преимуществото на ук-
раинците ставаше все
по-забележимо и в 33-
ата минута се превърна
в гол. Ротан подаде от
корнер към близката гре-
да и от три метра Кучер
с глава вкара топката в
далечния ъгъл на врата-
та на Стоян Колев - 0:1.

Българите започнаха
още по-активно второ-
то порувреме и ведна-
га успяха да стигнат до
голово положение.
След пас от дълбочина
Божинов за миг се ока-
за очи в очи с украинс-
кия вратар Пятов, би от
близко разстояние, но
стражът на гостите па-
рира топката с крак.

Домакините продъл-
жиха да владеят поло-
жението, но не извли-
чаха никаква полза от
това - задоволяваха се
само с позиционно до-
миниране. При контра-
атаките на гостите оба-
че на два пъти Селез-

ньов пропусна шанс да
увеличи резултата.

Към края на мача иг-
рата загуби остротата
си. Украинците се опит-
ваха да търсят късмета
си в контрите, но само
веднъж имаха възмож-
ност да сторят това - в
72-ата минута отново
Селезньов проби през
десния фланг и центри-
ра остро във вратарс-
кото поле, където Безус
беше готов да вкара, но
Манолев помогна на
вратаря в тази ситуа-
ция, като изби топката
буквално от крака на ук-
раинеца.

В крайна сметка бъл-
гарският национален от-
бор така и не успя да
постави пред отбрана-
та на състава на Украй-
на сложни задачи, а
гостите нямаха перспек-
тива при контраатаките.
Така реферът на мача
фиксира минимална по-
беда на украинците ка-
то гости на стадион "Ва-
сил Левски".

на терена. В крайна
сметка мачът беше ин-
тересен, привлекате-
лен.

За много от руските
фенове равният резул-
тат е неприятен изход
от срещата. Сайтът
"Вести.Ру" цитира един
от тях: "Два на два е
много добър резултат
за американците на
наш терен."

Резултатът от мача
няма да повлияе върху
положението на "сбор-
ная" в световния рей-
тинг. Може би поради
това старши треньорът
на руснаците Фабио
Капело експерименти-
ра със състава. Прив-
личането на "новобран-
ци", което се знаеше
предварително, вероят-
но повиши интереса на
зрителите и всички би-
лети за мача бяха про-
дадени предварително.
Запалянковците разчи-
таха да видят промене-
на игра на отбора и до
известна степен това
се случи.

Американците дейст-
ваха умело в контраа-
таките и при стандарт-
ните ситуации. Още на
пресконференцията
преди мача върху тези
техни умения акценти-
ра Фабио Капело. Съ-
дейки по всичко, стар-
ши треньорът на "сбор-
ная" не винаги беше до-
волен от действията на
своите възпитаници - в
крайна сметка под не-
гово ръководство рус-
кият отбор не е допус-
кал два гола в един
мач. Все пак в двубоя
имаше много интерес-
ни моменти и фенове-
те оцениха това.

В края на краищата
победи руско-амери-
канската дружба!

Фьодор Смолов
отбеляза дебюта си в
"сборная" с гол в
американската врата


